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Stárky z Mokré a Horákova za podpory obce Mokrá-Horákov 
Vás srdečně zvou na

KROJOVANÉ HODY
které se budou konat v sobotu 28. srpna 2021

k tanci i poslechu hrají Ištvánci

PROGRAM:
14:00  Zahájení – před restaurací U zbojníka v Mokré
14:30  Průvod obcí – tanec, zpěv, ochutnávka vína a cukroví
18:00  Zakončení průvodu u kapličky v Horákově
19:30  Taneční zábava před restaurací U zbojníka

Přijďte se pobavit!
 Vstupné dobrovolné 

Bohatá tombola
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L   etošní léto bylo opravdu rozmarné. I v naší obci jsme díky 
počasí měli spoustu práce s úklidem po deštích, větru, 

bouřkách. Samozřejmě, oproti jiným, více postiženým lokalitám 
jsme u nás měli jen více práce, ale bez závažných škod na 
majetku a zdraví. Tímto chci poděkovat pracovní skupině,  
která situaci zvládá velice dobře.

Stavíme, opravujeme, jak nejlépe umíme. Přístavba základní školy je již zkolaudovaná 
a začne se v ní učit. Projekčně připravujeme sanaci svahu v ulici před Čínskou čtvrtí, 
kde díky zaparkovaným autům nemůže projet sanitka ani popeláři. Ihned po vydání 
stavebního povolení se vrhneme na výběrové řízení a realizaci samotné stavby.
Přes léto se podařilo vymalovat, natřít, opravit a vyčistit kapali sv. Barbory a Kapli 
Proměnění páně v Mokré.
Stará zastávka autobusu nad koupalištěm byla vyměněna za novou mnohem hezčí.
Největší stavební akce – komunikace k hasičce se dokončuje a při té příležitosti 
se nám podařilo vyřešit technicky, jak přípojku vody do sběrného dvora, tak nový 
asfaltový povrch v zázemí pracovní skupiny. 

Věřím, že se dětem jistě líbí nové prvky na dětském hřišti u pošty (šplhací sestavy 
a lanová dráha). Máme ještě v plánu koupit později malý kolotoč. Pumtracky  
u koupaliště pro nejmenší cyklisty jsou těsně před dokončením.

Potěšil mě zájem o svatební obřady u nás v obci. Dva páry jsem oddávala u Kaple 
Mitrovských a jeden na soukromém pozemku. V září jsou v plánu ještě další dvě 
svatby. Všem novomanželům tímto přeji, ať jejich svazek je pevný, plný lásky a důvěry 
a trvá do konce života.
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OBEC

Pumptracková dráha

Opravená cesta ke garážím

Nové hrací prvky na hřišti

Opravené lavičky

Dokončená přístavba školy

Opravená cesta ke garážím
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Akce s dětmi, mě 
vždy přináší novou 
energii a chuť do 
života. Letošní oslava 
MDD (viz. samostatný 
článek) proběhla zcela 
netradičně. V knihovně 
jsem pasovala děti na 
čtenáře. A musím je 
pochválit, psaní a čtení 
písmenek jim šlo na 
jedničku.
Velice povzbudivé 

bylo stříhání pásky na Skalce na 
nové „stezce bosou nohou“ (parlamentu ZŠ Mokrá díky za úspěšnou realizaci tohoto 
projektu, o kterém se dočtete dále v tomto čísle). 
V červnu se poprvé v Mokré uskutečnila valná hromada svazku Šlapanicko, jejíž 
součástí byla prohlídka naší rozhledny a pak i obce. Starostům okolních obcí se u nás 
moc líbilo. Velice mě to potěšilo a jsem hrdá, že se nám daří a máme se čím pochlubit. 

Při otevření koupaliště byl pořádán charitativní bazárek nadačního fondu KRTEK (pro potřeby onkologicky léčených dětí). 
Poděkování patří organizátorům této akce.

V červnu byly zveřejněny výsledky dotační výzvy Ministerstva financí. Velice mě mrzí, že  projekt opravy bazénu nebyl zařazen 
mezi úspěšné projekty a nachází se na seznamu náhradních projektů. Vzhledem k tomu, že je projekt formálně správně, může 
se stát, že pokud MF navýší alokaci, budou ještě některé projekty podpořeny. Důvodem je pravděpodobně velký přetlak žádostí,  
kdy úspěšných bylo pouze 8 - 10 % podaných projektů. Dále budu usilovat o jinou možnou dotaci na školní bazén.

Informace o uzavření obchodu mě na začátku přišla jako neřešitelný problém, ale díky pomoci firmy MAKOVEC a informovanosti 
všem občanům na nástěnkách, WEBU a FB se nám doufám dobře podařilo přečkat přestavbu a úpravu stávající budovy potravin. 
Dnes již  můžeme dál chodit nakupovat každý den, bez omezení. Všem tímto díky za spolupráci a hladký průběh tohoto 
nepříjemného omezení našeho komfortu v obci.

OBEC

Většina z nás používá automobil několik 
minut, či hodin  denně - na dopravu za 

prací, na nákupy, za zábavou nebo vožení dětí 
do školy a zpět. Bez automobilů už si život asi 
představit neumíme. Ovšem pokud auto nejede 
musí někde stát. Majitelé garáží a parkovacích 
míst na svém pozemku mají obrovskou výhodu 
a dá se říct LUXUS. Ostatní řeší parkování 
různými způsoby. Pro ostatní občany ne vždy 
bezpečně. Tímto, bych na nás všechny chtěla 
apelovat, aby  jste si představili, že kolem Vámi 
zaparkovaného auta jdete, pěšky, jedete na kole, 
koloběžce či invalidním vozíku,  zda zavazíte,  
či bráníte ve výhledu ostatním. 
Na toto téma je možné psát dlouhou slohovou 
práci, ovšem většině z nás by pro lepší život  
v obci stačilo jak se říká: “používat při 
parkování hlavu“.
 Obec se snaží budovat a udržovat parkovací 
místa, ale díky územnímu plánu, uložení 
sítí, nedostatku obecních pozemků a dalším 
technickým problémům to není vůbec 
jednoduché. Lokalit pro budování nových míst 
je velice málo. Projekt je třeba dobře připravit, 

nechat zpracovat dokumentaci, vyřešit přeložky 
inženýrských sítí, odvodnění, správné umístění 
parkovacích míst, vyřídit stavební povolení,  
se souhlasy všech dotčených organizací, potom 
udělat výběrové řízení pro realizaci stavby  
a  pokud se stavba v termínu podaří dokončit, 
ještě zkolaudovat.
 Ještě pár osobních poznatků: V Horákově  
u hřiště a u zdravotního střediska je večer  
a o víkendu vždy prázdno. Ovšem v křižovatce 
u základní školy a u kapličky a v zatáčce  
v Horákově před návsí auta špatně parkující 
jsou téměř každý večer. I pro řidiče autobusů 
jsou špatně zaparkovaná auta velice nebezpečná 
pro výkon jejich povolání. 
Řidič při nákupu dalšího automobilu, vozíku, 
karavanu, či motocyklu, by měl přemýšlet, kde 
bude parkovat.
Volání policie ke špatně zaparkovanému autu 
asi není řešením. Vždy mě potěší když vidím,  
jak se majitelé pozemků snaží sami vyřešit 
situaci vybudováním vlastního stání. 
Kdo tuto možnost nemá, může alespoň parkovat 
SLUŠNĚ, pro bezpečnost nás všech. 

PARKOVÁNÍ V OBCI BARBORA ŠVEHLOVÁ

Přeji všem dobrý start do nového 
školního roku a příjemné babí léto.

Pumptracková dráha
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OBEC

Při přípravě letošního dětského 
zábavného odpoledne jsme již 

při plánování přihlédli k platným 
protiepidemickým opatřením.  
V sobotu 29. 5. 2021 byl tak trochu 
netradiční „Den dětí“. Děti měly 
možnost v rodinném kruhu projít 
cestu s tajnou mapou za pokladem. 
Trasa vedla přes zábavné stanoviště 
rozmístěné po obci. Změnili jsme 
tradiční uspořádání z prostoru jen 
před základní školou na trasu po 
různých místech a zákoutích Mokré, 
abychom  zamezili kumulaci dětí a 
dospělých. 

ZA VŠECHNY POŘADATELE 
OLDŘICH DRÁPAL, BARBORA ŠVEHLOVÁ

dobrodruzna cesta za pokladem
DEN DETI 2021

Od 13 do 15 hodin tak, jak rodinné 
skupinky průběžně přicházely, 
vyrážely od základní školy Mokrá 
na první sportovní stanoviště 
připravené na hřišti u školy.  
Po splnění sportovního úkolu 
na tomto stanovišti dostaly děti 
hádanku,  kam jít podle mapy dál 
a kde hledat první indícii  kódu od 
pokladu. Na dalších stanovištích to 
proběhlo obdobně, a za splněný 
úkol byla odhalena další hádanka 
ukazující směr i další indície.   
Na stanovištích si děti u Mediatéky 
s hasiči zkusily požární mini útok, 
na náměstíčku sídliště u sochy 

„Rodiny“ projely zábavná šlapadla  
a kola  a na dětském hřišti za 
„Starou školou“ si s naší mládeží 
testovaly střelbu s populárních 
hraček NERF. Odtud pomocí 
navigačních symbolů slepé mapy 
přešly děti na „Velkou skalku“ kde 
jezdily na konících a na lanovce. 
Poté dorazily až k rozhledně, kde na 
ně čekal poklad. Všichni nakonec 
zdárně rozluštili kód k zámku,  
a mohli si vybrat buďto „Mokrsko-
Horákovský tolar“, nebo imitaci 
drahých kamenů, a navíc obdrželi 
nějakou sladkost.
Děti i jejich dospělý doprovod 
museli prokázat znalosti  
ze zeměpisu, dějepisu, ale také  
z matematiky a snad objevili i něco 
z historie naší obce. Většinou spolu 
s dětmi luštili hádanky i dospělí,  
a tak doufáme, že si to užili 
společně. 

Celá trasa cca 2km i soutěže zabraly 
v poklidné chůzi cca 2 hodiny.  
Po této procházce jistě všem dětem 
přišlo vhod občerstvení i špekáčky, 
které si mohly opéci nad ohněm.
Již po 20-té tuto akci pořádala  
TJ Mokrá-Horákov pod záštitou 
obce. Poklad dětem věnovala  
TJ Mokrá-Horákov z.s. GYM FLEX, 
občerstvení pro děti zajišťovala 
restaurace U ZBOJNÍKA, a ostatní, 
včetně zázemí zajistila obec  
Mokrá-Horákov.
I přes proměnlivé a nestálé počasí 
přišlo hledat poklad 197 děti  
a s nimi ještě více dospělých. 
Potěšilo nás, že jste se s námi skvěle 
bavili.
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NOVÍ OBČÁNKOVÉ
Lukáš Zitterbart Mokrá

Miriam Osiński  Mokrá

Jakub Navrátil  Mokrá

Tobiáš Brázda  Mokrá

Michael Kočíř  Mokrá

Albert Starý  Horákov

Matteo Hanák  Mokrá

Nikol Záleská  Mokrá

Barbora Novotná  Mokrá

Žádáme rodiče, aby hlásili narození nových 

občánků k zapsání do evidence obyvatel na 

Obecním úřadě  Mokrá-Horákov.  Pokud 

chtějí být rodiče s dětmi pozvání na akt Vítání 

občánků, měli by narození dítěte nahlásit na 

úřadě. Jana Urbánková – evidence obyvatel.

VÝROČÍ SRPEN, ZÁŘÍ, ŘÍJEN, 
LISTOPAD

50 let 
Vojtěchovská Jarmila Mokrá

Jurák Tomáš Horákov

Brzobohatá Ivana  Mokrá

Neklapil Radek Mokrá   

Blaho Peter Mokrá 

Ptáček Jaroslav Mokrá

Petráš Jiří Horákov

Kadaňka Michal Horákov

Zubíčková Radmila Horákov

Chromý Libor Mokrá

Kvapilová Jana  Horákov

60 let
Jančík Stanislav Mokrá

Adam Jiří Horákov

Marešová Zuzana Horákov

Řezáčová Ludmila Horákov

Hamrlová Jitka Horákov

Vavřín Stanislav Mokrá

Florián Miroslav Horákov

70 let
Smutná Olga Mokrá

Matuška Alois Mokrá 

Štork Vladimír Horákov

Tomanec Jan Mokrá

Fasurová Ludmila Mokrá

Konečný Jan Horákov

80 let
Patáková Marie Mokrá

Májková Irena Horákov

Smržová Marie Mokrá

Kvapilová Bedřiška Horákov

Májek Jaroslav Horákov      

81 let
Bulová Hedvika Mokrá

82 let
Geržičák Rostislav Mokrá 

83 let
Krček Alois Mokrá

Gapčo Vlastimil Mokrá

Konečná Zdenka Horákov

Dennerová Eva Mokrá

Dvořáková Dana Mokrá

84 let
Bělohoubek Leopold Mokrá

Čižmáriková Alena Mokrá

Kalábková Marie Horákov

86 let
Gottvaldová Božena  Mokrá  

87 let
Opletalová Svatoslava Mokrá

Musilová Vlasta Mokrá 

88 let

Koudelková Jaroslava Horákov

Opletalová Marta Horákov

93 let
Ryšánková Zdeňka Horákov

Jonasová Květoslava Horákov

94let
Sadloňová Anna Mokrá  

95 let
Ruibarová Marie Horákov  

Žádáme jubilanty, kteří nechtějí být zveřejňováni, 

aby včas zaslali sdělení na Obecní úřad  

Mokrá-Horákov.  

ÚMRTÍ:
Ceniga Miroslav Mokrá

Kolářová Anna Mokrá

Košinová Marie Horákov

Nosová Katarzyna Mokrá

Stavárek Jaromír Mokrá

Klimeš Zdeněk Mokrá

Homolková Dana Mokrá

SPOLEČENSKÁ KRONIKA

SPOLEČENSKÁ 
KRONIKA

OBEC
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Sobota 2. 10. 2021 v 18 hod.
Odjezd autobusu v 17:00 hod od zastávky  
v Mokré u koupaliště a v Horákově

Cena 540 / 470,- Kč 
děti sleva 50%, senioři 30%

Počet vstupenek omezen, přihlášky do 31. 8. 2021  
včetně - osobně v knihovně v Mokré,
telefonicky 737 414 683
nebo na e-mail: ivana.brzobohata@seznam.cz
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Mgr. Jan Grolich 

hejtman Jihomoravského kraje 

 
V Brně 23. července 2021 

Č. j. JMK 109 193/2021 

 

Vážená paní starostko, vážený pane starosto, 

chtěl bych Vám poděkovat za dosavadní spolupráci v oblasti očkování.  

V celém Jihomoravském kraji dostalo k 13. červenci alespoň první dávku vakcíny 58,4 % obyvatel 

starších 16 let. Situace proočkovanosti v jednotlivých obcích kraje se liší. Jak je na tom vaše obec 

v porovnání s ostatními se můžete podívat v tabulce, kterou zasílám v příloze.  

Naše krajská strategie má za cíl dosáhnout proočkovanosti alespoň 70 %. Ze zkušeností z celé republiky 

víme, že zapojení starostů má obrovský vliv. Chtěl bych Vás proto požádat, abyste zkusili oslovit Vaše 

váhající sousedy, aby se nechali naočkovat. Hlavně ty z nejohroženějších věkových skupin. 

Postupně se dostáváme do fáze, kdy je více vakcín než zájemců. Snažíme se odstraňovat všechny 

překážky a očkování co nejvíce zjednodušit. Proto v souladu s naší očkovací strategií zapojujeme další 

organizace. 

V Brně se otevřelo očkovací centrum bez nutnosti registrace v OC Olympia Brno, které zajišťuje Fakultní 

Nemocnice u sv. Anny, a v Bohémě u Janáčkova divadla, které provozuje Společnost Podané ruce o.p.s. 

V obou místech je na výběr mezi jednodávkovou vakcínou Janssen a dvoudávkovou vakcínou 

Comirnaty (Pfizer-BioNTech). Možnost očkovat se bez registrace budeme postupně zvažovat i v dalších 

očkovacích místech. 

Další možností, která může ulehčit očkování přímo ve Vašich obcích, je využití mobilního trucku 

Společnosti Podané ruce. Přidávám kontakt, kde se můžete zeptat na podrobnosti: Ria Peška, 

776 661 615, ocbohema@podaneruce.cz. 

Očkování nadále probíhá i u praktických lékařů, v očkovacích místech a centrech stejně jako 

v minulosti. 

S pozdravem 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
Rozdělovník: Všem obcím Jihomoravského kraje (mimo Statutární město Brno a jeho městské části) 

DOPIS HEJTMANA JIHOMORAVSKÉHO 
KRAJE JANA GROLICHA

Mgr. Jan Grolich

hejtman jihomoravského kraje
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OBEC

KONTAKTUJTE NÁS PŘES FB M&P&
NEBO NA E-MAIL: MAPA@MOU.CZ

VAŠE ZDRAVÍ 
HRAJE O ČAS

Pomáháme. Snažíme
se pomáhat zvýšit
povědomí veřejnosti o
důležitosti preventivní
péče, jejích
možnostech a
postupech.

Jsme M&P&, Míša a Petra, dvě

nadšené zdravotní sestřičky.

Chceme šířit osvětu o prevenci

a pomoci tak co nejvíce lidem

zabránit onemocnění

zhoubným nádorem. Víme, že

to jde. Dokazují to naše

dlouholeté zkušenosti.
Pro každého, kdo se

chce o prevenci

dozvědět více.

Především pak pro

skupiny, jako jsou

firmy, obce, spolky.

KDO JSME?

CO DĚLÁME?

PRO KOHO?

Přijedeme,

představíme,

vysvětlíme, ukážeme,

vyzkoušíme, poradíme.

Termín stanovíme dle

individuální domluvy. 

JAK A KDY?

Chceme Vám ukázat,

jakým způsobem můžete

svému zdraví dát tu

správnou preventivní

péči. Takovou péči, která

Vám a Vašemu zdraví

zajistí dostatek času.

NÁŠ CÍL?

10. 9. 2021 v 17:00
PŘEDNÁŠKA V SÁLE MEDIATÉKY
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Když se děti vrátily konečně do lavic, bylo jaro 
v plném proudu. Protože k němu patří i ptačí 

zpěv, věnovali se naši prvňáčci právě opeřeným 
zpěvákům. Výukový program byl rozdělený na dvě 
části. V první žáci vytvořili dva týmy, které měly 
v rámci soutěže plnit nejrůznější úkoly. Během 
těchto úkolů děti poznaly a blíže se seznámily 
s mnoha ptačími druhy, které mohou běžně 
pozorovat v okolí školy nebo svého bydliště. 
Následovalo vyhodnocení soutěže. V druhé 
části jsme si s žáky povídali o hnízdění ptáků.  
Na základě této diskuze si děti v malých skupinkách 
vybraly nějaký ptačí druh, nakreslily 1-3 zástupce 
tohoto druhu (podle počtu dětí ve skupince) a tyto 
"makety ptáků" nakonec umístily do hnízda, které 
vyrobily. Hnízda jsme nakonec rozmístili na školní 
zahradě.   

NAŠI PTAČÍ 
SOUSEDÉ
MGR. VLADĚNA BARTÁKOVÁ ING. 
LUCIE ILGNEROVÁ

ŠKOL A

Téma „Včely“ nás provází celý školní rok.  
Je to naše celoroční motivace, jsme totiž pilné 

včelky. Žáci se v rámci ITV Včely dozvěděli různé 
zajímavosti o životě včel. Vyslechli si výklad, řadili 
chronologicky vývoj včely, vyhledávali informace  
v tematických knihách, připravili si prezentaci pro 
spolužáky, namalovali první potravu pro včelky  
a vyrobili si papírové včeličky. Přejme si, aby jim 
příslovečná včelí píle vydržela.
A protože si druháci za práci zaslouží odměnu, byla 
pro ně ke Dni dětí připravena pohádková stezka, 
kde na ně čekalo 17 kvízových otázek. Všechny 

otázky se týkaly známých dětských pohádek.  
Pro nápovědu si mohli zaběhnout k jurtě, kde byly 
připraveny dětské pohádkové knížky, ve kterých 
mohli najít odpověď. Za splněné úkoly získali 
lízátko a pamětní list. 
V červnu si žáci do školy také přinesli drobné 
domácí mazlíčky. Každý si připravil povídání 
o svém zvířátku. Ve skupinkách zjišťovali další 
informace a prezentovali je před třídou. Dále 
pracovali s připravenými pracovními listy, kde 
zjišťovali, kolika let se mohou jednotlivá zvířata 
dožít, popisovali části těla psa a další. 

DRUHÁCI PILNÍ 
JAKO VČELKY

MGR. KATEŘINA VOPATOVÁ,  
MGR. IVONA ŠTORKOVÁ

Již během on-line výuky se páťáci pustili do 
projektu „Slavné dny“. Cílem bylo naučit  

se výtvarně řešit projekty tak, aby byly vizuálně 
přitažlivé a zároveň měly i obsah. Práce byly 
nainstalovány na nástěnky ve škole, sice pro 
zlomek publika, ale i tak s velkým ohlasem. Každý 
žák vypracoval nejméně 8 událostí.
Celá škola měla možnost zúčastnit se pohybové 
aktivity Krokovýzva. Protože se do ní z naší třídy 
zapojilo jen malé procento žáků a protože vím, 

že se pohybují venku (kolo, brusle, vycházky), 
přehodnotila jsem aktivitu na čas - dobu strávenou 
venku. Zapisovali jsme si do tabulky čas, sčítali  
a vyhodnocovali. Přitom bylo jedno, jak čas žáci 
prožijí, podstatné bylo, že jsou mimo domov 
a monitor počítače (a to byl asi cíl). Takže 5. B 
má Ikarii, o které se můžete dočíst ve Školním 
půlročníku.
A jak už to tak chodí, na konci pátého ročníku 
přichází loučení a velká příprava na přestup  

na druhý stupeň. Naše třída tuto, pro někoho snad 
smutnou událost pojala „velkolepě“. Sešli jsme se 
na Skalce společně s rodiči, kterým jsme předvedli 
něco málo z toho, co už umíme, zahráli si hry, 
opekli špekáčky, vyzkoušeli „stezku bosou nohou“ 
a popovídali si. Pro všechny příjemné odpoledne 
zpestřila jedna žákyně vlastnoručně vyrobeným 
občerstvením. 

PROJEKTOVÉ VYUČOVÁNÍ A LOUČENÍ V 5.B
MGR. BOHUSLAVA KOPECKÁ
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ŠKOL A

Po roční nucené pauze jsme se letos opět 
dočkali prezentací absolventských prací 

našich deváťáků. Loni nás všechny zaskočil 
koronavirus a karanténa. Letos i přes známé 
komplikace byl návrat žáků do škol reálnější, 
a tak poté, co žáci posledního ročníku složili 
přijímací zkoušky, zaměřili všechny své síly  
k vypracování svých absolventek. Prezentace prací 
proběhly letos výjimečně v prostorách jídelny 

školy. Odprezentovali všichni žáci s výjimkou 
dlouhodobě nemocného. Všechny prezentace 
měly velice dobrou úroveň, nikdo z žáků nebyl 
hodnocen známkou nedostatečnou. A jako snad 
každý rok i letos nás řada žáků překvapila tématy, 
způsobem zpracování i neotřelou prezentací. 
Často se o našich absolventech dovíme něco 
zajímavého až na samém konci jejich působení 
na základní škole, a to díky těmto pracím. 

Objevila se různá témata od bylinkářství, divadla  
či maskérství, přes nejrůznější zeměpisné 
destinace či historické události, po oblíbenou 
počítačovou tematiku a sport. Zhlédnout jste 
mohli i prezentaci o čokoládě či kávě. Zkrátka 
opět to stálo za to a i ta letošní zkušenost nás 
utvrdila v tom, že absolventské práce mají smysl. 

ABSOLVENTSKÉ PRÁCE DEVÁTÉHO ROČNÍKU MGR. LUCIE MARKUSOVÁ

Protože minulý školní rok neproběhl 
Den ochrany člověka za mimořádných 

situací, rozhodly jsme se letos přistoupit 
k tomuto tématu zodpovědněji a připravily 
pro žáky druhého stupně pracovní list  
s videy k jednotlivým tématům. Ve třídách 
s dětmi pracovali třídní učitelé, někteří 
z nich pojali toto „vzdělávání“ soutěžně. 
Žáci pracovali ve dvojicích nebo malých 
skupinkách a za jednotlivé činnosti  

se jim počítaly body. Tématy byly 
mimořádné situace, které mohou potkat 
občany České republiky, a jejich konkrétní 
příklad na nedávných událostech. Zabývali 
jsme se složkami IZS, jak telefonovat 
s operátorem při mimořádné situaci, 
probrali jsme podmínky evakuace, zabalili 
evakuační zavazadlo. V neposlední řadě 
jsme se věnovali první pomoci. Každá 
skupina dostala popis modelové situace 

s otázkami, jak by ji řešili. Následně 
svůj návrh odprezentovali, v plénu jsme 
poopravili případné nepřesnosti a pustili 
si video ke konkrétní situaci s komentáři. 
Viděli jsme také, jak používat automatický 
externí defibrilátor, a ověřili si na mapě, 
kde se v našem okolí nachází. Z požárů 
jsme zmínili především ty   potvrdili, že se 
řadu věcí naučili. 

DEN OCHRANY ČLOVĚKA ZA MIMOŘÁDNÝCH SITUACÍ
MGR. JARMILA HOŘAVOVÁ, MGR. IVANA CHOLKOVÁ

Jarní téma naší básnické soutěže se evidentně 
osvědčilo. Sešlo se nám 40 příspěvků, a to jak 

básní, komiksů, tak prozaických textů a k tomu 
dokonce ještě jedno video. To je v naší soutěži 
zařazeno vůbec poprvé, takže si bezesporu 
zaslouží speciální ocenění. Jeho tvůrkyním z 6. B 
gratulujeme. Ve vedlejší roli se objevil dokonce  

i pes Tamišek. I když není žákem naší školy, rozhodli 
jsme se drobnou cenou odměnit i ho. Video si 
můžete prohlédnout pod následujícím odkazem:  
https://1url.cz/@hrdina_vsedniho_dne.
Ve výtvorech vystupovali jako hrdinové lékaři, 
hasiči, policisté, ale také rodiče i sourozenci, 
obyčejní kolemjdoucí. Žáci se nedrželi jen 

vážné noty, ale leckdy pojali hrdinství i s vtipem  
a nadhledem. Vyhodnocení bylo tentokrát 
obzvlášť složité, všechny práce by stály minimálně  
za přečtení. Deset nejlepších bylo otištěno ve 
Školním půlročníku a odměněno cenami. 

HRDINOVÉ VŠEDNÍHO DNE MGR. JARMILA HOŘAVOVÁ

ŠKOLNÍ VÝLET PRVNÍHO ROČNÍKU A 4. A
MGR. KATUŠE STUDENÁ, MGR. VLADĚNA BARTÁKOVÁ, MGR. SOŇA LÁZNIČKOVÁ

Žáci 1. ročníku a 4. A se ve čtvrtek 24. 6. 2021 
vypravili na výlet do Želetic a Zbýšova s CA 

Úsměv a paní průvodkyní. Zážitkem už bylo pouhé 
cestování dvoupatrovým autobusem s TV. 
Naše první zastávka byla v Ruční papírně  
v Želeticích, kde nám majitelé podrobně vysvětlili 
historii výroby papíru a postup při výrobě ručního 
papíru. Děti si samy vyzkoušely vlastní arch papíru 
vyrobit, následně si mohly zakoupit v obchůdku 
suvenýry a razidlem orazit kartičku z ručního 
papíru. Obdrželi jsme i drobné dárečky.
Cestou do Zbýšova jsme se zastavili na vyhlídce  
sv. Floriánka nad Moravským Krumlovem.
Poté jsme zamířili do depa úzkokolejné tratě ve 
Zbýšově, kde jsme nasedli do vláčku a projeli  
se příjemně zalesněnou tratí do Zastávky u Brna  

a zpět. Pak si děti mohly v depu odpočinout, 
„prošmejdit“ areál s historickými 
mašinkami a vagónky, osvěžit se a dojíst 
svačinky.
Příjemně unavení a plni nových zážitků  
a informací jsme se odpoledne v r a c e l i 
zpátky, cestu nám zpříjemnil 
film Já, padouch 3.
S agenturou CA Úsměv 
cestujeme už poněkolikáté, 
máme s ní ty nejlepší 
zkušenosti. Výlet a zvolený 
program jsme si všichni 
moc užili.
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ŠKOL A

MGR. TOMÁŠ PĚTIVLAS, PH.D. 

Naše škola se stala součástí projektu SRP 
Strategické řízení a plánování ve školách  

a v územích. Projekt se nyní po závěrečném 
televizním natáčení chýlí k závěru, ale náš společný 
záměr - rozvíjet ve škole prostředí pro efektivnější 
práci učitelů i učení žáků - dál trvá a trvat bude. 
Během zapojení do projektu jsme se s kolegyněmi 
a kolegy mnohé naučili. Definovali jsme potřeby 
školy, našli jsme potenciály dalšího rozvoje. Ujasnili 
jsme si poslání školy a vizi její ještě úspěšnější 
budoucnosti. Vytvořili jsme strategický i školní 
akční plán. V průběhu jeho realizace jsme zdárně 
řešili problémy, vypořádávali jsme se s překážkami 
i chybami, zažívali úspěch při naplňování cílů. 
Při tom všem jsme spolu se zástupci uplatňovali 
to nejlepší z praxe pedagogického leadershipu. 
Pracovali jsme tvrdě a vyplatilo se to. Vidíme to  
v naší škole kolem sebe denně.
MŠMT a NPI zavedli značku „Vedeme školu“. 
Skrývají se pod ní především webové stránky, 
které i po uzavření projektu SRP budou sloužit 
ředitelům a vedení škol pro získávání důležitých 
informací, metodik a manuálů. 
A právě „pečetí kvality Vedeme školu“ nyní 
ocenili i naši školu. Díky tomu, že vedeme svou 

školu strategicky, tedy promyšleně a cílevědomě, 
přispíváme k zvyšování kvality školství v České 
republice.  
Škola je zapojena kromě tohoto projektu  
do dalších rozvojových a mezinárodních 
programů:
Dětský klub ZŠ Mokrá-Horákov,

Podpora škol formou projektů 
zjednodušeného vykazování – Šablony 
pro MŠ a ZŠ III pro období únor 2021 – 
únor 2023,

Mokerská učebna pod otevřeným nebem,

Podpora vzdělávání dětí, žáků a studentů 
prostřednictvím rovného přístupu  
v oblasti pohybové gramotnosti,

Spolupráce v oblasti vzdělávání  
v přeshraničním regionu, ATCZ23„ 
Concepts for Professional Education in 
Border Regions“, Identifikace zdrojů 
environmentální expozice u školních dětí 
(projekt probíhá ve spolupráci Fakulty 

sportovních studií MU a výzkumného 
centra RECETOX a byl schválen Etickou 
komisí pro výzkum Masarykovy 
univerzity),
 
Pomáháme spolu mimo školu  
v rámci programu Active Citizens Fund 
(Rezekvítek),

Vliv školních tašek na pohybový aparát 
dětí školního věku (Fakulta sportovních 
studií Masarykovy univerzity),
 
Výzkum primárních reflexů u dětí  
v 2.-4. ročníku (Fakulta sportovních 
studií Masarykovy univerzity),
 
Vybavení pracovních dílen (vyhlašovatel 
výzvy: MAS Slavkovské bojiště),
 
Strategie naplňování rovných příležitostí. 
Obědy do škol zdarma (Společnost Woman 
for Woman).

PEČEŤ KVALITY „VEDEME ŠKOLU“ A DALŠÍ PROJEKTY

ZÁVĚR ROKU VE ZNAMENÍ HESLA  
„SPOLEČNĚ VEN Z LAVIC“

KOLEKTIV UČITELŮ ZŠ MOKRÁ-HORÁKOV

Ven z lavic! Tak znělo doporučení nejen 
MŠMT a ČŠI, ale i naše přání. Tak jsme si 

ho na závěr druhého pololetí splnili a řada tříd 
vyrazila poslední dny toho „opět zvláštního“ 
školního roku někam mimo školu. Osmáci kromě 
organizace sportovního dopoledne pro mateřáky 
absolvovali výjezd do Brna. Všichni už jsme tam 
samozřejmě byli, ale že bychom Brno opravdu 
znali, to si asi nikdo z nás netroufne tvrdit. Proto 
nás čekala procházka po historickém jádru Brna. 
Zastavili jsme se u významných staveb, a to jak 
z architektonického, tak funkčního hlediska. 
Osmáky také čekala jednodenní exkurze do krásné 
zoologické zahrady v Lešné u Zlína. Odpustili 
jsme si přírodovědné pracovní listy a úkoly ze 
zoologie. Chtěli jsme jen společně po dlouhé 
době něco zažít, projít se po hezkém prostředí 
zahrady, dát si spolu zmrzlinu a pozorovat 
exotická i méně neobvyklá zvířata. ZOO ten den 
patřila hlavně školám, všude byla spousta dětí, 
přesto jsme se cítili skvěle mimo školní lavice, 
na čerstvém vzduchu bez roušek. Pobavilo nás 

krmení lachtanů, úžasní rejnoci, okouzlily hrdé 
žirafy, obdivovali jsme mláďata mravenečníků, 
marně jsme se snažili v porostu najít ptáky kiwi 
a ti statečnější z nás se vydali do výběhu pelikánů. 
Ten, kdo se nezalekl jejich klapajících zobáků,  
si je mohl dokonce i pohladit. 
ZOO, ale tentokrát v Brně, navštívily i třídy na 
prvním stupni, které si i přes horké počasí užily 
procházku a pozorování nejrůznějších druhů 
zvířat. 
Sedmé a deváté ročníky se vypravily  
do tradičního místa konání našich vodáckých 
výcviků, do kempu Krkavec u Veselí nad Lužnicí. 
I oni se ze sportovně-turistického kurzu vrátili 
plní zážitků. Stejně tak šesťáci, kteří svoji 
školu v přírodě strávili pod Karlštejnem, kde 
zavítali i do kaple svatého Kříže, a nedaleko  
si prohlédli štoly Malé a Velké Ameriky či 
Tetín. Svoje putování po české historii završili 
v Praze na Vyšehradě. Všichni se ze svých cest 
vrátili spokojení, dokonce i nadšení a natěšení  
na nadcházející prázdniny.
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SOUTĚŽE NA ZÁVĚR ŠKOLNÍHO ROKU
ŠKOL A

MGR. ZUZANA VOJTĚCHOVÁ, 
MGR. NIKOLA KARTUSOVÁ, 
MGR. JANA KUBÁŇOVÁ

I přes dlouhou on-line výuku 
jsme uspořádali několik soutěží, 

abychom si ověřili svoje schopnosti  
a znalosti. Soutěže v anglickém jazyce 
Let´s speak English se zúčastnilo 24 
žáků ze 4. a 5. ročníku. Vylosovali si 
z 5 témat a ukázali svou schopnost 
hovořit pokud možno plynule, bez 
gramatických chyb s dobrou slovní 
zásobou a správnou výslovností. 
Vyhodnocením těchto kritérií byli 
stanoveni vítězové, kteří obdrželi 
drobné i hodnotné ceny. Poděkování 
a pochvala za účast a skvělé výkony 
ale patří všem.
Druhou možností zasoutěžit  
si byla Dopravní soutěž, které se  
v 1. kategorii (4. – 6. tříd) zúčastnili 
žáci 5. ročníku a doplnila je děvčata 
z 6. ročníku. Vybrali si z šesti 

témat určených pro tuto kategorii, 
zájem vzbudilo především téma  
1. „Zmapování trasy domov-škola-
domov“ a 5. „Můj neopakovatelný 
zážitek z cesty do školy“. Práce byly 
zpracovány formou audiovizuálního 
záznamu v délce cca 3 min nebo 
prezentací v délce 10 – 15 slidů. 
Ti nejlepší, nejoriginálnější  
a nejzajímavější byli opět 
odměněni. Vítězná práce postoupila  
do okresního kola. 
Jihomoravský kraj a Krajské 
ředitelství Policie Jihomoravského 
kraje vyhlásily 10. ročník soutěže 
„Bezpečně v kyberprostoru“. 
Soutěžilo se v kategoriích „Reklamní 
plakát“, „Počítačově zpracovaný 
reklamní plakát“, „Komiks“, 
„Video“, „Návrh maskota“. Soutěž 

byla otevřená všem a po on-line 
propagaci během 
d i s t a n č n í 
výuky jsme 
odeslali 15 
prací, z nichž 
hned čtyři 
se umístily 
na předních 
m í s t e c h 
v různých 
kategoriích. Ceny 
byly předány 
přímo ve škole 
zástupci Policie 
České republiky. 
Vítězné výtvory 
našich žáků si 
můžete prohlédnout 
v červnovém číslo 
Školního půlročníku. 
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ŽÁKOVSKÝ PARLAMENT NIC NEZASTAVÍ

ŠKOL A

MGR. JANA KUBÁŇOVÁ,  
MGR. PETRA TANNENBERGOVÁ, PH.D.

Žákovský parlament letos 

navzdory nepřízni osudu 

pokračoval ve své činnosti. Tvoří 

ho dva zástupci z každé třídy, kteří 

byli zvoleni spolužáky na začátku 

školního roku. Letos máme dvanáct 

zástupců z prvního stupně, šestnáct  

z druhého stupně a dvě 

koordinátorky. Podařilo se nám 

uskutečnit dvě půldenní setkání 

(seznamovací v září a zakončovací 

odměnové v červnu). Po většinu 

roku jsme se pravidelně scházeli 

jednou za 14 dní ve škole na sedmou,  

nebo každý týden ve čtvrtek na on-line 

schůzce v kurzu v Google Classroom. 

Pokračujeme v adopci Vincenta 

Opundy z Keni, jemuž jsme poslali 

tradiční dopis a balík. Peníze na jeho 

adopci jsme získali na dobročinném 

bazaru knih, jehož třetí ročník 

jsme za pět minut dvanáct stihli  

ve spolupráci s mokerskou 

knihovnou zrealizovat v říjnu. 

Podařilo se nám tradičně 

zorganizovat dvě kola soutěže  

ve sběru starého papíru. V tom 

jarním se nám podařilo nasbírat 

celkem 9 540 kg tříděného papíru, 

za které jsme utržili 20 993,- Kč. 

Výkupní cena papíru jde konečně 

opět nahoru a se společností NAJA 

s.r.o. jsme zvládli v tomto šíleném 

roce sbírat jediní.-) Do soutěže se 

zapojilo celkem 154 žáků ze všech 

tříd. Průměrně dopravil každý žák 

naší školy 26 kg papíru. Díky výdělku 

ze sběru jsme také mohli vydat dvě 

čísla školního časopisu. 

Po mnoha letech se neuskutečnil 

Žákovský ples ani Valentýnské 

trsáníčko. Všichni jsme z toho byli 

moc smutní, ale snad není všem 

dnům konec. Zapojili jsme se do 

projektu Pomáháme spolu mimo 

školu, který nám dal docela zabrat. 

Ale nakonec jsme to společnými 

silami zvládli. Atmosféra na našich 

setkáních byla velmi otevřená  

a přátelská. Parlemenťáci dokáží 

bezproblémově komunikovat 

a spolupracovat. Na naší škole 

žákovský parlament bez nadsázky 

prostě a jednoduše opravdu funguje.

Naše škola zahájila úspěšnou 

spolupráci s organizací 

Dobronauti. Školní metodička 

prevence a výchovná poradkyně 

jsou proškolené agentky 008  

a dále předávají způsob práce 

s deskovou hrou Hry pro nové 

hrdiny - Zpátky v čase. Součástí 

hry je i roční multimediální 

podpora.

Celodenní program Zpátky 

v čase – Mise 1 a Mise 2 byl 

realizován školní metodičkou 

prevence ve třídách 5. A  

a 5. B. Na programu byly 

přítomny třídní učitelky  

N. Kartusová a B. Kopecká, 

asistentka pedagoga  

R. Civínová a školní psycholožka 

J. Pospíšilová. Hra žáky velmi 

bavila a celé čtyři hodiny 

proběhly ve skvělé pracovní 

atmosféře.  Celý program  

je zaměřen na trénování pomoci 

ostatním (rady „schytávači“, 

„nandávači“ a „všímalům“).

Zapojili jsme se do pilotního 

testování pokračování hry - 

dvouhodinový program vedený 

přímo koordinátorkami  

z organizace Dobronauti 

proběhl ve vybraných třídách. 

Dámám se u nás na škole 

tak líbilo, že nás oslovily  

s další nabídkou a spolupráce 

bude pokračovat i příští rok.  

Do ověřování efektivity  

a dopadu hry, které bude 

provádět Masarykova 

univerzita, se zapojí vybrané 

třídy a v přípravném kurzu 

budou proškoleny některé 

učitelky. 

DOBRONAUTI – ZPÁTKY V ČASE
 MGR. JANA KUBÁŇOVÁ 

Na závěr školního roku 

uspořádaly osmé třídy 

sportovní dopoledne pro 

mateřskou školku v Mokré. 

Osmáci si připravili dvanáct 

stanovišť, na kterých děti  

z MŠ plnily různé sportovní, 

ale i dovednostní disciplíny. 

Sto mateřáčků rozdělených do 

menších skupinek korzovalo 

po školním hřišti, aby si na 

jednotlivých stanovištích 

vyzkoušeli běh na padesát 

metrů i běh s překážkami, 

hod na koš a cíl, shazování 

plechovek či kop na malou 

fotbalovou branku, v níž stál 

ovšem zkušený florbalový 

brankář, takže žádná snadná 

práce to nebyla. Děti musely 

projevit i šikovnost, když 

absolvovaly opičí dráhu, 

přenášely vajíčko na lžičce, 

skákaly v pytli a vázaly tkaničky 

do úhledných mašliček. Zahálet 

jsme nenechali ani smysly. Děti 

poznávaly chutě a po hmatu 

také předměty. Počasí k nám 

bylo milosrdné a po horkých 

dnech se sluníčko schovalo za 

mraky, a tak všem umožnilo 

užít si dopoledne bez rizika 

úpalu či úžehu. Akce posloužila 

i k seznámení budoucích 

deváťáků, tedy andělů,  

s jejich nastávajícími svěřenci, 

prvňáčky. Prvního září se 

už tedy bezpečně poznáme  

a těšíme se!

SPORTOVNÍ DOPOLEDNE PRO MATEŘSKOU ŠKOLU
MGR. IVANA CHOLKOVÁ
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Dne 5. 4. 2021 v době 
distančního vzdělávání 

odstartovala akce školy 
KROKOVÝZVA, která měla jako 
hlavní cíl podpořit pohybovou 
aktivitu žáků v nelehké době 
a zdůraznit týmového ducha 
školy. Každý zúčastněný  
si počítal své ušlapané kroky 
(přes mobilní aplikace, chytré 
hodinky aj.) a odesílal týdenní 
výsledky do sdílených tabulek. 
Do krokovýzvy se zapojily 
nejen všechny třídy od 1.A do 
9.B (celkem 258 z 370 žáků), 
a to včetně třídních učitelů, 
ale i ostatní učitelé a další 
zaměstnanci školy.
Každá třída i zaměstnanci školy 
měli k dispozici sdílené tabulky 
pro zapisování týdenních 
výsledků. Pro celkový přehled 
sloužila tabulka se soupisem 
výsledků jednotlivých tříd. 
Třídní učitelé informovali 
třídu o pravidlech krokovýzvy, 
jednotlivých tématech, 
doprovodných kvízech, 
dohlíželi na fair play a správné 
zapisování výsledků.
První cíl krokovýzvy byl zdolat 
společně trasu z Mokré-
Horákova na řecký Olymp, 
kde se nabízela možnost 
poradit se s řeckými bohy  
o pandemické situaci a současně 
zažehnout olympijské světlo. 
Dále celá škola putovala na 
letošní olympijské hry do Tokia  
– donést olympijský oheň  
a zasportovat si. Z Tokia se již 
každá třída vydala po své ose 
hledat ztracené olympioniky 
na některé z bývalých letních 
olympijských her (dle vlastního 
výběru). Některé třídy putovaly 
společně. Akce ze strany 
pořadatelů byla ukončena  
31. 5. a vývoj každé třídy byl na 
individuálním přístupu, nejlépe 
s myšlenkou aktivity přes 
prázdniny. 
Výsledky každého týdne byly 
zveřejňovány na webu školy 
– vždy 10 nejlepších žáků, 
žlutá teniska a 3 nejlepší 
zaměstnanci školy. Doprovodně 
byly vytvořeny 2 kvízy – Jak 
jsme šli na Olymp (tématika 
řeckých bohů, zpětná vazba)  
a Tokio-neTokio (zpětná vazba, 
téma OH, statistika o sportovní 
činnosti a zájmech žáků celé 
školy).

KROKOVÝZVA MGR. IVANA CHOLKOVÁ, 
MGR. ZDENĚK URBAN

ŠKOL A

Na konci školního roku 
již někteří zúčastnění žáci 
obdrželi účastnický diplom, 
jiné čeká odměna na začátku 
toho nového. Všem patří ale 
velké poděkování za to, že 
nelenošili a vydali se pěšky ven. 
Chůze je totiž ten nejzdravější  
a nejpřirozenější pohyb.

Poděkování
Za celou školu, za žáky i zaměstnance, 

děkujeme paní učitelce Cholkové za 

výborný nápad, jak se pokusit dostat  

i ty největší lenochy od poč
ítačů,  

za jeho realizaci a metodickou podporu. 

Panu učiteli Urbanovi pak patří velký 

dík za úžasné grafické zpracování 

krokovýzvy, její průběžné výsledky  

a mapu individuálních třídních c
est.

Kolegové ze ZŠ Mokrá-Horákov
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ŠKOL A

46,9%
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„NESEĎ U POČÍTAČE. VYJDI VEN. HLEDEJ STEZKU 
BOSOU NOHOU.“ KOORDINÁTORKY ŽÁKOVSKÉHO PARLAMENTU ZŠ MOKRÁ-HORÁKOV

MGR. JANA KUBÁŇOVÁ A MGR. PETRA TANNENBERGOVÁ, PH.D

V minulém čísle zpravodaje jsme Vás 
informovali, že Žákovský parlament 

ZŠ Mokrá-Horákov se zapojil do projektu 
Pomáháme spolu mimo školu, ve kterém 
nejvíce hlasů obdrželo vybudování stezky bosou 
nohou. V polovině června došlo k celé realizaci, 
slavnostnímu otevření a prezentaci práce na 
konferenci škol. Předcházela tomu spousta dřiny. 
Nejprve jsme začali shromažďovat materiál, 
který bude na celé zbudování potřeba. Bylo 
nutné se vejít do sumy 15 tisíc. Jestli si někdo 
myslí, že je to jednoduché, hluboce se mýlí. 
Jen u samotných palet na výrobu laviček došlo 
k výraznému navýšení cen, takže muselo dojít  
k úpravám rozpočtu. Zakoupili jsme je nakonec 
díky našemu bývalému žákovi, parlamenťákovi 
Adamovi, za velmi rozumnou cenu u firmy 
Stavebniny Konvalinka, impregnovanou kulatinu 
na stavbu jednotlivých polí u Lesů města Brna. 
Kůru, klacíky a šišky do jednotlivých výplní 
chodníkových polí stezky nasbírala naše družina. 
Materiál dovezli do školy páni školníci, kterým 
patří obrovský dík i za pomoc se spojováním 
laviček a polí stezky.
Když jsme měli všechno pohromadě  
a z Odboru životního prostředí ve Šlapanicích 
dorazilo souhlasné stanovisko, mohli jsme 
konečně začít s realizací. Nejdříve parlamenťáci 
osmirkovali a natřeli palety, ze kterých pak byly 
vyrobeny zmíněné lavičky. V polovině června byl 
veškerý materiál dopraven školní 

dodávkou na Skalku, kde po dva dny probíhala 
celá realizace stezky. Vzhledem k tomu, že Skalka 
je významným krajinným prvkem, nelze do ní 
zasahovat či kopat. Celá stavba je tedy na místě 
pouze položena na tenké vrstvě podkladní hlíny, 
kterou nám velmi ochotně pracovní skupina pod 
taktovkou pana Patáka dovezla až na místo. Celý 
terén jsme tedy srovnali a na hlínu byla položena 
kulatina ve tvaru písmene U. Pod celou stezkou 
je ještě natažena podkladová folie, abychom 
zabránili prorůstání plevele do jednotlivých polí. 
Pak byla stezka vyplněna různými přírodními 
materiály ať již kamínky různé velikosti, klacíky, 
šiškami, pilinami či pískem. Okolí jsme upravili 
dřevěnou štěpkou, kterou nám poskytla obec. 
Nakonec jsme usadili tři lavičky, aby si návstěvníci 
mohli v přírodě odpočinout a relaxovat.  
U stezky jsou také dvě drobná překvapení. Prvním  
je miska – výměník na pomalované kamínky. 
Můžete si je vzít a někomu darovat a budeme 
moc rádi, když tam občas nějaký, na jiném 
místě nalezený či vlastnoručně pomalovaný 
přinesete. Druhým překvapením je "skalka  
na Skalce". Jedná se o nápad p. uč. Kopecké, 
která zrecyklovala starou židli, na jejíž sedací 
plochu jsme vysadili miniskalku s informační 
šipkou k naší stezce.
Musíme přiznat, že počasí nám opravdu přálo, 
vše se stihlo a sluníčko nás provázelo i při 
slavnostním otevírání naší stezky ve čtvrtek 17. 

června, kterého se účastnila školní 
družina, veřejnost a zástupci školy 
a obce. Slavnostní pásku přestřihla 
paní starostka Švehlová, které moc 
děkujeme za velkou podporu projektu. 
Měla tu čest si jako první z veřejnosti 
stezku projít. Nechyběl ani křest 
vodou autorem nápadu Viktorem 
Novotným pomocí vodní pistole. A 
pak hurá vyzkoušet si stezku opravdu  
na „vlastní nohy“. Celá akce byla velmi 
příjemná. Odpoledne se vydařilo 
a když jsme z místa odcházeli,  
na lavičkách už seděli tři deváťačky 
a k místu mířili další lidé. 
Pomyslnou třešničkou na dortu 

pak byla páteční účast  
na konferenci v univerzitním 
kině Scala, kde jsme svůj 
projekt představili ostatním 
zapojeným subjektům. Celkem 
9 škol přijalo výzvu Pomáhejme 
spolu mimo školu, z nichž 
4 byly školy střední. Nebude 
neskromné, když zmíníme, že 
delegace našich parlamenťáků 
byla nejlépe oblečena, p. 
uč. Kopecká nám dokonce 
vyrobila sjednocující prvky v 
podobě mašlí pro holky a kravat  

pro kluky a kladně bylo hodnoceno také rozdávání 
informačních srdíček zvoucích k návštěvě naší 
stezky v Mokré. Těch jsme vyrobili přes pět set. 
Vedoucí celého projektu p. Rýparová, která celé 
dopoledne uváděla, nás po pěkné prezentaci 
také pochválila, když nás nazvala „jednou  
z těch akčnějších skupin“. Jsme rádi, že jsme celý 
projekt stihli i přes koronavirová opatření včas 
dokončit, že je vše zdárně za námi a můžeme  
si užít stezku již během prázdnin. A pro ty,  
kteří naši stezku ještě nenašli, je nejvyšší čas 
vydat se ven ji na Skalku hledat. 
Co nás čeká do budoucna? Úkol na celé akci 
nejtěžší. Tohle krásné místo udržet. Hned první 
víkend se ve stezce objevily střepy, které byly záhy 
dobrovolníky uklizeny. Celá situace se do začátku 
prázdnin zopakovala několikrát. Budeme moc 
rádi, když nám pomůžete v nekonečném souboji 
s lidskou bezohledností a neúctou k práci jiných. 
A budete se starat nejen o stezku na Skalce,  
ale o celou obec. 
Závěrečné poděkování tentokrát všem 
parlamenťákům. Dokázali jsme to! A co jsme 
se prací na projektu naučili? Že od nápadu  
k realizaci vede dlouhá cesta. Že je jednoduché 
sedět a kritizovat a těžké se zvednout a něco 
sám reálně vytvořit. Že víc hlav víc vymyslí 
a víc rukou víc udělá. A že pár lidí může 
dokázat velké věci. A že když vydržíte  
a nevzdáte to, můžete něco změnit. 
Společně. A s odvahou.

ŠKOL A



19ZPRAVODAJ OBCE MOKRÁ-HORÁKOV 03 / 2021

ŠKOL A

Měníme své okolí. S odvahou.

Projekt podpořila Nadace OSF v rámci programu Active Citizens Fund, jehož cílem je podpora občanské 

společnosti a posílení kapacit neziskových organizací. Program je financován z Fondů EHP a Norska. 

Projekt je spolufinancován Jihomoravským krajem.

POMÁHÁME SPOLU MIMO ŠKOLU

pátek 18. června 2021

v kině SCALA na Moravském náměstí v Brně

ZÁVĚREČNÁ KONFERENCE 
- školní rok 2020/2021

Program: 

  8:30 – prezence účastníků

  9:00 – slavnostní zahájení

  9:15 – představení všech 9 týmů a jejich projektů 

12:00 – předpokládaný závěr

Přijďte předvést své úspěchy! Těšíme se na setkání!

Akce se uskuteční za dodržení podmínek platných vládních nařízení.
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ŠKOLK A

ROZLOUČENÍ S PŘEDŠKOLÁKY

AKCE DÍTĚ A PES V MŠ

MICHAELA BARTONÍKOVÁ

TEREZA JANTOŠOVIČOVÁ

Ve čtvrtek 17. 6. se v naší mateřské škole 
konalo tradiční rozloučení předškoláků. 

Děti si připravily taneční vystoupení na motivy 
hudební pohádky Trollové. Pilně několik 
týdnů trénovaly a na výsledku to bylo opravdu 
vidět. Pro svoje rodiče, prarodiče, sourozence  
a kamarády tak sehrály a zatančily krásný 
příběh o lásce, přátelství a hledání štěstí.  
Po vystoupení dostaly děti dárky a byly pasovány 
na školáky. Následovala trollí afterparty 

na zahradě MŠ, kde si děti mohly zatancovat 
a také vyzkoušet pěvecké vystoupení ve stylu 
karaoke.  
Celé odpoledne se vydařilo a věříme, že bylo 
plné krásných zážitků nejen pro děti ale  
i všechny hosty. 
Rodičům moc děkujeme za pomoc 
při přípravě občerstvení a budoucím 
školákům přejeme hodně úspěchů ve 
škole.

V pondělí 28. 6. se děti z MŠ 
zúčastnily akce Dítě a pes.  

Na zahradě mateřské školy se 
setkaly s panem trenérem a 
německým ovčákem Badym 
a společně si povídaly o (ne)
bezpečném chování v přítomnosti 
psa. Děti byly názornou formou 

poučeny o tom, jaké chování je  
ze strany dětí pro psa nepříjemné  
a jak na něj může následně 
reagovat. Nakonec si děti mohly 
samy vyzkoušet dávat psovi 
povely nebo jak správně psovi dát 
pamlsek.
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ŠKOLK A

ROZLOUČENÍ S EKOŠKOLOU V MŠ            

DOPOLEDNE NA ŠKOLNÍM HŘIŠTI

JITKA NOVOTNÁ

Na konci každého školního 
roku se s týmem  Ekoškoly  

loučíme společnou akcí, která 
bývá odměnou za celoroční aktivity 
rodičů s dětmi na projektech 
Ekoškoly MŠ. Nejvíce se líbí 
přespávání ve stanech na školní 
zahradě, ale letošní složitý školní 
rok nám nedával možnosti tuto 
akci zopakovat. Jako poděkování 
všem členům Ekoškoly, kteří 
během školního roku pomáhali  
při společných akcích jsme 
zorganizovali zábavnou stezku 
lesem, která se týkala tématu 
prostředí, plnou úkolů se 
závěrečným opékáním na Skalce.  

Ale člověk míní a příroda mění.  
Ve čtvrtek 24.6. v podvečer 
předpověď počasí hlásí deště 
a bouřky. To nikdo z nás ještě 
netušil, že tento den se prožene 
tornádo jižní Moravou a způsobí 
tolik smutku.  U nás se zatím  
16 odvážných rodin vydalo i přes 
nepříznivé počasí na lesní stezku 
s úkoly -  vyluštit šifru a dozvědět 
se něco nového o lese. Děti na  
9 stanovištích plnily 
úkoly a 
po jejich 
s p l n ě n í  
si lepily 
do tajenky 

obrázky. Tajenka šifry byla 
poskládaná z prvních písmen 
obrázků.  Za pomoci rodičů děti 
po vyluštění tajenky zjistily, kdo 
je největší nepřítel lesa. To už ale 
začaly padat první kapky deště, 
takže opékání na Skalce stihli jen  
ti nejrychlejší.  Akce sice 
neproběhla v naplánovaném 
duchu, ale věřím, že rodiče s dětmi 
prožili pěkný společný 

čas. Děti, které se lesní stezky 
nezúčastnily si mohly  vyzkoušet 
úkoly a vyluštit šifru další den  
ve školce. Ještě jedno překvapení 
čekalo na děti, na školní zahradě  
přibyl nový dřevěný prvek – vodní 
korýtko, které slouží dětem ke 
hrám a poznávání toku vody  
v přírodě.
Jsem ráda, že spolu předáváme 

dětem myšlenky péče o místo, 
kam chodí do školy a kde žijí.
Užijte si prázdniny a těším  
se na další inspirativní rok s 
vámi a s Ekoškolou.

V rámci spolupráce se základní 
školou si žáci osmých tříd 

každým rokem přichystají pro děti 
z mateřské školy na naší školní 
zahradě dopoledne plné úkolů  
a zábavy.
Letos nás ale čekalo milé 
překvapení. Byli jsme pozváni 
na školní hřiště. Nastal den D  
26. 6. 2021, kterého se všechny 
děti nemohly dočkat. Vyrazili jsme 
hned po svačince. Na školním hřišti 
nás mile přivítaly paní učitelky  
z druhého stupně. Rozdělily děti 

do skupinek. Každý dostal kartičku 
se svým jménem, kam měli 
dostávat razítka za splněné úkoly. 
Školáci už byli přichystáni na 
stanovištích.  Každá skupinka dětí 
se vydala se svou paní učitelkou 
vstříc stanovištím a plnění úkolů. 
Stanovišť bylo asi deset. Úkoly, 
které měly děti plnit, jim byly 
dětmi se ZŠ moc pěkně vysvětleny. 
Čekalo na ně např. rozeznávání 
chutí, závod v běhu ve dvojici  
na krátkou trať, slalom s míčkem 
na lžičce, házení míčkem, kop  

na bránu a jiné. Počasí nám  
ten den přálo. Nebylo ani horko, 
ani zima, prostě tak akorát.  
Po splnění všech úkolů dostaly děti 
diplom a malou odměnu. 
A protože se v dalším školním roce 
stanou z osmáků deváťáci. Andělé 
našich budoucích prvňáčků. 
Všichni byli hrozně zvědaví, koho 
to vlastně budou celý příští rok 
ochraňovat a provázet první třídou, 
malé děti zase tajně tipovaly, 
který nebo která bude právě ten 
jejich andílek strážný.  Proběhlo 

vzájemné seznámení. Budoucí 
andělé si své předškoláčky 
přivolaly k sobě, proběhlo obětí 
a chvilka strávená jen spolu.  
Na některé děti vyšli letos andělé 
dva, na některé jeden. 
Vše hezké má svůj konec a na nás 
čekal ve školce oběd, proto jsme 
se, ač neradi museli rozloučit.  
Už teď se všichni těšíme na další 
společně strávené chvíle.
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INFORM ACE

ČINOHRA – CIMRMAN REVIVAL SIVICE

KULTURNÍ DŮM V HORÁKOVĚ | VSTUPNÉ 120,- KČ
OBČERSTVENÍ ZAJIŠTĚNO OD 18:00

OBEC MOKRÁ-HORÁKOV 
VÁS ZVE NA PŘEDSTAVENÍ HRY 

PÁTEK 19. LISTOPADU V 19:00  

PŘEDPRODEJ VSTUPENEK
OBECNÍ KNIHOVNA V MOKRÉ OD 4. 10. 2021 

Járy Cimrmana 
– bude upresneno
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Z KNIHOVNY

MEDIATÉKA JAKO INFORMAČNÍ, KULTURNÍ A KOMUNITNÍ CENTRUM 

IVANA BRZOBOHATÁ

RO MOKRÁ-HORÁKOV 

Přes půlroku fungovala knihovna v omezeném režimu přes výdejní okénko, 
běžného režimu jsme se dočkali v květnu. V současné době je omezen 

počet návštěvníků na plochu knihovny, ale díky velkým prostorám je pro 
čtenáře návštěva dostatečně komfortní.
Hned v červnu přijela na besedu mateřská školka z Hostěnic a už se těším  
i na děti z naší školky.
Druhý červnový víkend proběhlo v Moravské zemské knihovně slavnostní 
předání cen v soutěži Jižní Morava čte, v sobotu pro kategorii mladších dětí  
s představením divadla Koráb, v neděli pro starší děti s aktivitami VIDA centra. 
Soutěžní práce, včetně výtvarného díla dětí z horákovské školky, jsou nyní 
vystaveny v prostorách MZK.
Knihovna má nové webové stránky, původní byly provozovány přes portál 
Webnode v bezplatné verzi s velmi omezeným prostorem a nyní jsou, tak jako 
obecní webové stránky ve správě Webhouse. Postupně jsou aktualizovány  
a doplňovány starší dokumenty a fotografie.
Práce knihovnice je většinou příjemná a pohodová, ale někdy přijde chvíle, 
kdy úsměv z tváře zmizí. To, když se v usnesení Rady obce objeví informace 

o omezení otevírací doby v knihovně, a to ze současných čtyř dnů na dva. 
Na jednání zastupitelstva na můj dotaz paní starostka sdělila, že rada vymýšlí 
novou koncepci mediatéky a knihovny. Nicméně pevně věřím, že zvítězí 
zdravý rozum, nadále bude podporována čtenářská gramotnost a budeme se 
potkávat jako doposud.
Správná odpověď doplňovačky z minulého vydání Zpravodaje je Broučci  
v pohádce a z došlých správných odpovědí byli vylosováni Stanislava 
Bednářová, Šárka Zajíčková a Petr Tichý, kteří si mohou vyzvednout poukázku 
do knihkupectví.
Z nových knih bych doporučila Julii Caplinovou a její sérii Kavárna v Kodani, 
Pekárna v Brooklynu, Cukrárna v Paříži, Pláž v Chorvatsku, Hotýlek na 
Islandu a Čajovna v Tokiu. Pro milovníky thrillerů např. Dětské duše Angely 
Marsonsové nebo sérii s komisařem Sharkem fracouzského spisovatele 
Francka Thillieze.
Během prázdnin jsou promíjeny poplatky za upomínky, knihy můžete vracet 
do schránky ve dveřích a už tradičně prosím o ohleduplnost k ostatním 
čtenářům a vracení knih v termínu.

Rada obce se dlouhodobě zabývá využitím prostoru knihovny a mediatéky 
pro co nejširší veřejnost. Cílem je vytvořit v mediatéce fungující informační, 

kulturní a komunitní centrum. Jedná se o moderně zařízený a velice pěkný 
prostor. V současnosti zde funguje zejména knihovna, ve víceúčelovém sále se 
pravidelně konají mše svaté, prostor se využívá ke cvičení, popř. pro jednání 
zastupitelstva, výstavy, přednášky, obhajoby prací žáků základní školy, vítání 
občánků nebo svatební obřady. 
Novou koncepci je třeba řešit pro potřeby rozrůstající se obce, pro její 
prezentaci a soustředění informací na jednom místě stejně tak, jak je tomu  
i v jiných obcích, kde podobná centra fungují.
Nová knihovna byla v Mokré-Horákově otevřena před 15 lety a poskytuje 
mimořádně velkorysý prostor. Řada z Vás si jistě vzpomene na stísněné 
prostory, v nichž se knihovna nacházela před otevřením mediatéky. Bohužel  
v posledních letech poněkud klesá počet registrovaných čtenářů, počet výpůjček 
i návštěvnost knihovny. Je potřeba říci, že na tomto trendu se podepsaly i dva 
poslední netypické roky. Na druhé straně náklady na provoz knihovny, a tedy  
i na jednotlivé čtenáře stoupají. Proto rada obce hledá další přínosné možnosti 
využití celého prostoru mediatéky. 
Rada obce rozhodla o snížení otvíracích dnů knihovny a chce je doplnit 
otvíracími dny informačního, kulturního a komunitního centra a především 
znovu otevřením Czech POINTU. Činnost Czech POINTU není slučitelná dle platné 
legislativy s výkonem funkce zastupitele obce (současné vedoucí knihovny),  
a proto musela být v mediatéce zrušena.
Mediatéka nabízí široké možnosti využití. Prostory jsou vhodné pro pořádání 
výstav, kinoprojekcí, přednášek či pro účely krátkodobých pronájmů (např. 
soukromé oslavy, valné hromady, schůze společenství vlastníků bytových 
jednotek, školení či komunitní setkávání). Vizí jsou i hodiny pro občany  
(např. pomoc občanům s vypisováním formulářů, pomoc při práci na PC atd.) 

Informační centrum
• CZECH POINT, vidimace, legalizace, kopírování, veřejný internet 
• informovanost občanů - propagace obce a regionu, informační   
 letáky, mapy, prodej upomínkových předmětů, turistické známky,  
 trasy výletů, zajímavosti, aktualizace webových stránek, zpravodaj obce

Kulturní centrum
• organizační zajištění, koordinace a propagace kulturních akcí v obci,  
 mediatéce a kulturním domě (koncerty, divadla, výstavy, vernisáže, kino,   
 přednášky, prezentace)
• zaštítění pronájmů společenských prostor v obci

Komunitní centrum
Víceúčelové zařízení, jehož posláním bude poskytovat komunikaci 
komunitních a veřejných služeb -  sociální poradenství a různorodé aktivizační  
 služby přímo v místě či v terénu s důrazem na řešení nepříznivých  

 sociálních situací.
• hodiny pro občany - pomoc při vypisování formulářů, pomoc při práci
 na PC, hledání informací v sociální oblasti, zprostředkování poskytování   
 těchto služeb odbornými organizacemi, zejména starším lidem či jejich  
 rodinným příslušníkům pomáhat při kontaktu s úřady, popř. organizacemi
• spolupráce s charitativními organizacemi (Charita Rajhrad -  půjčování  
 kompenzačních pomůcek), podpora při zajištění domácí zdravotní péče  
 (Sanus a jiné organizace pro pomoc potřebným)

Rada obce ve spolupráci s Jihomoravským krajem bude zadávat AUDIT  
familyfriendlycommunity (obec přátelská k rodině). Audit vnímáme jako 
nástroj, jak rodinnou politiku v obci správně uchopit.  Z auditu jistě vzniknou 
nové podněty, náměty a inspirace pro rozvoj komunální rodinné politiky v obci. 
Na 87. radě obce byla tato nová koncepce prodiskutována s vedoucí knihovny, 
která však projevila zájem pouze o práci knihovnice. 
Na dané radě byla přijata následující usnesení: 
Rada obce Mokrá-Horákov projednala za osobní účasti Ivany Brzobohaté, 
vedoucí knihovny, návrh koncepce Informačního, kulturního  
a komunitního centra obce Mokrá-Horákov.

Rada obce Mokrá-Horákov ukládá starostce obce a tajemníkovi 
obecního úřadu připravit právní podklady pro zřízení 
Informačního, kulturního a komunitního centra obce  
Mokrá-Horákov a jeho začlenění do organizační struktury obce. 

SPOLKYKNIHOVNA
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KLUB SENIORŮ V MOKRÉ VĚRA MELUZÍNOVÁ - KRONIKÁŘKA KLUBU

V červnu jsme se konečně dočkali - můžeme 
do klubu. Nejprve jsme museli zkulturnit 

zahradu, tráva byla vysoká, záhonek zarostlý. 
Všem „pracovníkům“ patří velké poděkování.
Setkání po dlouhé době bylo slavnostní, zapálili 
jsme krb a opekli klobásky.
Radovali jsme se, že jsme ten zatracený Covid 
dosud přežili!“
30. června jsme pořádali zájezd. Tentokrát 
trošku jiný než jindy - s turistikou. Z Boru u 
Skutče se vydala jedna skupina pískovcovým 
skalním městem Toulovcovy maštale a druhá 
skupina jela přímo na zámek Nové Hrady.   
I přes varování, že cesta po dešti bude náročná,  
z kopce do kopce, po mokrých kořenech to bude 
klouzat. K mému údivu se nás na náročnou trasu 
vydalo pětadvacet. Během cesty jsme několikrát 
museli brodit rozvodněný potok. Tam kde  
se jindy přejde suchou nohou, dnes vyčnívaly 
z vody jen hlavičky kamenů. Musím všechny 

pochválit i tuto náročnou disciplínu zvládli 
senioři na jedničku.Zámek Nové Hrady v Čechách 
je ojedinělá rokoková stavba, od roku 1997 je  
v soukromém vlastnictví rodiny Kučerovy.  
V zámku jsme shlédli stálou expozici - Umění 
nábytku v proměnách staletí a nahlédli do 
soukromých prostor majitelů. V areálu zámecké 
zahrady jsme obdivovali rozárium, zeleninovou 
zahradu, přírodní divadlo, bludiště. Poutavá 
byla i výstava anglických klobouků. V expozici 
je vystaveno více než sto dámských klobouků 
roztodivných tvarů, materiálů a barev. Některé 
jsme si dokonce vyzkoušeli a dobře se u toho 
pobavili. Na zpáteční cestě ještě zastávka  
v muzeu dýmek. Proseč byla v minulosti centrem 
dýmkařství v Čechách, za první republiky se zde 
nacházelo až 16 výroben dýmek, 
dodnes zde sídlí jediná průmyslová 
továrna na výrobu dýmek v ČR.
Na vycházky jsou pravidelné, každou 

středu, jen letošní deštivé počasí nám někdy 
plány komplikuje. Z uskutečněných uvedu ty 
vydařené. Krásný výhled byl z rozhledny Holedná 
v Brně, vycházka z Líšně kolem Muchovy boudy. 
Velmi zajímavá byla prohlídka Janáčkova divadla. 
Seznámili jsme se nejen s historií budov, stavební 
vývojem a dostali jsme se do míst, které běžný 
návštěvník divadla nevidí. Příjemný pan průvodce 
nám sdělil různé zajímavosti a pikantnosti  
z divadelního prostředí.
Program vycházek je vždy upřesněn na vývěskách 
u restaurací U zbojníka a U Zajíčků. 
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FC MOKRÁ- HORÁKOV, Z.S. FRANTIŠEK MIKULÁŠEK
PŘEDSEDA KLUBU

Vážení čtenáři Zpravodaje, 

Léto se přehouplo do své druhé poloviny a to 
je čas, kdy se opět rozbíhají fotbalové soutěže. 

Všichni jsme již velmi nedočkaví, protože jsme 
mistrovská utkání nehráli od začátku loňského 
října.
Nejdříve je však ještě na místě aspoň krátce 
zrekapitulovat předchozí nedohraný soutěžní 
ročník. V mnohém byl podobný, jako ten 
předloňský, taktéž nedohraný. Možnost trénovat 
a sehrát přátelská utkání jsme měli až koncem 
jara, v květnu a červnu, a využili jsme ji 
maximální měrou Muži, starší žáci a zejména 
děti ve starší a mladší přípravce měli nabitý 
program. U přípravek jsme sezónu uzavřeli 
utkáním mezi rodiči a dětmi. Jsme rádi za 
hojnou a aktivní účast rodičů, všichni jsme se 
dobře bavili a příjemný podvečer jsme zakončili 
posezením u ohně při opékání špekáčků. 
Po krátké letní přestávce nás už čekají nové výzvy. 
V soutěžích máme přihlášena družstva mužů, 

dorostu, mladších žáků  
a 

mladší přípravky. 
Hlavně v kategorii mládeže budeme mít 
nelehký úkol, přechod z žákovské kategorie do 
dorostu a z přípravky do žáků bude jistě náročný, 
ale věříme, že
jej zvládneme úspěšně a bude se nám dařit. 
Co je nutno v souvislosti s novou sezónou zmínit 

a co bude určitě nové jak pro přímé 
a k t é r y 

utkání, tak především pro diváky na hřištích, to 
je nutnost dokládat „bezinfekčnost“. Fotbalová 
asociace zpracovala na základě požadavků 
Ministerstva zdravotnictví soubor pravidel, který 
ukládá klubům mnoho povinností v této oblasti. 
Lze předpokládat, jak je zvykem, že se pravidla 
budou často upravovat, proto nemá smysl je 
zde detailněji rozebírat. Najdete je na našich 
klubových webových stránkách nebo přímo na 
stránkách fotbalové asociace.

 
V mimosportovní 
oblasti se také 
odehrávají důležité 
události. V měsíci 
červenci začala 
sanace svahu Horky 
u fotbalových kabin. 
Proběhlo vykácení 
porostu a zemní 
práce spočívající v 
odtěžení povrchové 
vrstvy horniny a 
uvolněné zeminy 
přesahující hranu 
svahu. Jako další 

krok bude následovat výstavba 
opěrné zídky, která zajistí záchyt 
uvolněných kusů horniny. Akci, 
která má za cíl zajistit bezpečí a lepší komfort 
užívání tohoto prostoru 
f i n a n c u j e 
O b e c 

Mokrá-Horákov. 
Průběžně se klub věnuje také sezónní údržbě 
hřišť, koncem června jsme na hlavním hřišti 
provedli provzdušnění (technologií vertidrain) 
a zapískování 60ti tunami písku. Následně 
proběhlo chemické ošetření travnaté plochy 
hřišť a přilehlých tribun proti plevelům.

Tradičně bych rád oslovil mladé 
sportovce, kteří by se chtěli stát 
fotbalisty nebo by si prostě jen 
chtěli vyzkoušet fotbalový trénink: 
přijďte mezi nás, budete vítáni. 
Fotbal je krásný sport a jsme 
přesvědčeni, že náš klub má 
zájemcům o sportování co 
nabídnout. Všechny důležité 
informace naleznete na našich 
klubových webových stránkách 
www. f cmokra -horakov. c z  
a na našem facebooku. 

Jménem klubu děkuji vedení 
obce Mokrá-Horákov a všem 
našim dalším partnerům  

za jejich podporu a těším se při fotbalu brzy na 
shledanou.
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Můžeš navštívit naše pravidelné tréninky  
každé úterý a čtvrtek od 16:30 hodin.

Zúčastnit se mohou kluci i holky!  
Všechny zájemce srdečně zveme.

S sebou sportovní oblečení a obuv  
(kopačky nejsou nutné), pití.

Kontakty: František Galle, tel.: 724 783 454, František Mikulášek, tel.: 737 285 023
e-mail: fc.mokra.horakov@gmail.com

www.fcmokra-horakov.cz

FC Mokrá-Horákov, z.s., 664 04 Mokrá-Horákov, Horákov 201, IČO: 48481777

Co nabízíme?
• vedení kvalifikovanými trenéry
• kvalitní zázemí v areálu pod Horákovem  
 s travnatým hřištěm a moderními kabinami
• v zimních měsících tréninky 
 v tělocvičně ZŠ Mokrá-Horákov
•  možnost využívat hřiště s umělým  
 povrchem u ZŠ Mokrá-Horákov

Pořádá nábor hráčů do mládežnických  
družstev žáků a přípravek z ročníků:

2006, 2007, 2008, 2009, 2010, 2011,  
2012, 2013, 2014 i mladší

FOTBALFOTBAL

POJĎ S NÁMIPOJĎ S NÁMI
HRÁTHRÁT
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ROZLOSOVÁNÍ SOUTĚŽÍ PODZIMNÍ ČÁSTI 2021

DOROST  - OKRESNÍ PŘEBOR

MLADŠÍ ŽÁCI - OKRESNÍ PŘEBOR SK. A

MLADŠÍ ŽÁCI - OKRESNÍ PŘEBOR SK. A

FC ZBROJOVKA BRNO MSDL ST. U-18 + ML. U-16

MUŽI - III. TŘÍDA SK. A
kolo den datum čas Domácí Hosté Hřiště

2 SO 7. 8. 14.00 Žabčice FC FC
3 SO 14. 8. 17.00 FC Viničné Šumice Viničné Šumice
4 NE 22. 8. 17.00 RAFK "B" FC FC
5 SO 28. 8. 17.00 FC Podolí "B" Podolí "B"
6 NE 5. 9. 10.30 Vojkovice "B" FC FC
7 SO 11. 9. 16.00 FC Přísnotice Přísnotice
8 NE 19. 9. 13.15 Tešany FC FC
9 SO 25. 9. 15.30 FC Újezd u Brna "B" Újezd u Brna "B"
10 NE 3. 10. 15.00 Ochoz u Brna FC FC
11 SO 9. 10. 15.00 FC Šlapanice "B" Šlapanice "B"
12 SO 16. 10. 14.30 FC Židlochovice Židlochovice
13 SO 23. 10. 14.30 Babice nad Svitavou "B" FC FC
1 SO 30. 10. 14.30 FC Moutnice Moutnice

kolo den datum čas Domácí Hosté Hřiště
3 SO 28.8. 10.30 volno
4 SO 4.9. 14.30 Podolí FC
5 SO 11.9. 10.30 FC Říčany
6 SO 18.9. 14.00 Lažánky/V. Bítýška FC Lažánky
7 SO 25.9. 10.30 FC Troubsko
8 SO 2.10. 10.45 Čechie/Kahan FC Zastávka u Brna
9 ST 9.10. 10.30 FC Měnín/Těšany

2 SO 16.10. 9.00 Měnín/Těšany FC Měnín
1 ST 24.10. 12.30 FC Čechie/Kahan

kolo den datum čas Domácí Hosté Hřiště
3 SO 28.8. 10.30 FC Blažovice/Prace Blažovice/Prace
4 SO 4.9. 14.30 Těšany "A " FC FC
5 SO 11.9. 10.30 FC RAFK "B" RAFK "B"
6 SO 18.9. 14.00 Babice nad Svitavou FC FC
7 SO 25.9. 10.30 FC Měnín Měnín
8 SO 2.10. 10.45 Rajhradice FC FC
9 SO 9.10. 10.30 FC Ochoz u Brna Ochoz u Brna
2 SO 16.10. 9.00 Viničné Šumice FC FC
1 NE 24.10. 12.30 Pozořice FC FC

kolo den datum čas Domácí Hosté Hřiště
3 SO 28.8. 9.00 FC Měnín Měnín
4 NE 5.9. 10.30 Prace FC FC
5 SO 11.9. 9.00 FC Blažovice Blažovice
6 PÁ 17.9. 17.00 Viničné Šumice FC FC
7 SO 25.9. 9.00 FC Pozořice Pozořice
8 SO 2.10. 14.30 Těšany "A" FC FC
9 SO 9.10. 9.00 FC Rajhradice Rajhradice
2 SO 16.10. 10.30 Šlapanice FC FC
1 SO 23.10. 13.00 Ochoz u Brna FC FC

kolo den datum čas Domácí Hosté U-16
4 NE 22. 8. 10.30 Zbrojovka Brno B Šumperk 12.45
6 NE 5. 9. 10.30 Zbrojovka Brno B Líšeň 12.45
8 NE 19. 9. 10.30 Zbrojovka Brno B Třinec 12.45
10 NE 3. 10. 10.30 Zbrojovka Brno B Frýdek-Místek 12.45
13 NE 24. 10. 10.30 Zbrojovka Brno B Poruba 12.45

www.divacky.cz
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OTEVŘENO PRO DĚTI 
– OPĚT SPOLU NAŽIVO VEVINA 

Po několikaměsíčním lockdownu, kdy jsme se mohli s dětmi setkávat jen 
v online prostoru jsme opět zase spolu NAŽIVO.

V červenci proběhly v jurtě dva příměstské tábory s intenzivní výukou 
angličtiny (20 hodin týdně)

První turnus pro děti do 10 let byl krom angličtiny zaměřen na základy 
přežití v přírodě s ekologickými prvky a na sport. Byly jsme na cyklo 

výletě a na lezecké stěně. Taky jsme vařili guláš v lese v kotlíku  
a učili se, jak se správně a ohleduplně chovat v lese.
Druhý turnus byl pro děti od 12 do 15 let. Angličtina byla ještě 

intenzivnější a sportovní výkony náročnější. Také jsme lezli 
na lezecké stěně, byli dvakrát na trailech a zahráli jsme  
si náročnou strategickou hru. Prožili jsme letní noc v lese 
v hamakách.
V srpnu nás čeká ještě třetí turnus určený především pro 
děti z Mokré a Horákova. Krom angličtiny budeme pilovat 
jednoduché techniky přežití v přírodě. Oheň, vaření, 
stavbu přístřešku a nocování v lese.

Velice nás mrzelo, že kvůli coronavirovým opatřením 
nemohly probíhat akce, které jsme měli v plánu pro školní 

rok 2020-2021. Především Deskovky pro seniory, veřejné 
deskohraní a víkendové akce pro děti. Pevně doufáme, že se 
od září budeme moci ke všemu opět vrátit. 
Od září 2021 pokračujeme s celoročními kurzy angličtiny 
pro děti. Otevíráme jeden nový kurz pro nastávající 
prvňáčky a druháčky. 
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Jako by to bylo včera…
V malé kuchyni družstevního bytu  

v Mokré nad téměř plným popelníkem 
mi táta položil otázku. Co bys řekl  
na to, kdybychom začali podnikat? 
Psal se rok 1991, já byl půlroku 
ženatý a o podnikání jsem neměl ani 
páru. S jistotou jsem věděl pouze to, 
že startovní podmínky nejsou úplně 
ideální. Neměli jsme v podstatě ani 
korunu. 
Zpětně si uvědomuji, že můj obdiv si zaslouží 
především táta. Bylo mu 48 let a mně pouhých 
jednadvacet. Sám si neumím ani představit, že bych 
s podnikáním začal ve svých 48 letech, navíc bez 
peněz a bez zkušeností. Vzdát se základních jistot, 
které poskytuje stabilní příjem ze zaměstnání,  
a místo toho skočit po hlavě do nejistoty plynoucí 
ze samé podstaty podnikání. Na tomhle místě  
je nutné poděkovat lidem, kteří byli v té době ve 
vedení Cementáren a vápenek, a.s. . To oni nám 
totiž na základě kontraktu s naší malou firmou  
v roce 1994 poskytli záruku na náš první investiční 
bankovní úvěr. Za ten jsme vybudovali základ 
našeho areálu v Mokré. První úvěr jsme splatili 
za 4 roky. Až později jsem pochopil, že tátu lákala 
více svoboda a nezávislost než vidina finančního 

úspěchu. To se projevilo po pár letech, kdy jsem 
začal cítit, že není nadšeným zastáncem růstu  
a zvětšování firmy. Firma se zvětšovala, rostl počet 
zaměstnanců a rozšiřoval záběr našich činností. 
Táta nejásal, ale co bylo podstatné, nikdy mi 
nebránil. V každém novém nápadu mě podpořil.  
O mnoho let později uznal, že to byla správná 
cesta. Dnes jsem ve věku, kdy táta s podnikáním 
začínal. Místo nejistot a obav zažívám obrovskou 
radost a velkou úlevu. Do našeho rodinného 
podnikání se totiž aktivně zapojili oba synové.  

Do firmy tak přitekla nová krev.
Rozložení zodpovědnosti a skutečnost, že více 
než každodenní exekutiva se od rodičů očekává 
podpora nových vizí, a dohled nad realizací nových 
investic nám s mojí ženou, druhou jednatelkou 

společnosti, přináší novou chuť do práce. 
Obrat společnosti a její hospodářské výsledky 
rostou za poslední tři roky velmi dynamicky. 
Navzdory tomu, co se kolem nás děje. Pandemický 

rok 2020 jsme zvládli naprosto excelentně. Zpětně 
musím poděkovat všem našim zaměstnancům  
a kolegům za to, že jsme všechny provozy udrželi 
nejen v činnosti, ale významně jsme rostli.
Myslím, že táta na nás kouká seshora a kroutí 
trošku hlavou nad tím, kam se „cpeme“. 
Víc než pohled do minulosti nás teď všechny 
zajímá pohled do budoucna. Ve Šlapanicích  
u Brna, kde již provozujeme areál skladu 
pneumatik a provozovnu zpracování pneumatik, 
bychom rádi postavili logistické centrum  
a kompletní administrativní zázemí pro celou 
společnost. 
Nový logistický areál by nám měl pomoci k tomu, 
aby se náš e-shop PNEUBOSS.CZ stal jedničkou 
na českém trhu. Cena kvality E-SHOP ROKU 2020  
v oboru pneu, kterou jsme obdrželi, je naznačením 
toho, že jdeme správnou cestou. 
V uvolněném stávajícím areálu ve Šlapanicích 
chceme instalovat novou technologii pro 
zpracování a využití opotřebených pneumatik  
a posunout i tuto část našeho podnikání o krok 
dále.

A jak by vypadalo porovnání našeho podnikání 
řečí jednoduchých čísel po třiceti letech?
Možná to byl před třiceti lety bláznivý nápad 

podnikat s pneumatikami v malé obci,  
ale čas ukázal, že začít tam, kde máte kořeny, 
může kromě drobných překážek přinést i spoustu 
výhod a pozitiv. 
V Mokré nejen podnikáme, ale i spokojeně 
žijeme. Proto doufám, že tak, jako se vyvíjí naše 
firma, bude pokračovat i vývoj zlepšování kvality 
života v naší obci a věřím, že svou troškou budeme  
v něčem nápomocni. 

TASY S.R.O. – 1991 – 2021  ANEB UTEKLO TO JAKO VODA

Nový logistický areál vizualizaceBanner e-shop roku

ZDENĚK ŠEVČÍK ST., JEDNATEL TASY S.R.O. 

Ukazatel 1991 2021
Počet zaměstnanců 6 90

Finanční obrat 8 mil. CZK 850 mil. CZK
Množství zpracovaných 

opotřebených pneu
8 000 tun 40 000 tun

Množství prodaných pneu 0 ks 350 000 ks
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UCTĚNÍ PAMÁTKY MISTRA JANA HUSA 2021 
„SBÍRKA TORNÁDO“ 

NAŠI HASIČI POMÁHALI S ODSTRAŇOVÁNÍM 
NÁSLEDKŮ TORNÁDA – KAM PUTOVALA SBÍRKA

Letos proběhl na Velké Skalce v Mokré již 
27. ročník této akce v novodobé historii 

naší obce. Vatru jsme udělali o něco větší, 
než na jakou jste v posledních letech zvyklí, 
aby bylo vidět, že jsme to ještě nezapomněli.                                                                                                                                     
Hlavní změna oproti všem předešlým ročníkům, 
byla hlavně ve veřejné sbírce, která na místě 
proběhla, jako pomoc po řádění tornáda na 
Břeclavsku a Hodonínsku. Na místě bylo vybráno 

do kasičky krásných 26 261,- Kč. Členové 
kapely Standaband věnovali 2 500,- Kč a hasiči 
naší obce věnovali celý svůj výdělek z akce plus 
něco navíc a výsledek byl rovných 53 000,- Kč, 
jako výtěžek z akce. Více v dalším článku…                                                                                                                                          
Děkuji touto cestou všem hasičům a jejich 
příznivcům, kteří se podíleli na uspořádání 
letní akce „Uctění památky upálení Mistra Jana 
Husa“, která proběhla 5. 7. na Velké Skalce 

v Mokré. Děkuji také naší obci za spolupráci 
ohledně příprav a podpory a naší pracovní 
skupině za nemalou pomoc v rámci úprav zeleně 
v místě konání. V neposlední řadě poděkování 
patří široké veřejnosti za účast a Standabandu 
za skvělý hudební doprovod po celý večer.                                                                               
Těšíme se 28. ročník v roce 2022. 

Jak jistě víte, ve čtvrtek 24. 6. 2021 kolem 19:00 
zasáhlo Jižní Moravu tornádo. Nejvíce byli 

zasaženy obce ležící mezi Břeclaví a Hodonínem 
(Hrušky, Moravská Nová Ves, Mikulčice, Lužice 
a Hodonín – Pánov). Bylo to něco, co jsme  
v takovém rozsahu ještě nezažili. Kdo byl 
pomáhat v těchto místech po zásahu tornáda 
nevěřil vlastním očím. Hotová apokalypsa… 
Tornádo vzalo ve své dráze úplně všechno, 
dokonce se snad objevil na okraji Hodonína 
lodní kontejner, který váží něco přes 3t a nikdo 
nevěděl komu patří, až se následně zjistilo,  
že se postrádá jeden v nedaleké Lužici. V pátek 25. 
6. v čase 10:14, byla povolána do Moravské Nové 
Vsi i naše jednotka na odstraňování následků. 
Kluci si tam mákli a během práce se zrodil nápad 
pomoct i finančně, protože bylo zcela jasné,  
že peníze tam budou potřeba ještě dlouho. Během 
dvou dní po příjezdu jsme dali hlavy dohromady 
a bylo rozhodnuto… Uděláme sbírku, Hus to 
jistí! Jedině tam to půjde realizovat. Během 
toho všeho se přidal další nápad, přidat i zisk 
z akce, který by normálně skončil v pokladně 

SDH a dál se použil na hasičskou soutěž, ples  
a podobně. Po spočítání všech peněz jsme 
nevěřili vlastním očím. Leželo před námi 53 
000,- Kč. Následovalo těžké rozhodnutí, jak  
s částkou správně naložit.                            Ve čtvrtek 
15. 7. v 5:30 jsme byli opět povoláni po dohodě  
s operačním střediskem hasičů, dolů na Moravu, 
tentokrát do Mikulčic. Během dne bylo práce nad 
hlavu, ale k večeru jsme měli trochu času zajed 
vedle do Moravské a omrknout všechny u koho 
jsme pomáhali. Po zhodnocení všech možností, 
bylo rozhodnuto pro pana Jaroslava, bylo vidět s 
odstupem času třech týdnů, kde a jak to funguje 
a kde ne. Jak plní pojišťovny, kdo už střechu má 
a kdo ne, kdo co dostal a nedostal atd. Ve středu 
28. 7., někdy v 18:30 jsme osobně v hotovosti po 
podpisu darovací smlouvy peníze předali a věříme, 
že jsme dobře udělali. Peníze budou použity  
na opravu domu. Bohužel pan Jaroslav neměl 
při zásahu tornáda zrovna platné pojištění domu. 
A je odkázán pouze na svoje úspory a případné 
dary. Dokonce se během oprav jeho domu zranil 
jeden pokrývač a bude několik měsíců v pracovní  

 
 

neschopnosti. V tu chvíli dostal pan Jaroslav 
finanční nabídku od majitelky jednoho obchodu  
a dobrovolně se nabídky zřekl, i když neměl 
pořádně střechu nad hlavou ve prospěch 
zraněného pokrývače s tím, že střecha počká, 
ale rodina řemeslníka teď potřebuje peníze víc.                                                                                                                                             
 DĚKUJEME touto cestou všem, kteří se na sbírce 
jakkoliv podíleli.

SPOLKY

MICHAL JANKŮ
STAROSTA SDH MOKRÁ

MICHAL JANKŮ
STAROSTA SDH MOKRÁ
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KRONIKÁŘKA

VÝJEZDY JEDNOTKY SBORU  
DOBROVOLNÝCH HASIČŮ                                                                                  
V zhledem k počasí převládají výjezdy 

k technické pomoci, jako odstranění 
popadaných stromů, nebo čerpání vody z objektu. 

MICHAL JANKŮ

DATUM ČAS POPIS UDÁLOSTI UDÁLOSTI

15.1. 15:46 Záchrana zvířat, Horákov 1/2021

6.2. 20:37 Technická pomoc, Mokrá, odstranění popadaných stromů 2/2021

25.2. 14:17 Požár odpadu, Mokrá, odpad v lese 3/2021

27.3. 15:11 Záchrana osob, jeskyně Pekárna, pomoc při transportu zraněné osoby 4/2021

19.4. 17:58 Požár, Horákov, odpad v lese 5/2021

22.6. 7:11 Technická pomoc, Mokrá -  Příhon, čerpání vody 6/2021

24.6. 23:14 Technická pomoc, Mariánské údolí, odstranění popadaných stromů 7/2021

25.6. 3:07 Technická pomoc, Viničné Šumice, odstranění popadaných stromů 8/2021

25.6. 10:14 Technická pomoc, Moravská Nová Ves, odstranění mimořádné události 9/2021

1.7. 13:28 Technická pomoc, Mariánské údolí, odstranění popadaných stromů 10/2021

2.7. 10:38 Technická pomoc, Mokrá, čerpání vody ze zatopeného sklepa 11/2021

15.7. 5:30 Technická pomoc, Mikulčice, odstranění mimořádné události 12/2021

26.7. 5:00 Technická pomoc, Mokrá, odstranění popadaných stromů 13/2021

„Bohu ke cti, 
              bližnímu ku pomoci“

PODĚKOVÁNÍ
Děkujeme panu Milanu Haberlovi 

za dar v podobě izolační vaty,                                                           

kterou přivezli hasiči  

z Mokré-Horákova do Mikulčic.                                                                                        

Sklad materiálu a občané 
Mikulčic

PODĚKOVÁNÍDěkujeme vedení naší obce za podporu akceschopnosti výjezdové jednotky hasičů.                                          
A našim hasičům za rychlý a 

efektivní zásah při čerpání vody z 
našeho sklepa, který byl způsoben 

ucpáním veřejné dešťové kanalizace.                                                                                                                  Manželé Smržovi  ze staré Mokré

NOVÁ KNIHA O ČETNÍCÍCH 
Obec Tvarožná vydala ke 100. výročí zřízení 

místní četnické stanice knihu kronikáře 
Františka Kopeckého s názvem „PŘÍBĚHY 
(NEJEN) TVAROŽENSKÝCH ČETNÍKŮ“. 
Obsahem knihy je běžná činnost tvaroženských 
četníků na pozadí poměrů a událostí  
v samostatné republice i v Protektorátu Čechy 
a Morava v letech 1921 – 1945. 
Její součástí jsou příběhy z Brněnska, 
Bučovicka, Slavkovska a Vyškovska. 
Autor píše o krádežích, vraždách, 
sebevraždách, hazardních hrách, dopravních 
nehodách a o dalších skutečných smutných 
událostech místního i regionálního významu. 
Informace o popisovaných případech čerpal  
v Okresním archívu Brno–venkov, v Okresním 
archívu Vyškov, v Moravském zemském 
archívu, v Moravské zemské knihovně,  
v Archívu bezpečnostních složek, v četnických 
kalendářích i obecních kronikách.
V závěru knihy nechybí zprávy o dění ve 
Tvarožné, Velaticích, Horákově a v Mokré 

v letech 1945 – 1949, tedy o událostech, 
řešených už pod názvem Sbor národní 
bezpečnosti. 
Přílohami jsou fotografie, archívní materiály, 
ukázky z četnických zápisů, novin, kronik  
a četnických kalendářů. 
Autorovým cílem je přispět k pochopení 
nelehké práce tehdejších strážců pořádku  
a bezpečnosti a nahlédnout do jejich životů.
Na 352 stranách najdete řadu hořkých  
a truchlivých příběhů které vás snad svým 
obsahem zaujmou.

P.S. Jeden výtisk Příběhů (nejen) 
tvaroženských četníků je k dispozici v Obecní 
knihovně Mokrá-Horákov a případní zájemci 
si mohou knížku zakoupit u paní knihovnice. 
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V  tomto roce si Dan a jeho trenér 
i táta Petr určili jako hlavní 

cíl účast na Mistrovství Evropy ve 
Španělsku. Po složité přípravě, 
díky opatřením proti Covid-19, 
absolvovali 1. května první 
nominační závod v Kutné Hoře.
Tam se Dan úspěšně nominoval 
na ME a skončil první v kategorii 
dorostu i juniorů.
14. až 16. května proběhl 
ve španělské Santa Susanně 
třídenní soutěžní maratón. 
Letošní supermistrovství Evropy 
mezinárodní federace IFBB v sobě 
zahrnovalo hned tři šampionáty,  
a to Mistrovství Evropy  
v kulturistice, Mistrovství Evropy 
ve fitness a Mistrovství Evropy 
juniorů a masters. Na Pyrenejský 
poloostrov se za závody vydala 
také početná česká reprezentační 

výprava. Mezi nimi  i člen našeho 
oddílu Dan Žalud, který se chystal 
soutěžil  v kulturistice juniorů od 
16 do 20 let do 75 kg a v games 
klasické kulturistice juniorů  
od 16 do 20 let. Bohužel po 
sloučení kategorií musel svést 
souboj se staršími soupeři. I tak 
Dan získal  6. místo v kategorii  
klasické kulturistiky juniorů  
a 6. místo v kategorii  kulturistiky 
juniorů. 
Z důvodů Covidové situace  
a problémům některých 
komerčních fitness center, jsme 
pro letošní rok udělili členství 
i nadějné sportovkyni Gabriele 
Hejné, aby mohla startovat na 
domácích soutěžích. I ta obsadila 
na ME 4. místo v kategorii 
bodyfitness žen do 168 cm.
Po příletu z ME Dan zvažoval 

start 12. června na Mistrovství ČR  
v Turnově, které se konalo za 
další 3 týdny. Byl již přes 4 měsíce  
v dietě a ztratil 8 kilo svalové 
hmoty, ale nakonec startoval  
v kategorii kulturistiky do 65kg 
kde obsadil krásné 3.místo.
Jako oddíl GYM FLEX MOKRÁ jsme 
hrdi na to, že můžeme Danovi 
poskytnout kvalitní zázemí, které 
jsme za více jak 25 let činnosti 
vybudovali. Snažíme se zajistit 
i finanční podporu pro mladé 
sportovní talenty pomocí sponzorů 
a obce Mokrá-Horákov.

Dane, v minulosti jste 
nastupoval v kulturistice 
staršího a mladšího dorostu, 
ale na nedávném Extrifit 
poháru ČR jsme Vás mohli 
vidět závodit ve physique.  
V jaké kategorii se cítíte více 
doma?
Lépe se cítím v kulturistice, ale  
z důvodu, že starší dorost byl  
na soutěži jen ve physique, jsme 
se rozhodli že půjdeme tuto 
kategorii. Zároveň jsme nechtěli 
stahovat vodu tak drasticky, jak  
to do kulturistiky musí být.
Poprvé jedete reprezentovat 
Českou republiku na 
mistrovství Evropy. Jaké 
pocity ve Vás převládají? 
Jste nervózní, anebo se spíše 
těšíte?
Je úžasné, že se mně něco takového 
vůbec povedlo. Před pár lety pro 
mě byl sen startovat na mistrovství 
České republiky a teď tohle. No 
prostě super pocit. Jsem nervózní 
a zároveň se i těším. Ale jakmile 
už tam budu, myslím že nervozita 
odpadne a už bude jen ta radost.   
V jaké kategorii budete  
v Santa Susanně závodit?
Závodím v kulturistice juniorů od 
16 do 20 let do 75 kg a v games 
klasické kulturistice juniorů od 16 
do 20 let.
Vytkl jste si před sebe, 
co se týká umístění, před 
š a m p i o n á t e m  n ě j a k ý 
konkrétní cíl?
Už tím, že se zúčastním tohoto 

mistrovství Evropy, jsme si splnili 
sen, ve který jsme nedoufali, ani  
o něm nepřemýšleli. Bylo by super, 
kdyby dopadlo finále.
Co Vás v letošní sezóně 
čeká dál? Uvidíme Vás  
i na domácích mistrovských 
soutěžích?
Určitě se zúčastním mistrovství 
České republiky a rád se ještě 
podívám na nějaký pohár  
na podzim. Uvidíme, jaká bude 
situace.   
I když už máte něco 
odzávoděno, tak patříte 
stále k velmi mladým 
závodníkům. Kdo Vás vede, 
kdo Vám předává zkušenosti?
Odmala mě vede táta. To byl můj 
vzor od začátku a přivedl mě  
k tomu. Cvičí už úctyhodných 37 
let. Naši posilovnu založil a tam vše 
budujeme. Poslední dobou nám 
hodně pomáhá tátova kamarádka, 
profesionálka Jana Bendová, 
která nám pomáhá s choreografií  
a výživou.

Je někdo, komu byste touto 
cestou chtěl poděkovat 
za pomoc nebo podporu  
v přípravě?
Chtěl bych moc poděkovat za 
podporu a za pomoc se splněním 
snu dostat se na mistrovství 
Evropy našemu oddílu Gym Flex 
Mokrá. Mému tátovi, a potom 
Janu Tkadlecovi za sponzorskou 
podporu a Janě Bendové za pomoc 
v přípravě. 

NÁŠ DAN ŽALUD NA ME VE ŠPANĚLSKU

PŘETISKUJEME ROZHOVOR DANA ŽALUDA Z WEBU RONNIE.CZ 
PŘED ME VE ŠPANĚLSKU

PŘEDSEDA ODDÍLU OLDŘICH DRÁPAL

DAN ŽALUD 
- VYBRANÉ ÚSPĚCHY:

Extrifit pohár ČR 2021 - 1. místo ve 
physique juniorů

Extrifit pohár ČR 2021 - 1. místo ve 
physique dorostenců

Mistrovství ČR 2020 - 1. místo v 
kulturistice staršího dorostu do 
65 kg

Mistrovství ČR 2019 - 1. místo v 
kulturistice mladšího dorostu do 
65 kg
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Letošní 11. ročník sportovní 
akce „Mokrský Ocelák“ 

byl konaný z organizačních 
důvodů ve dvou termínech 11.6.  
a 19.6. 2021. I tento rok trénink 
poznamenaly omezené podmínky 
z důvodu KORONAVIRU. Přesto 
ti největší nadšenci natrénovali 
a zúčastnili se. Při závodu 11.6. 
nás na ve druhé třetině trati kola 
zastihla silná bouřka s kroupami 
a  v termínu 19.6. zase slunečné 
počasí s teplotou 32°C.
Oddíl FITNESS TJ Mokrá-Horákov 
pořádá tuto soutěž  fyzické kondice 
na základech celorepublikové 
soutěžní verze. Smyslem je dát 
všem zájemcům možnost otestovat 
si stav své fyzické kondice 
prostřednictvím 5 disciplín  
silově vytrvalostního charakteru. 
Splněním, nebo překročením 
předepsaných limitů v každé 
disciplíně, získává účastník titul 
„Mokrský Ocelák“. Minimální 
limity jsou stanoveny tak, aby 
je zvládl celoročně kondičně 
sportující člověk.
Disciplíny: TLAK v leže na lavici 
- muži s 65 kg činkou minimální 

SILOVĚ-VYTRVALOSTNÍ PĚTIBOJ  „MOKRSKÝ OCELÁK“ 2021
PŘEDSEDA ODDÍLU OLDŘICH DRÁPAL

SPOLKYSPORT

limit 12 opakování. SHYBY NA 
HRAZDĚ - minimální limit  je  
8 opakování. LEH-SED za 2 minuty 
- 40 opakování. BĚH o délce  
5 km minimální limit je v průměru 
rychlost 5,5 min/km (27min 
30sec). CYKLISTIKA - Horské 
kolo o délce „cross trati“ 36 km 
je minimální limit pro splnění  
průměrná  rychlost 24 km/h  
(1h 30min).
Této otevřené soutěže i pro 
veřejnost se účastnilo 15 mužů 
ve věku od 18 do 54 let. Výkony 
dosažené v těchto disciplínách 
jsou u několika závodníků  
na vysoké sportovní úrovni. 
Například tlak s činkou 65kg 24 
až 34 opakování, přítahy na hrazdě 
12 až 30 opakování, leh-sed  
70 až 95 opakování za 2min, 
v běhu se průměrný čas 
pohyboval 20-24min. Trať 36km,  
na horských nebo crossových 
kolech, byla ujeta několika 
účastníky průměrnou rychlostí 
27 až 30 km/h.. Letos nejlépe 
natrénoval a dosáhl nejlepšího 
celkového výkonu v mužích 
Přemysl Švehla, který i vylepšil 

traťový rekord běhu na 5km 
za 16min 37sec. Znovu dosáhli 
vynikajících výsledků  i muži 
veteráni nad 45let. Celkově  
se výkony všech zúčastněných drží 
na slušné úrovni. Ti, kteří startují 
již pravidelně, si svoje výkony 
postupně zlepšují, nebo je udržují, 
a to je hlavním cílem této soutěže. 
14 mužů splnilo, nebo překročilo 
stanovené limity své kategorie  
a obdrželi titul „Mokrský Ocelák“ 
s pozlacenou pamětní medailí. 
Ostatní účastníci si odnesli 
sportovní triko nebo mikinu  
s logem závodu.
Letos jsme udělovali i další prestižní 
titul „Stříbrného Oceláka“, a to za 
10 úspěšně absolvovaných ročníků 
se splněnými limity. Celostříbrnou 
pamětní medaili s logem závodu  

a disciplín obdrželi za skvělé 
výkony v letech 2011-2021 Michal 
Fafílek (50let) a Petr Žalud (54let).  
Oba jsou členy Gymu již více jak 
25let a patří také mezi zakladatele 
oddílu i této soutěže.
Tento rok opět startovala i mládež. 
6 startujících juniorů ve věku 10-15 
let soutěžilo ve čtyřech disciplínách 
(kliky, přítahy na hrazdě, leh-sed  
a běh 2,5km a kola 25km). Všichni 
mladí sportovci měli skvělé výkony 
a jsme rádi, že si přišli zasportovat. 
Doufáme, že jim to upevní pozitivní 
vztah ke sportu. Za odměnu 
obdrželi také sportovní triko  
s logem závodu. 
Všechny, které by případně tento 
pětiboj zaujal, zveme na další 
ročník 18.6. 2022.
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POUŤ V MOKRÉ 1. 8. 2021POŽEHNÁNÍ BOŽÍCH MUK
V neděli ráno proběhla tradiční 

poutní mše svatá před kaplí 
Proměnění Páně. 

„Proměnění Páně" je jednou 
událostí ze života Ježíše Krista. Ježíš 
tehdy vyvedl apoštoly Petra, Jakuba 
a Jana na horu Tábor, kde byl 
"proměněn". Jeho obličej oslnivě 
zbělel a Ježíš rozmlouval s Eliášem 
a Mojžíšem. Hlas z oblaku přitom 
Ježíše označil za milovaného Syna. 
Petr řekl Ježíšovi: „Pane, je dobré, 

že jsme 

zde; chceš-li, udělám tu tři stany, 
jeden tobě, jeden Mojžíšovi a jeden 
Eliášovi.“ 
 (Proměnění Páně v Bibli: Mt 17, 
1-6; Mk 9, 1-8; Lk 9, 28-36).  
Jak vtipně připomněl otec Pavel 
Kopeček, i my jsme postavili tři 
stany, ovšem kvůli dešti. Rozhodně 
nám však počasí nevzalo duchovní 
rozměr sváteční mše svaté.
Všem organizátorům a mládežnické 
skupině, která svým hudebním 
doprovodem slavnost krásně 
doplnila, patří velké díky.

V pondělí 26. 8. 2021 na svátek sv. 
Anny pan farář Pavel Kopeček 

požehnal opravenou boží muku. 
Tato malá sakrální stavba se nachází 
na rozhraní čtyř katastrů: Mokrá  
u Brna, Tvarožná, Sivice a 
Hostěnice. Hosty malé slavnosti byly 
starostky Sivic a Hostěnic. 
Při procházkách se zde můžeme 

zastavit, na lavičce odpočívat  
či rozjímat. 

Velice mě mrzí, že obrázky 
dělaly radost kolemjdoucím 
pouze 3 dny a někdo je musel 
násilím odloupnout a jeden z 
nich (Panu Marii s dítětem) 
odnést.
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SETKÁNÍ  U HORÁKOVSKÉ  KAPLIČKY
U horákovské lesní kapličky Mitrovských 

se často setkávají výletníci, kteří si ji 
vybrali za cíl, ale i ti, pro které znamená 
příjemnou nabídku k posezení a odpočinku. 

Stůl  i lavičky bývají opravdu využité. Vyplatí 
se vytvořit lidem  takové inspirující místo. 
Navíc je kaplička využitá ke každoroční 
ekumenické pobožnosti, jež lidé věrně a rádi 
navštěvují. 

Zveme všechny, kteří si tato duchovní setkání 
oblíbili, jimž se líbí blažovický pěvecký 
sbor, který každoročně pobožnost obohatí. 
Radnice se opět postará o dopravu  pro starší 
občany. 

Tak přijměte i letos pozvání k obnovené 
kapličce Mitrovských. 

Možná vám připomenou každoroční 
atmosféru i  verše Bohuslava Reynka.
 
Jíní
Únavou podzimní traviny lehly,
úsvitu krůpěje motýli zkřehlí  
pijí,
 
zdvihají křídla svá, ale již nevzletí,
na květech zavřených zelenou perletí 
planou.
 
Také jdu unaven, žampión u cesty,
bílý a křehounký jako šat nevěsty, 
sbírám.
 
Žampión loupám, ruka jím voní,
srdce mám těžší, než jsem měl loni, 
láskou.  

Cimbál pod širým nebem 
s ochutnávkou moravských vín

Sobota 18. září 2021 
od 15 hodin

Náves v Horákově

Za nepříznivého počasí akce proběhne v sále Mediatéky.

12. ZÁŘÍ 2021 v 15:00Letos se pobožnost 
koná v neděli 
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K zamyšlení a napsání těchto 
řádků mě tak trochu 

vyprovokoval článek otištěný 
na jaře t. r. (2017) o civilizací 
nedotčeném údolí líšeňské říčky. 
Ten, kdo článek psal, neví o Říčce 
nic, anebo hodně málo. Chci 
se tedy na problematiku Říčky 
podívat, zmapovat ji od válečných 
let až po dnešek, tak, jak to zatím 
nikdo neudělal. Chci zachytit 
všechny její proměny a problémy.

Jedna větev Říčky pramení  
u Kalečníku a druhá pod hájenkami 
u Bukovinky. Obě nesou název Malá 
Říčka. Stékají se u rozcestí na Malé 
Říčce ve výšce 479 m nad mořem 
na okraji Drahanské vrchoviny. 
Odtud dále teče už jen Říčka. Pod 
hájenkami u Bukovinky jsem vždy 
obdivoval studánku, kdy pramen 
jdoucí z jejího dna vířil drobný 
písek. Byla to hezká podívaná. 
Pod hájenkami byla velká salaš  
s ustájenými krávami a ovcemi, 
které se pásly na přilehlých 
loukách. Říčka dále meandruje 
v hezkém širokém údolí mezi 
hlubokými smíšenými lesy. Při cestě 
za houbami jsem zde nejednou 
potkal statného jelena či stádo 
laní. Při trošce štěstí lze v těchto 
místech zahlédnout vzácného čápa 
černého, který zde hnízdí. Říčka  
s jejími přítoky zde byla využívána  
k odchovu plůdku pstruha 
potočního, což se v posledních 
letech méně daří pro nedostatek 

vody. V létě o prázdninách zde 
klid narušuje jen výskot dětí  
u dvou skautských táborů. Říčka 
spěje k chatové oblasti na Hádku, 
podtéká silnici spojující Ochoz  
s Hostěnicemi a vtéká do rybníku 
Hádek. Ten je už součástí lovného 
pstruhového revíru Líšeň Říčka  
2. Dvouhektarový rybník je zároveň 
rybníkem rekreačním. Pod hrází 
tohoto rybníka byla v roce 1962 
postavena pstruží líheň pro potřeby 
rybářského spolku Líšeň, později 
rybářského spolku Brno 10 a Brno 
4. (Stále týž spolek). K samotné 
líhni se ještě vrátím později. Pod 
hrází bývalo veřejné tábořiště  
a volejbalové hřiště. U hráze rybníka 
stojí chata ing. Podlahy (dnes 
neobydlená) a chatu o kousek 
níže vlastnil praktický lékař MUDr. 
František Poláček z Líšně.
Pod rybníkem údolí zcela mění 
svůj charakter. Údolí se značně zúží  
a poslední léta zcela vyschlé kamenité 
koryto Říčky sevřou prudké skalnaté 
stráně. Několikanásobné propadání 
bere veškerou vodu nenávratně 
do podzemí. Jsme v Moravském 
krasu. Suché koryto Říčky se vine 
kolem jeskyní Malčina, Netopýrka, 
Medvědí, Švédský stůl, Ochozská  
a Pekárna v délce asi 2 km. V roce 
1981 zcela shořela u Ochozské 
jeskyně chata speleologů a nebyla 
už znovu postavena.
V dřívějších dobách po vydatných 
deštích, kdy se koryto přece jen 
zaplnilo vodou, se tam hned objevili 

krásní pstruzi. Odkud se vzali, 
je mně dodnes záhadou. To už 
alespoň 30 let není pravda. Voda 
vytékala zamřížovaným vchodem z 
Ochozské jeskyně. Proti Pekárně 
teče luhem potůček od Ochoze. Ten 
v roce 1942 spláchl vápenný prach 
z podniku Hlubna a způsobil první 
velkou kalamitu. Udusily se stovky 
pstruhů.
Další zrod Říčky začíná asi tři sta 
metrů nad Kaprálovým mlýnem, kde 

voda vytéká ze skály – trempy zvaná 
Arizona. Zde se markantně ukazuje, 
jak voda v údolí chybí. Za posledních 
asi šest let ve třech letech nešla  
z výtoku Říčky ani kapka vody, což 
se za sedmdesát let, co pamatuji, 
nikdy nestalo. Před pár lety začala 
voda vyvěrat ze skály asi o sto metrů 
níže. Pod výtokem bylo stavidlo 
(dnes zcela v troskách), které část 
vody odvádělo na Kaprálův mlýn.
U tohoto mlýna se pozastavím. 

Kaprálův mlýn

Jelínkův mlýn - mlýnské kolo
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Byl nejhořejším ze sedmi mlýnů 
na toku Říčky. Mlýn, který byl ke 
koupi, pro sebe objevili manželé 
Kaprálovi a po úpravách se sem 
po obsazení Němci v roce 1939 
nastěhovali. Mlýn před tím vlastnil 
mlynář Žižka, který vlastnil i mlýn 
o trochu níže (později mlýn, pila  
a hospoda „U Jelínka“ (po líšeňsku 
„U Jeleňa“). První písemný záznam 
o nyní Kaprálově mlýně je z roku 
1808. S Kaprálovými žili na mlýně 
manželé Müllerovi (on Němec, ona 
Češka). Aleš Kaprál nechal u mlýna 
v mírně svažité louce vybudovat 
nevelký bazén, kam jsme se jako 
kluci po válce chodili koupat. Byl 
známý svou ledovou vodou z Říčky, 
ale to nám nevadilo. Ani jedna  
z pěti nádrží na Říčce pochopitelně 
v té době nebyla. Pod náhonem 
na mlýn byla šnečí farma. Mlýnem  
od Mokré a Horákova prošla 
fronta. Němci nenapáchali tolik zla,  
co následně příchozí Rusové. Mlýn 
zcela zdevastovali a vyrabovali. Byl 
majetkem Kaprálových i po jejich 
útěku do zahraničí před únorem 
1948. Pohnutá válečná historie 
mlýna a Říček je zachycena v knize 
Zdeny Kaprálové „Zítra bude líp“ 
vydané v roce 1992. Kniha se čte 
jedním dechem a byla zapsána do 
Zlatého fondu českého písemnictví.
Když tudy šla fronta, byl mi jeden 
rok a byl jsem nejmladším z 27 
lidí, co na chatě frontu přečkali. 
Pan Aleš Kaprál byl celosvětově 
uznávaným chemikem s mnoha 
patenty a vynálezy. Byl ředitelem 
Biochemy v Modřicích, později byl 
vězněn v koncentračním táboře  
v Breslau. Byl osvobozen a později 
emigroval do Indie, kde mu nabídli 
práci. Neuhodli to v jedné věci. Šli 
prakticky z války do války. Indie  

se v roce 1948 krvavě dělila na 
Indii a Pákistán. Byli přes půl roku 
v Austrálii, než se natrvalo usadili  
v Americe.
V roce 1948 byl mlýn znárodněn, 
aby se stal později rekreačním 
střediskem Kovolitu Modřice a poté 
střediskem n. p. Klenoty. Éra Klenotů 
se stala pro Říčku osudnou. 1. 6. 
1978 z odhozených plechovek po 
deratizaci se jejich chemický obsah 
dostal do potoka a zcela vytrávil 
všechno živé. Byla to největší otrava 
v dějinách Říčky. Otrava šla přes 
více než dva kilometry a zastavila 
se až pod hřebenem Horneku. 
Likvidovali jsme tisíce otrávených 
pstruhů. Horší než pstruzi – ti jdou 
znovu vysadit, bylo zničení jejich 
přirozené potravy. Zcela zanikly 
larvy chrostíků (dřívka), kterých 
bylo plno pod každým kamenem. 
Mimo jiné uhynulo velké množství 
raků. Říčka už se z této pohromy 
nikdy zcela nevzpamatovala.  
Po revoluci v roce 1989 byl  
v restituci mlýn Kaprálovým vrácen. 
Ti už ale byli dávno trvale usazeni 
v Americe. Paní Zdenu Kaprálovou 
jsem viděl v roce 1992 v hospodě 
„U Jeleňa“, kdy republiku navštívila 
naposled. Zemřela v roce 2005  
v USA. Její dcery Eva a Jana prodaly 
mlýn za symbolickou 1,– Kč 
moravským skautům. Tito po dotaci 
přes 60 miliónů korun mlýn opravili 
a zmodernizovali pro své účely. Je 
jedním ze čtyř velkých skautských 
středisek v Evropě. Největší pocta 
Kaprálovým je to, že pro nás byl, je 
a bude navždy mlýnem Kaprálovým, 
byť ti na něm byli relativně krátce.
Pod mlýnem teče Říčka v meandrech 
k dalšímu mlýnu. Náhon na tento 
mlýn přirozenou cestou zanikl. 
Kudy vedl, ukazují jen stromy  

a keře, které ho lemovaly. Léta už 
je naprosto bez vody. Co v něm bylo 
kdysi nádherných pstruhů! Kde jsou 
ty časy. Dříve jen obyčejná hospoda, 
pila a mlýn. Starý pan Jelínek řezal 
klády naložené na vozíčcích, které je 
sunuly ke katru. Dodnes slyším zvuk 
katru poháněného přes soustavu 
řemenic točící se mlýnským kolem. 
Když byly vozíky volné, vozili jsme 
se na nich k veliké nelibosti pana 
Jelínka. Měl o nás strach. V hospodě 
se scházeli chataři a trempové. 
Prostě idyla. Dnes je situace zcela 
jiná. „Ranč u Jelena“ má sice 
moderní restauraci, ale také ovce, 
kozy, koně, pštrosy, slepice, což 
hlavně v létě dvakrát nevoní. Asi sto 
metrů pod tímto statkem (jinak se  
to nazvat nedá) se Říčka rozdvojí 
na svůj původní tok a na náhon na 
další mlýn – Svobodův. Dnes jde 
většina vody náhonem a původní 
tok Říčky se ocitá na suchu. Náhon 
zarůstá trávou, ale tento mlýn je 
dodnes jediným funkčním mlýnem 
na celém toku Říčky. Jen mlýnské 
kolo nahradila turbína. Pamatuji tři 
generace Svobodů. Dávno už nežije 
starý mlynář Polda, nežije ani jeho 
syn Antonín. O mlýn se stará jeho 
vnuk Toník. Stroje na mlýně šlapou 
příležitostně dál a Toník je rád 
na požádání spustí. Pod mlýnem 
spěje Říčka do zalesněné části.  
V nízkém smrkovém lese stála chata  
Ing. Polcara, který jako jediný měl  
v minulosti pronajatý kus Říčky. Pod 
Konečných chatou (byl jsem později 
očitým svědkem jejího shoření) 
Říčka vytvářela hlubokou tůni, kam 
jsme se také chodili koupat. Voda 
byla jako led. Dnes je tam sotva 
20 cm hloubka. O pár metrů níže 
v místech dnešních vrtů a čerpadel 
jsme po válce v břehu Říčky objevili 

s kamarádem J. Jeitnerem snad 
dvacetikilovou bombu. Jeitnerovi 
měli v Líšni u kostela ve dvoře domu, 
kde jsou dnes potraviny U Kolejků, 
cukrářství. Bylo nám tak pět  
či šest let a bombu jsme dokutáleli  
a dokopali k chatě. Rodičům 
zatrnulo hrůzou. Přivolaný 
pyrotechnik bombu na louce 
zneškodnil a my jsme to patřičně 
schytali.
V této chatové oblasti, co pamatuji, 
shořelo pět chat, mimo jiné chata 
Konečných, M. Forgače, V. Šanců  
i s vlčákem zavřeným uvnitř. 
Na místě dnešního rybníka Pod 
Hornekem byla asi hektarová louka 
s pěšinou uprostřed. Dole byl 
val, jakási přírodní hráz. Údajně  
zde už rybník kdysi v historii byl. 
Na cestě z chaty na kole musel táta 
na mě čekat a já si hliněnou hráz 
několikrát tam i zpět přejel. Pěkně 
vyhazovala ze sedla. Pod hrází byly 
nízké smrčky, že z louky bylo vidět 
skálu, kterou obtáčela hrbolatá 
cesta s vystouplými kameny. Dnes 
až sem vede z Mariánského údolí 
asfaltová cesta. Rybník Hornek – 
také Nový rybník, byl vybudován 
v roce 1954. Bylo to vlastně 
přírodní koupaliště. Ze tří stran 
do něj vedly betonové schody, bylo 
zde skákací prkno a byl opláštěn 
betonovými panely ze strany mělké 
hráze. Z některé strany byly na dně 
dlaždice pro lepší vstup do vody. 
Ty se později někomu hodily a byly 
pryč. Pořádaly se zde tři ročníky 
rybářských závodů, kterých jsem 
se jako kluk mezi dospělými v roce 
1956 zúčastnil. Před rybníkem byla 
vytvořena odkalovací nádrž, v níž 
byli nádherní velcí pstruzi. U hráze 
rybníka stála jediná chata tehdejšího 
Národního výboru, dnes chata 

Pohled na Mušku 
- 1972
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ZAJÍMAVOST
Buriánkova. Pod rybníkem se Říčka 
na chvíli odklání od asfaltové cesty 
a potom sevřeným údolím kopíruje 
cestu k Muchově boudě. U Babího 
žlíbku bylo vybagrováno „okrasné 
jezírko“, které bylo zakresleno  
i v některých mapách. Dnes 
naprosto zarostlé a zabahněné.
Další rybník byl vybudován  
u hospody Muchova bouda.  
V r. 1961–62 za své vzala chata Josefa 
Coufala, pozdějšího dlouholetého 
předsedy rybářského spolku Líšeň, 
která stála na louce v místech 
dnešního rybníka asi 30 metrů  
od hráze. Dnes by byla pod vodou. 
Pod hrází byla hezká louka a veřejné 
tábořiště. Louka zmizela zarostlá 
náletovými dřevinami. Rybník  
u Mušky byl dobrým pstruhovým 
rybníkem, než současný majitel 
Muchovy boudy za prapodivných 
okolností zřídil pod hrází turbínu. 
Tato odčerpává spodní studenou 
vodu. Hladina poklesne, teplá voda 
nejde přepadem, což pstruhům 
nesvědčí. Navíc je rybník značně 
zabahněn.
I v chatové oblasti u Mušky hořelo. 
V zimě 1982 jich časovanými 
zapálenými svíčkami v uzavřených 
chatkách pět shořelo. Další naštěstí 

nechytly. Devatenáctiletý Michal 
Parikrupa byl při témž chycen 
v chatové oblasti na brněnské 
přehradě a usvědčen i z činu na 
Říčkách. Vyfasoval několik let  
a poté se v cele oběsil. Kousek níže 
jsou dva na sebe navazující rybníky 
Hrádek – cca 6 ha a Kadlec – 5 ha. 
Jsou už vodou mimopstruhovou. 
Byly zhotoveny v létech 1963–5 
jako retenční nádrže pro potřeby 
cementárny v Mokré a slouží  
k rekreaci. Na místech rybníků 
byly nádherné kvetoucí louky plné 
kopretin a jiných lučních květin. 
Byly koseny a udržovány. Pásly se 
zde krávy. Byla to idyla. Když jsem  
v té době potkal v údolí člověka, 
znal jsem ho jménem, nebo alespoň 
od vidění. Byl to Líšňák. Dnes 
údolím proudí tisíce lidí.
V místech ohybu cesty nad dnešními 
borovicemi na „Kadlecáku“ stával 
betonový stávek, odkud proudila 
voda na další ze mlýnů – mlýn 
Kadlecův – někdy též Kadlcův. Stávek 
zadržoval množství hluboké vody, 
tak jsme se tam chodili, jako kluci, 
koupat. Zbytky náhonu jsou patrné 
pod cestou od hráze rybníka až po 
mlýn. Koryto Říčky se od nejužšího 
místa rybníka přimklo pod prudkou 

stráň naproti dnešního kiosku. Byl 
tam vysoký břeh prošpikovaný 
množstvím děr a z každé vykukovali 
raci.
Kadlcův mlýn je dnes poměrně 
luxusní restaurací s možností 
ubytování. V těsné blízkosti 
mlýna byla v roce 2016 vystavěna 
vozíčková dráha (tobogan) 
vedoucí v korunách stromů pro 
další zatraktivnění Mariánského 
údolí. Voda před mlýnem tekla po 
obou stranách údolí. Pod nynější 
širokou asfaltovou silnicí tekla voda 
z mlýna, aby napájela koupaliště  
a šla na další mlýn – mlýn 
Pernikářův. Později byl tento tok 
schován pod zem do velkých 
rour. Druhá strana původní Říčky, 
tekoucí kolem nynější restaurace 
„U Raka“, byla regulována. V těchto 
místech se konaly velké mírové 
slavnosti na podporu režimu. 
Stráně byly osazeny lavicemi  
z fošen pro desetitisíce návštěvníků. 
Před restaurací „U Raka“ to byla 
vládní vila pro členy vlády a jiné 
„papaláše“.
Koupaliště u Pernikářova mlýna 
bylo u místa nástupu na autobus  
č. 55. Říkalo se mu „U Čičáka“. 
Kromě koupání jsme sem chodili 

jako kluci „na čumendu“. 
Dřevěné převlékací kabiny byly 
od Říčky zezadu plné vytlučených 
suků a provrtaných děr. Facek, 
co jsme tam dostali, bych  
se nedopočítal. Koupaliště bylo 
později ve špatném stavu a před 
rokem 1968 bylo zrušeno. To 
už ale byly rybníky. Koupaliště 
bylo zavezeno komunálním 
odpadem! Po následném prosaku  
a kontaminaci spodních vod muselo 
být odbagrováno. I toto se dělo…
Asi půl kilometru pod smyčkou 
autobusu je mlýn Svobodův (je to 
shoda jmen s hořejším mlýnem 
Svobodovým), někdy též mlýn 
Truksův. Měli jsme v něm krátce 
improvizovanou pstruží líheň, než 
byla postavena ta pod Hádkem. 
Na rybníku u Zukalova mlýna, 
který dnes prochází rekonstrukcí, 
začal náš pozdější úspěšný odchov 
ostroretky stěhovavé. Dále Říčka 
teče Podolím, Bedřichovicemi, 
Šlapanicemi a je paradoxně 
místními vedená jako Zlatý potok. 
Vlévá se za Měnínem do Litavy 
(Cézavy).

V znik jednoty
Ustavující schůze Kostelní 

jednoty Horákov-Mokrá se 
konala 20. září 1936 v hostinci 
pana Dvořáčka v Horákově. Této 

schůze se účastnil 

tvaroženský farář Antoním 
Strachškrába, který také v úvodu 
vysvětlil účel vzniku kostelní 
jednoty. Poukázal na fakt, že už  
v roce 1911 věnoval na stavbu 
kostela v Horákově značný 

obnos farář František Neveselý, 
h o r á k o v s k ý 
rodák. Dalším, 
kdo věnoval 
značný obnos 
na tento účel, 
byl František 
Možný, rolník 
z Horákova.  
V roce 1936 činil 
základní kapitál 
cca 100 000 Kč.
Po přečtení stanov 
následoval zápis 
členů. Jednota 
získala 4 čestné 
členy, kteří do 
pokladny jednoty 
přispívali ročně 
1000, popř. 500 
Kč (farář Antonín 
Strachškrába – 1000 
Kč, Rudolf Vaňáček 
– 500 Kč, Božena 
Valehrachová – 500 
Kč a Karel Kosík – 500 
Kč).
Další 4 zakládající 
členové se zavázali 

jednotě poskytovat 100 Kč ročně: 
Emil Drbošal, Jan Vaňáček, Jan 
Hromek a Melichar Šmerda. 
25 řádných členů platilo roční 
příspěvek 10 Kč. Prvním předsedou 
Kostelní jednoty Horákov-Mokrá 
byl zvolen Karel Kosík z Horákova. 
Výbor se scházel vždy první neděli 
v měsíc, střídavě v Mokré u pana 
Rudolfa Vaňáčka a v Horákově  
u pana Karla Kosíka. Jednota 
nechala vyrobit 2 exempláře razítka 
a cca 100 legitimací.
První valné hromady Jednoty  
v květnu roku 1937 se účastnilo cca 
80 lidí a její základna se rozrostla  
o 38 členů. Valná hromada rozhodla 
o zaslání žádosti Obecnímu úřadu 
Horákov o odprodej obecního 
pozemku vhodného pro stavbu 
kostela. 
První kroky ke stavbě kostela
Už počátkem července měl výbor  
k dispozici kladné vyjádření Obecní 
rady Horákov, která souhlasila 
s odprodejem 2 měřic polí  
v Líchách, 2 Kč za 1 metr čtvereční, 
což by celkem činilo asi 8000 Kč. 
Farář Strachškrába sepsal žádost  
o povolení vybírání peněžitých 
dárů na stavbu kostela v Horákově 
po okolních vesnicích. Žádost 
byla adresována Okresní politické 
správě. Pan Oldřich Kameník byl 
pověřen jednáním s architektem 

Richtrem o zhotovení plánů ke 
stavbě kostela.
Po další úvaze výbor Jednoty 
rozhodl, že požádá Obecbí úřad 
v Horákově o odprodej dalších  
2 měřic pozemků v Líchách, kterých 
by bylo použito ke stavbě hřbitova, 
popř. fary. Dále výbor požádal 
brněnskou kapitulu o uvolnění 
peněz uložených na stavbu kostela. 
Na návrh člena výboru Josefa 
Pejřila nechala jednota vyrobit 
cihly na stavbu chrámu, které by 
se rozprodávaly, a tím by výbor 
získal další finanční prostředky. 
Pan Možný přislíbil částku 60 000 
Kč. Výbor také požádal hraběte 
Mitrovského o poskytnutí dřeva 
na stavbu a ředitele kapitulního 
statku v Podolí o stavební materiál. 
Vzhledem k pohnuté předváleční 
době nebyly sbírky příliš úspěšné.
Pozn. V archivu tvaroženské 
farnosti se dochoval plakátek či 
letáček nazvaný Prosba o dárek 
na stavbu kostela. Letáček je z 
31. července 1938 a za Kostelní 
jednotu Mokrá-Horákov ho 
podepsali: Antonín Strachškrába, 
biskupský a konsistorní rada a farář  
ve Tvarožné, Karel Kosík, předseda 
jednoty a její jednatel Rudolf 
Vaňáček. V prosbě se uvádí: „Víme, 
že jste zaplavováni podobnými 
žádostmi, posuďte však důvody: 

KOSTELNÍ JEDNOTA HORÁKOV-MOKRÁ MICHAELA STRAKOVÁ
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Horní část farní louky

Horákov a Mokrá jsou vzdáleny 
6 – 7 km od farního kostela ve 
Tvarožné. Při špatném počasí není 
nám možno zúčastniti se služeb 
Božích a lid si tím odvyká od plnění 
svých povinností náboženských  
a propadá nevěře. Vždyť je to téměř 
předměstí Brna a lid, převážnou 
většinou tovární dělníci, kteří  
by potřebovali stálého upevňování 
ve víře. Lid je zde chudý…“
Jednota v době války - koupě 
pozemku
V březnu 1939 už měla Jednota 
95 členů. Potřebné náklady  
na zahájení stavby chrámu se 
tehdy odhadovaly na 300 000 Kč.  
Po vzniku Protektorátu Čechy 
a Morava měly veškeré spolky 
povinnost ohlásit svoji činnost 
nadřízeným úřadům. Vedení 
kostelní jednoty se domnívalo, 
že tuto povinnost mají jen 
spolky politického charakteru, 
a tudíž nesplnilo povinnost.  
V důsledku toho byla její činnost 
přerušena a na základě žádosti pak 
na podzim roku 1939 obnovena.  
Začátkem listopadu 1939 se konala 
znovuustavující schůze. Předseda 
i členové výboru zůstali vesměs 
titíž. Ještě na jaře 1940 nebyla 
vyřízena koupě pozemku pro stavbu 
chrámu a Obecní úřad v Horákově 
si kladl podmínku, aby společným 
nákladem jednoty a obou obcí 
byly vybudovány přístupové cesty  
z Mokré a Horákova ke stavebnímu 
místu. Obecní zastupitelstvo Mokré 
tento požadavek zamítlo a přislíbilo, 
že pokud se bude chrám stavět  
na katastru Mokré, poskytne 
stavební místo zdarma a zdarma 
vybuduje i přístupovou cestu. 
Na jaře 1940 se počet členů 
opět rozrostl o 37 členů a odva 
roky pozěji dokonce 128 členů  
a konečně se podařilo dosáhnout 
dohody ohledně prodeje pozemku 

na stavbu kostela. Obec Horákov 
prodala pozemek o výměře 82 arů 
a 89 metrů čtverečních na stavbu 
chrámu a parcelu o výměře 44 arů 
a 84 metrů čtverečních darovala 
zdarma na zřízení hřbitova. 
Politická situace znemožnila další 
fungování jednoty během válečných 
let, takže od konce roku 1943  
až do února 1946 se nekonala 
žádná schůze ani valná hromada 
Jednoty. 

Fungování jednoty po  
2. světové válce
Ke konci února 1946 činil vázaný 
vklad u Spořitelního a záložního 
spolku ve Tvarožné cca 23 tis. 
Kčs. Obnovení činnosti jednoty 
inicioval nový farář Josef Soukup. 
V archivu se dochoval  plakátek 
z roku 1946. Tentokrát je výzva 
„Katolíkům v Mokré!“ podepsána 
farářem Josefem Soukupem.  
V textu se dočteme: „ Před 35 lety 
vznikla snaha o postavení kostela 
pro Horákov a Mokrou. A výsledek? 
Dosud takřka žádný. Chyběla 
svornost, zájem a svaté nadšení… 
I u nás po strašné válce přišla 
doba pokoje…Odložte nesvornost  
a nezájem a přihlaste se všichni bez 
rozdílu politického přesvědčení  
a spolkové příslušnosti do Kostelní 
jednoty. Členem může být každá 
osoba od 14 roků. Roční příspěvek 
člena řádného 10 Kč, zakládajícího 
100 Kč a čestného aspoň 500 
Kčs. Chudobní nemají povinnost 
příspěvek složiti, stačí jejich zájem 
a modlitby! 
V neděli dne 24. února 1946 
odpoledne o 3. hodině v sále  
u Dvořáčků v Horákově na výroční 
schůzi jednoty se dozvíte více. 
Srdečně vás zveme…
Podobně jako v předcházejících 
letech tvořilo výbor Jednoty  
12 členů, 6 z Mokré a 6 z Horákova. 

Jen za 1. pololetí 
roku 1947 se zvýšil 
kapitál Jednoty o 22 
216 Kčs a došlo také 
k výraznému nárůstu 
počtu členů. K 30. 
březnu 1946 měla 
jednota 428 členů a její 
jmění činilo 53 670 Kčs, 
vázaný vklad a cenné 
papíry 55 000 Kčs. 
V dubnu 1947 se hrálo 
divadelní představení  
s názvem „Pod pláštěm 
Marie Panny“, které 
přineslo do pokladny 
Jednoty 7 354 Kčs. 

Konkrétní kroky 
ke stavbě kostela  
a hřbitova
Ještě v roce 1947 byla 
vyplacena záloha arch. 
Richterovi na vypracování 
projektu. Na podzim 1947 
se architekt zúčastnil 
prohlídky lomu ve Tvarožné, 
odkud se měl lámat kámen 
na stavbu kostela, a vytýčil 
staveniště o šířce 14 merů 
a délce 30 metrů. Místní národní 
výbor v Horákově zadal vypracování 
projektu hřbitova a spojující silnice 
Mokrá – Horákov. 
Dokonce se začalo s lámáním 
kamene ve Tvarožné a jednota 
zažádala Lesní správu v Mokré  
o dodání dřeva na přípravné práce 
na stavbě chrámu. Singularisté 
ze Tvarožné (členové družstva, 
které se stará o správu lesa) 
požadovali poplatek 3 koruny  
za 1 m3 vytěženého kamene s tím, 
že celkový poplatek dají na stavbu 
kostela. Pan J. Paulík z Mokré 
daroval jednotě 15 fůr kamene. 
Pan farář důrazně upozorňoval 
na opatrný postup při zadávání 
projektu hřbitova, zda by byl 

chápán jako církevní, nebo obecní. 
Někdy na podzim roku 1947 došlo 
i k vytýčení přístupových cest od 
Mokré (přístupová cesta přes 
Mezírku si vynutila zpevnění mostu) 
a od Horákova (stávající úvozová 
cesta). 
Na přelomu února a března  
se ještě hrála 2 divadelní 
představení, jejich výtěžek byl určen 
na stavbu. Poslední zápis z jednání 
výboru Kostelní jednoty je z dubna 
1948.

Na základě zápisů schůzí z let 1936 
- 1948 Kostelní jednoty Horákov-
Mokrá, které jsou uloženy ve 
Státním okresním archivu  
v Rajhradě, a dalších materiálů 
z Diecézního archivu Biskupství 
brněněnského zpracovala 
Michaela Straková, kronikářka 
obce Mokrá-Horákov.

Výřez z územního plánu z roku 1950 
s půdorysem kostela a hřbitova
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KPo cca 70 letech se farnost vrací k myšlence 
využití farních pozemků na katastru Horákova.

V roce 2018 zde byla ke stému výročí republiky 
zasazena lípa sv. Václava a umístěna pamětní 
tabule a v období Velikonic 2020 a 2021 zde 
vznikla provizorní křížová cesta.
Od prosince 2020 až do konce února 2021 
proběhla ve farním společenství anketa sloužící 

jako veřejný průzkum využití těchto pozemků. 
Anketa sice nezaručuje konkrétní realizaci nápadů 
nebo staveb, ale poskytuje informace, jakým 
způsobem si přejí farnicí, aby se tyto pozemky 
v budoucnu využily. Realizaci by předcházelo 
zpracování studie, která by byla projednána  
s dotčenými orgány včetně obce Mokrá-Horákov  
a stala by se podkladem pro projekt. 

Z ankety vyplývá, že bylo vybráno v souladu  
s územním plánem obce na ploše Z54 parkové 
odpočinkové místo s křížovou cestou a případně 
živou kaplí vysázenou ze stromů a na ploše Z53 
(OV - občanská výstavba) multifunkční stavba 
(farní dům se zázemím).

SOUČASNOST A BUDOUCNOST FARNÍ LOUKY OLDŘICH DRÁPAL

ZAJÍMAVOST

Místní akční skupina (MAS) Slavkovské 
bojiště učila další krok v podpoře 
místních podnikatelů, a to založením 
vlastní regionální značky BRNĚNSKO 
originální produkt®. 

První certifikáty byly slavnostně předány 
u příležitosti Dnů Slavkova na řemeslném 
jarmarku v sobotu 29.5.2021 v překrásném 
prostředí Rubensova sálu zámku Slavkov 
u Brna. Na tomto jarmarku se tak mohli 
návštěvníci setkat s čerstvě oceněnými produkty. 
Stánek MAS byl součástí Pohádkové cesty, a tak 
zájemci měli možnost seznámit se s myšlenkou 
regionální značky a prací MAS.
Regionální značka BRNĚNSKO zahrnuje 
území kolem Brna od Kuřimi, přes Rosice,  
Židlochovice až po Slavkov. Je součástí Asociace 
regionálních značek, která koordinuje 30 
značek po celé republice. Regionální značku 
získají výrobky, které jsou výjimečné svou vazbou 
na region, na jeho charakter, tradice, kulturu 
či historii, a které svojí jedinečností mají velký 

potenciál v cestovním ruchu. Zákazník, který  
si koupí produkt označený regionální značkou, 
má jistotu, že tento produkt splňuje standardy 
regionálního značení.
První certifikované výrobky regionální značkou 
BRNĚNSKO originální výrobek: keramický 
Podržkvítek Lucie Babákové ze Želešic, selské 
víno Pavla Husáka z Nesvačilky, Kdoulový sýr  
a Višně z Líšně z Chuti Moravy, mléčné bio výrobky 
Veroniky Kropáčkové z Nelepče, medovina 
Jindřicha Kříže z Nosislavi, víno z Vinařství  
u Křížů z Viničných Šumic, Le-Mi česká lněná 
autorská móda Lenky Miczkové z Hajan, med 
Jaroslava Martínka z Kuřimi, Elegan originální 
šitá móda s autorskými potisky Nely Šulákové 
z Velešovic, uzené maso Josefa Jůzy z Březiny, 
Vildenberské pivo Aleše Šmerdy z Holubic, 
moravské zemské víno z vinařství Vykoukal  
z Hostěrádek-Rešova, děrované kraslice 
Pavly Tauberové z Křenovic, víno, mošt a želé  
z rodinného bio vinařství Válka z Nosislavi. 

REGIONÁLNÍ ZNAČKA BRNĚNSKO ORIGINÁLNÍ 
PRODUKT® MÁ SVÉ PRVNÍ DRŽITELE

MAS Slavkovské bojiště, z.s.

Hrušky 166

683 52 Hrušky u Slavkova

Manažerka: Mgr. Hana Tomanová

Tel.: 604 318 732

e-mail: tomanova@slavkovskebojiste.cz

www.slavkovskebojiste.cz
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NEJSTARŠÍ DESKOVÁ HRA NA SVĚTĚ 
BUDE MÍT TURNAJ V MOKERSKÉ MEDIATÉCE

MINI ROZHOVOR S ORGANIZÁTORY
Jak jsi s go začal?
Gabriela: „Ze začátku 
jsem začala hrát go tak, 
že jsem sledovala tátu, jak 
trénuje doma, chodí na 
turnaje a z toho se stala 
taková tradice u nás doma  
v naší rodině.“
Co máš na hraní go 

nejraději?
Leon: „Nejvíce mě baví, že 
během partie zapomenu na 
celý okolní svět a plně se jí 
věnuji.“
Jaký je tvůj největší 

úspěch v go?
Gabriela: „Největší úspěch 
byl, když jsem byla pozvána 
do jižní Koreji na prestižní 
akademii, kde jsem jeden rok 

studovala go s jedním  
 

z nejlepších hráčů na 
světě.“
Tristan: „Stal jsem 
se mistrem republiky 
do dvaceti let, uhrál 
jsem si jeden dan, 
což je mistrovská 
třída a pětkrát 
jsem reprezentoval 
Česko na 
mistrovství Evropy 
juniorů.“
Leon: „Účastnil 
jsem se mistrovství 
světa juniorů 
v roce 2013  
v Praze.“
Jak dlouho už 

go hraješ?
Tristan: 10 let
G a b r i e l a :  

12 let
  Leon: 10 let

Co bys vzkázal/a 
člověku, který 
přemýšlí o tom, že by 
začal hrát?

Tristan: „Navzdory 
svému vzhledu 
obrovské desky s 
nepřehlednou směsí 
kamenů má hra velice 
jednoduchá a přirozená 
pravidla, stejně tak pro 
začátek hráč ani nepotřebuje 
znát žádné techniky. Vše se 
naučí přirozenou hrou sám, 
složitosti se objevují teprve až 

na vysokých úrovních, kde se hráči snaží přiblížit 
„perfektní hře“.“

Proč hraješ go?
Leon: „Dnes už nehraji jen kvůli samotné 
hře, ale hlavně kvůli její komunitě tady v Česku  
a v Evropě.“
Gabriela: „Tohle je těžká otázka. Přirovnala bych 
ji k té samé, jako je „Proč existujeme?““
Tristan: „Člověk nikdy neví, jaká bude další hra  
a žádná hra není stejná. Navíc v Česku i v Evropě je 
skvělá komunita se zajímavými lidmi, které člověk 
jen tak nepotká.“

Kolik jsi už zahrál turnajů?
Leon: „Mám za sebou něco přes sto dvacet 
turnajů.“ 
Tristan: „Zúčastnil jsem se 126 turnajů, odehrál 
619 turnajových her s 292 různými soupěři  
z 22 zemích.“
Gabriela: „Nejsem si jistá, ale řekla bych,  
že průměrně padesát.“

Kolik her jsi už oficiálně hrál?
Gabriela: „Nikdy jsem je nepočítala, ale myslím 
si, že jich bude přes deset tisíc určitě.“

Snaha o to, mít co největší území, hráči 
berou zajatce z protivníkova týmu. Celá 
partie připomíná velkou bitvu, při které 
hráči, stratégové, využívají veškerý svůj 
válečný um, aby vydobyli co největší 
území a jeden špatný tah může vést  
k naprosté porážce.

Mokrá-Horákov se stane už potřetí místem, kam 
se sjedou hráči celé republiky hrát Go. Už dvakrát 
se Mokrá stala místem pro mistrovství České 
republiky v Go. Tentokrát se hráči vrátí zahrát 
si v „Mokerském“ turnaji, který se odehraje 
v mediatéce 4. a 5. září. I když se nejedná  
o mistrovství, organizátoři počítají s kvalitní účastí. 

Hlavními organizátory jsou rodáci Tristan a Leon 
Defer, Gabriela Vlad a brněnský So Imba Klub.

A co je to Go?

Go je pravděpodobně nejstarší desková hra na 
světě. První zmínky o hře jsou staré téměř pět tisíc 
let. Poprvé se o ní zmiňují v Číně, odkud se později 
rozšířila do Koreje a Japonska, které se stalo vůdčí 
silou v rozvoji hry v následujících staletích. 

Princip hry je jednoduchý. Hráči se střídají  
a postupně pokládají na hrací plochu bílé a černé 
kameny. Cílem je mít co největší území, obklíčit 
a zajmout co nejvíce protivníkových kamenů 
a tím pádem získat co nejvíce bodů. Protože 
se hrací plocha, které se říká goban, skládá  

z devatenáctkrát devatenáct průsečíků, možností, 
kam zahrát je nespočet.

I přes to, že jsou pravidla jednoduchá dostatečně 
na to, aby to pochopily i malé děti, množství 
herních variant je zhruba 10800, což je více, než je 
ve vesmíru atomů. Pro porovnání se šachy, jejich 
množství variant je 10120.

Go je tak složitou hrou v množství možnosti herních 
variant, že je dokonce poslední strategickou hrou, 
ve které počítač porazil mistra. Stalo se tomu tak 
poprvé až v roce 2016. 

Go může hrát opravdu každý, začněte 

dnes!

KAROLÍNA STÁRKOVÁ

ZAJÍMAVOST
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Tak jako má asi většina z nás 
jaro spojené se včelami, léto patří 
jednoznačně motýlům. Nejsou 
jediní, kdo se kolem nás v létě 
hemží, ale díky jejich ladnému 
letu a pestrým barvám, jsou prostě 
nepřehlédnutelní.

Nejkrásnějšími, avšak velmi plachými 
motýli jsou batolci, dříve nazýváni 
„barvoměnky“. Toto zvláštní jméno 
získali díky horní straně křídel samců. 
Ta je totiž pokryta zvláštními reflexními 
šupinkami, které při určitém úhlu 
dopadu slunečních paprsků odrážejí 
modrofialové nebo červenofialové 
světlo. V naší obci žijí oba naše 
zákonem chráněné druhy – b. duhový 
a b. červený (obr. 1). Přestože mají  
v rozpětí křídel až kolem 7 cm, 

MALÍ NEZNÁMÍ KOLEM NÁS – LÉTO

abychom je spatřili, musíme mít 
trochu štěstí. Život batolců se totiž 
neodehrává na květech rostlin, ale 
vysoko v korunách stromů. Občas, 
zejména při déle trvajícím suchu,  
je můžeme potkat pít na okraji kaluží 
či sát kvasící šťávu ze spadaného 
ovoce. Také můžeme jít štěstí trochu 
naproti a položit někam na zahradu 
olomoucký tvarůžek. Poletuje-li nějaký 
batolec v okolí, určitě časem neodolá. 
Kolem rozkvetlých trsů levandulí  
a jiných kvetoucích rostlin se prohání 
mnoho baboček. Vedle notoricky 
známých druhů, jako jsou b. paví oko, 
b. kopřivová nebo b. admirál, lze na 
rozkvetlých předzahrádkách spatřit  
i b. bodlákovou (obr. 2). Tato babočka, 
na rozdíl od výše uvedených druhů 
není schopna v mrazivých teplotách 

přezimovat, a tak na podzim odlétá  
do Středomoří a severní Afriky, odkud 
se k nám na jaře vrací a pokračuje  
až do Skandinávie. Někdy se zatoulá  
až na Island. 
Zatímco babočky se rády vyhřívají  
a s široce rozevřenými křídly se vystavují 
všem na obdiv, jim blízce příbuzní 
okáči naopak po usednutí na podklad 
skládají křídla těsně k sobě. Využívají 
tak kryptického neboli krycího 
zbarvení spodní strany zadních křídel, 
která zajišťuje jejich dokonalé splynutí 
s podkladem. Celá řada druhů okáčů 
je k vidění na loukách v nejbližším 
okolí. Díky minimálním nárokům 
na životní podmínky je možné přímo 
v intravilánu obce spatřit drobného 
okáče poháňkového (obr. 3). Tento 

1
2

11 Nebezpečně vyhlížející sameček 
roháče obecného

Jeden z našich nejkrásnějších 
motýlů batolec červený

V některých letech hojná, avšak málo 
známá babočka bodláková

ING. JAKUB BERÁNEK, PH.D.

3 Velmi ostražitý a své 
teritorium stále střežící 
okáč poháňkový
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motýl je schopen osídlovat i intenzivně 
pěstované, avšak pravidelně nesekané 
porosty trav s minimálním druhovým 
složením. Podobně lze například 
cestou po spojovacím chodníku 
z Mokré do Horákova pozorovat 
černobíle zbarveného o. bojínkového 
(obr. 4), jehož housenky se vyvíjejí na 
různých druzích trav v nesečené části 
mezi silnicí a Bahencem. Máte-li doma 
skalku či kamennou zídku, je možné, 
že se na ní pravidelně vyhřívá okáč 
zední (obr. 5). Tento krásný, ale velmi 
plachý motýl saje přednostně nektar  
z fialových a modrofialových květů. 
Poslední, v našich končinách hojně 
zastoupenou skupinou denních motýlů 

jsou perleťovci. Nejčastěji si lze asi 
všimnout našeho největšího druhu 
– perleťovce stříbropáska (obr. 6). 
Jeho nápadní, hnědo oranžoví motýli, 
dosahující v rozpětí křídel až 75 mm, 
jsou k vidění například při procházce 
mezi Horákovskou a Mokerskou 
hájovnou.
Všechny uvedené druhy motýlů 
spojuje jedna zajímavost. Nemají 
totiž 6 končetin, jako ostatní motýli, 

ale pouze 4 (obr. 2–5). Je to tím,  
že přední pár končetin mají zakrnělý 
a přeměněný ve velmi citlivý orgán 
vybavený chemoreceptory, pomocí 
něhož samičky např. testují vhodnost 
rostlin před nakladením 
vajíček. 
Pokud jste se právě nadchli 
nebo rádi pozorujete denní 
motýli a chcete si je přilákat 
na zahrádku nebo před 
dům, vysaďte si na vhodné 
místo komuli Davidovu, 
lidově nazývanou motýlí 
keř. Tato okrasná dřevina, 
pocházející z jihovýchodní 

Číny, láká motýly ze širokého okolí 
velkým množstvím na nektar bohatých, 
v hroznech uspořádaných květů. 
Na květech lze vedle motýlů pozorovat  
i jiné druhy hmyzu. Mezi velmi 
zajímavé patří žahalka žlutá (obr. 7). 
I když  patří k ohroženým druhům,  
v naší obci je celkem hojná. Samičky 
této žlutočerné vosy vyhledávají v zemi 
či tlejícím dřevě podle vibračních 
signálů larvy zlatohlávků, k nimž  
se díky silně otrněným předním nohám 
snadno prohrabávají. Nalezenou larvu 

4

5

7

8 Díky hustému ochlupení 
se čmelákem zaměnitelný 
zdobenec skvrnitý

V některých letech hojná, avšak málo 
známá babočka bodláková

Obyvatel teplých stepí 
žahalka žlutá

Zemědělsky intenzivně 
obhospodařované krajině 
ustupující okáč bojínkový 

Na skalce snadno 
přehlédnutelný okáč zední
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ochromí žihadlem a nakladou na ni vajíčko. Pátrající 
žahalky je možné v naší obci sledovat např. poblíž 
zdravotního střediska, jak poletují nad mulčem  
v okolí stromků.
Na velkých květech miříkovitých rostlin lze, např. 
na loukách nad Horákovem či cestou na Hlásku 
pozorovat hladového zdobence skvrnitého (obr. 8). 
Tito zlatohlávkům blízce příbuzní brouci rozhodně 
zaujmou svou pestrou velmi variabilní kresbou. Spolu 
s ním, je možné na těchto květech pozorovat i jednu  
z našich nejběžnějších ploštic kněžici pásovanou  
(obr. 9). Méně otrlí jedinci by si měli při jejím 
prohlížení dát velký pozor, neboť při vyrušení 
velmi nepříjemně, možná trošku nasládle zapáchá. 
Podobně může svým zápachem odradit i krásně 
měděně zelený až modrofialový tesařík pižmový 
(obr. 10). Přestože tohoto až 3,5 cm velkého brouka 

o „mláďě“ roháče. Nutno si však uvědomit, že brouci 
nerostou. Rostou pouze, stejně jako u ostatního hmyzu, 
jejich larvy. Velikost dospělého jedince tak zcela závisí 
na kvalitě podmínek, v nichž se vyvíjela larva.
Roháči však nejsou jedinými velikány našich 
končin. V pozdějším létě lze za soumraku  
v okolních lesích, např. u kaple Mitrovských, 
spatřit těžkopádně poletovat tesaříka pilunu. 
Své jméno dostal podle nápadně pilovitých 
tykadel samců (obr. 14). Budete-li si ho někdy 
prohlížet, mějte na paměti, že může také 
bolestivě kousnout. Přestože není, na rozdíl  
od roháče, chráněným druhem, zasluhuje  
si rozhodně naši pozornost, neboť z krajiny 
postupně mizí.
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14
Tesařík piluna vázaný vývojem 
na staré trouchnivé dřevo

Se samičkou roháče 
často zaměňovaný 
roháček kozlík

V případě nebezpečí pronikavě 
„vonící“ tesařík pižmový

Neohrabaná samička 
roháče obecného 

Jedna z našich 
nejnápadnějších ploštic 
kněžice pásovaná

můžeme rovněž zastihnout na velkých okolících, jeho 
larvy se vyvíjejí ve dřevě vrb.
Z kraje léta můžeme při toulkách teplým večerem 
spatřit na obloze kroužit největšího brouka střední 
Evropy roháče obecného. Veliká kusadla samců, 
sloužící k zastrašování a k rivalským soubojům 
o samičku, vzbuzují jistě obavy a respekt (obr. 
11). Jejich stisk je však méně bolestivý než stisk 
kusadly samičky, která jsou podobná spíše malým 
kleštím (obr. 12).  Na chodnících lze často potkat  
i drobného, jen 2–3 cm velkého, samičce roháče 
velmi podobného roháčka kozlíka (obr. 13). Některé 
laiky to může svádět k domněnce, že se jedná  

Teplé „mokersko-horákovské“ letní večery nepatří 
jen velkým broukům, ale i některým velkým motýlům, 
a to lišajům. Tito neobyčejně zdatní letci dokážou 
v letu stát na jednom místě a svým neuvěřitelně 
dlouhým sosákem sát nektar z květů. Vhodným 
lákadlem jsou pro ně květy zimolezů, petúnií nebo 
např. mydlice lékařské. Lišajové také rádi přilétají 
ke světlu a ráno je možné je spatřit sedět na zdech 
domů poblíž oken či venkovních světel. Pro 
vyobrazení všech druhů tu není místo, ale pro ty z Vás,  
kteří si je budou chtít vyhledat na internetu, uvádím 
alespoň několik příkladů. Jsou to l. borový, l. 
kyprejový, l. lipový, l. svízelový, l. svlačcový (obr. 15), 
l. topolový či l. vrbkový. Nejběžnějšího lišaje však 
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potkáme v naší obci ve dne. Je jím všudypřítomná 
dlouhozobka svízelová (obr. 16), nazývaná někdy 
kolibřík Evropy. A opravdu bývá občas s kolibříky 
zaměňována. 
Přestože kolibříci žijí pouze v Jižní a Severní Americe, 
můžeme u nás na druhou stranu potkat druhy hmyzu, 
které původně pochází ze zcela jiného kontinentu. 
Velice vhodným příkladem je např. kutilka asijská 
(obr. 17), jež byla dopravou zavlečena do jižní 
Evropy, odkud se po úspěšné aklimatizaci rozšířila 
až k nám. V evropských podmínkách se dokonale 
adaptovala na lidská obydlí, kde buduje svá hnízda. 

Hnízda jsou tvořena desítkami někdy i stovkami z jílu 
a hlíny slepených, kolem 3 cm dlouhých komůrek, 
naplněných paralyzovanými pavouky, jimiž se larvy 
kutilek živý. A tak se možná, spíše než s touto štíhlou 
vosou, setkáte s jejím hnízdem; v tom lepším případě 
jen mezi prkny a v tom horším třeba za obrazem 

(obr. 18) nebo uvnitř knihovny.
Asi nejkrásnějším blanokřídlým 
hmyzem, který lze v létě hojně 
pozorovat na složeném palivovém 
dříví je zlatěnka ohnivá (obr. 
19). Tato modro-zeleno-červená 

vosička čile pobíhá po dřevě a hledá hnízda 
samotářských včel, vos, jízlivek či kutilek, v nichž se 
vyvíjí. Samičky zpravidla kladou do jedné zárodečné 
komůrky více vajíček, přičemž vylíhlé larvy  
se vzájemně napadají a usmrcují a vývoj dokončí 
pouze jedna. Jedná se o tzv. superparazitismus. 
V okolí složeného jehličnatého dřeva, kterého 

je momentálně všude dost, lze v létě spatřit 
hojně poletovat jednoho z našich nejběžnějších 
druhů tesaříků – tesaříka obecného. 
Zatímco samičky jsou větší, hnědě zbarvené  
(obr. 20), štíhlejší samečci jsou bledě žlutí.
A tak by šlo o letním hmyzu v naší obci popsat 
celý Zpravodaj. Nezbývá tedy než se omluvit všem 
bekyním bourovcům, drvopleňům, modráskům, 
ostruháčkům, soumračníkům, vřetenuškám  
ale i kobylkám, sarančím, drabčíkům, chroustům, 
mandelinkám, nosatcům a střevlíkům, zkrátka všem, 
pro které zde nezbylo místo – snad na podzim…
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Natrvalo usídlený 
návštěvník z daleké 
Číny kutilka asijská

S kolibříky občas zaměňovaná 
dlouhozobka svízelová

Největší motýl letního 
období lišaj svlačcový

Hnízdo kutilky asijské na zadní 
straně obrazu

Neuvěřitelně přizpůsobivá 
„hmyzí kukačka“ 

zlatěnka ohnivá
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PITNÁ VODA PRO ŠLAPANICKO
- POSÍLENÍ SKUPINOVÉHO VODOVODU
MARIE KOUSALOVÁ

Když doma otočíme kohoutkem, ani nás 
nenapadne přemýšlet, odkud se voda bere.

Dopravit pitnou vodu od zdroje až ke koncovému 
spotřebiteli, do domácností, firem, škol, je 
úkolem Svazku pro vodovody a kanalizace 
Šlapanicko. Pitnou vodou zásobuje 15 ze 16 
členských obcí (Blažovice, Babice nad Svitavou, 
Jiříkovice, Kobylnice, Kovalovice, Mokrá-
Horákov, Ochoz u Brna, Podolí, Ponětovice, 
Pozořice, Prace, Sivice, Šlapanice, Tvarožná  
a Viničné Šumice). Kromě zajištění pitné vody 
přebírá svazek použitou splaškovou vodu, ta 
odtéká kanalizační sítí do čistírny odpadních 
vod v brněnských Modřicích. To vše se děje 
prostřednictvím kvalifikovaného provozovatele  
- Vodárenské akciové společnosti.
Poté, co se v roce  2011 Svazu vodovodů  
a kanalizací měst a obcí (jehož členem je  
i Svazek Šla-panicko) podařilo odkoupit 
od zahraničního vlastníka  49% podíl akcií  
a následně vykoupit akcie od drobných 
akcionářů, je Vodárenská akciová společnost již 
plně ve vlastnictví moravských měst a obcí. Díky 
tomu se daří sítě vodohospodářské infrastruktury 
nejen provozovat, opravovat a udržovat,  
ale i rozvíjet. Voda je nesmírně cenná surovina. 
Svazek Šlapanicko i provozovatele trápilo, že 
v páteřním přivaděči „děravém jako cedník“, 
docházelo ke značným ztrátám. Nedokázali 
zajistit dostatek vody pro stabilní nárust 
obyvatel a k napojování nových odběratelů 
museli vydávat negativní stanoviska. Množily 
se stížnosti na nedostatečný tlak vody ve výše 
položených oblastech. Mělké soukromé studny 
během několika suchých roků vyschly a znatelně 
se zvýšil počet obyvatel odebírajících vo-du 
z veřejného vodovodu. Námětů k přemýšlení 

přibývalo a postupně přerostly v konkrétní 
zadání - vznikl největší projekt svazku v oblasti 
„čisté vody“ s názvem Šlapanicko - Posílení 
skupinového vodovodu.
V první etapě (v letech 2012 - 2015) 
byly zrekonstruovány přivaděče od nově 
vybudovaného hlu-binného vrtu na Říčkách až 
po původní vodojem nad Jiříkovicemi. U nového 
vodojemu v Mokré byla postavena dokonce 
i rozhledna. Hlavním efektem této etapy bylo 
posílit zdroje vody a minima-lizovat ztráty.
Druhá etapa byla zahájena v září 2019 a práce 
na ní dosud probíhají. Součástí jsou přívodné  
a zá-sobní vodovodní řady pro další obce 
Svazku Šlapanicko a nové i rekonstruované 
vodojemy. Zdroje jsou posíleny o další, v pořadí 
čtvrtý, hlubinný vrt na Říčkách dokončený zcela 
nedávno.  Čerpací zkouška, při které byla po 
dobu 21 dnů 24 hodin denně  čerpána z vrtu 
voda, prokázala dostateč-nou vydatnost  7,5 l/s. 
Kvalitativně má voda vyšší hodnoty minerálních 
látek.

V krasové lokalitě jsou všechny zdroje vody 
vysoce mineralizované, což je výhodou pro 
lidský organizmus (je prokázán pozitivní účinek 
minerálních látek v pitné vodě, zejména na 
kardiovaskulární systém), nevýhodou pro různé 
spotřebiče v domácnosti. „Tvrdá“ voda tak má 
své zastánce i protivníky. Svazek Šlapanicko se 
snaží vybalancovat otázku, jak snížit tvrdost 
vody při zachování její kvality, proto se zabývá 
možností míchání s povrchovým zdrojem vody.
A kde Svazek Šlapanicko získává zdroje  
na zmíněné investice? Významným podílem 
je nájemné za provozovanou síť vodovodů 
a kanalizací hrazené provozovatelem, tedy 
Vodárenskou akciovou společností. Vybudovat 
tak nákladnou stavbu, jako je Posílení 
vodovodních přivaděčů v celkové hodnotě 175 
mil. Kč by se však nepodařilo bez podpory 
Státního fondu Životní prostředí, který na 
realizaci poskytl 104 mil. Kč. Částkou 5 mil. Kč 
přispěl také Jihomoravský kraj.

INFORM ACE
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INFORM ACE

1. Zastupitelstvo obce Mokrá-Horákov SCHVALUJE:
1.1 program 20. zasedání Zastupitelstva obce Mokrá-Horákov v předloženém 
znění.
1.2. návrhovou komisi ve složení Michal Janků, Ing. Kateřina Rubínová
1.3. ověřovatele zápisu ve složení Lukáš Lazarčík, Martin Urbánek
1.4. v rámci rozpočtu obce pro rok 2021 na základě rozpočtového opatření č. 
3/2021 schvaluje částku 400.000,-Kč na poskytnutí peněžních darů v rámci pomoci 
obcím na jižní Moravě postiženým přírodní katastrofou (tornádem dne 24. 6. 2021).
1.5. převod finančních prostředků z Fondu oprav do rozpočtu obce jako 
kompenzace k bytům v BD Mokrá 361.
1.6. rozpočtové opatření č. 3/2021 v předloženém znění ve výši 1.515.000,-Kč, 
příjmy se navyšují o 1.515.000,-Kč, výdaje se navyšují o 1.515.000,-Kč. Upravený 
rozpočet po změnách činí 62.691.100,-Kč.
1.7. na základě doporučení hodnotící komise a rady obce v rámci veřejné zakázky 
malého rozsahu na akci „Oprava plochy zázemí pracovní skupiny“, schvaluje 
jako nejvýhodnější nabídku s cenou díla 778.153,19 Kč včetně DPH od obchodní 
společnosti VYSKOČIL RP s.r.o., se sídlem Koláčkovo náměstí 727, 684 01 Slavkov u 
Brna, IČ: 253 36 878 a pověřuje starostku obce k podpisu smlouvy o dílo.
1.8. záměr prodeje pozemku p.č. 322/4 v k. ú. Mokrá u Brna o výměře 86 m², který 
byl oddělen GP č. 847-1921/2021  z původního pozemku p. č. 322 o celkové výměře 
719 m² v k. ú. Mokrá u Brna.
1.9. záměr prodeje pozemku p.č. 322/9 v k. ú. Mokrá u Brna o výměře 14 m², 
který byl oddělen GP č. 847-1921/2021  z původního  pozemku p. č. 322 o celkové 

výměře 719 m² v k. ú. Mokrá u Brna.
1.10. záměr směny obecních pozemků p.č. 322/5 o výměře 46 m² a 322/6 o výměře 
87 m² oba v k. ú. Mokrá u Brna, které byly odděleny GP č. 847-1921/2021  z 
původního  pozemku p. č. 322 o celkové výměře 719m² v k. ú. Mokrá u Brna za 
pozemky 785/6 o výměře 80 m² v k.ú. Mokrá u Brna, p.č. 491/28 o výměře 314 m² 
a 492/24 o výměře 75 m² oba v k.ú. Horákov.
2. Zastupitelstvo obce Mokrá-Horákov NESCHVALUJE:

2.1 záměr prodeje pozemku p.č. 322/8 v k. ú. Mokrá u Brna o výměře 35 m², 
který byl oddělen GP č. 847-1921/2021  z původního  pozemku p. č. 322 o celkové 
výměře 719 m² v k. ú. Mokrá u Brna.
2.2. záměr prodeje pozemku p.č. 322/10 v k. ú. Mokrá u Brna o výměře 18 m², 
který byl oddělen GP č. 847-1921/2021  z původního  pozemku p. č. 322 o celkové 
výměře 719 m² v k. ú. Mokrá u Brna.
2.3. záměr prodeje pozemku p.č. 322/2 v k. ú. Mokrá u Brna o výměře 32 m², který 
byl oddělen GP č. 847-1921/2021  z původního pozemku p. č. 322 o celkové výměře 
719 m² v k. ú. Mokrá u Brna. 
2.4. záměr prodeje pozemku p.č. 322/3 v k. ú. Mokrá u Brna o výměře 81 m², 
který byl oddělen GP č. 847-1921/2021  z původního  pozemku p. č. 322 o celkové 
výměře 719 m² v k. ú. Mokrá u Brna.

Starostka:  Ing. Barbora Švehlová v. r.     
Mistostarosta: Michal Janků v. r.

1. Zastupitelstvo obce Mokrá-Horákov SCHVALUJE:
1.1 program 19. zasedání Zastupitelstva obce Mokrá-Horákov v předloženém 
znění.
1.2. návrhovou komisi ve složení Radim Kolář, Ing. Kateřina Rubínová
1.3. ověřovatele zápisu ve složení Oldřich Drápal, Martina Klinkovská, DiS.
1.4. I. Zastupitelstvo obce Mokrá-Horákov si dle § 84 odst. 4 zákona č. 128/2000 
Sb., o obcích, ve znění pozdějších předpisů, vyhrazuje pravomoc rady obce dle § 
102 odst. 3 uvedeného zákona rozhodnout o uzavření dohod o narovnání s uživateli 
bytů, které jsou součástí bytových jednotek č. 1 až 10 a 12 vymezených v bytovém 
domě č. p. 361 v k. ú. Mokrá u Brna, obec Mokrá-Horákov, ohledně užívání těchto 
jednotek těmito uživateli, příp. jejich právními předchůdci.

II. Zastupitelstvo obce Mokrá-Horákov schvaluje
1. uzavření Dohody o narovnání a kupní smlouvy se zřízením předkupního práva 
a zákazu zcizení jako práv věcných č. 361/1, s Hanou Štefanovou, nar. 15.10.1950, 
bytem Mokrá 361, 664 04 Mokrá-Horákov, včetně převodu bytové jednotky č. 361/1 
a podílu 5251/60181 na společných částech domu č. p. 361 a pozemku p. č. 670, 
vše zapsáno na listu vlastnictví č. 1051 a 1052 pro katastrální území Mokrá u Brna, 
za cenu 640.000,- Kč. Dohoda je přílohou tohoto usnesení.
2. uzavření Dohody o narovnání a kupní smlouvy se zřízením předkupního práva 
a zákazu zcizení jako práv věcných č. 361/2, s Radkou Skřivánkovou, nar. 15.5.1978, 
bytem Fikerova 2157/1, 143 00 Praha, dodací Psáry, včetně převodu bytové jednotky 
č. 361/2 a podílu 5251/60181 na společných částech domu č. p. 361 a pozemku p. 
č. 670, vše zapsáno na listu vlastnictví č. 1051 a 1052 pro katastrální území Mokrá 
u Brna, za cenu 640.000,- Kč. Dohoda je přílohou tohoto usnesení.
3. uzavření Dohody o narovnání a kupní smlouvy se zřízením předkupního 
práva a zákazu zcizení jako práv věcných č. 361/3, s manžely Ditou Hoškovou, nar. 
15.9.1972, a Robertem Hoškem, nar. 28.6.1971, oba bytem Mokrá 361, 664 04 
Mokrá-Horákov, včetně převodu bytové jednotky č. 361/3 a podílu 5251/60181 
na společných částech domu č. p. 361 a pozemku p. č. 670, vše zapsáno na listu 
vlastnictví č. 1051 a 1052 pro katastrální území Mokrá u Brna, za cenu 640.000,- 
Kč. Dohoda je přílohou tohoto usnesení.
4. uzavření Dohody o narovnání a kupní smlouvy se zřízením předkupního 
práva a zákazu zcizení jako práv věcných č. 361/4, s manžely Pavlem Cenkem, nar. 
24.4.1968, a Gabrielou Cenkovou, nar. 24.6.1969, oba bytem Mokrá 361, 664 04 
Mokrá-Horákov, včetně převodu bytové jednotky č. 361/4 a podílu 5156/60181 
na společných částech domu č. p. 361 a pozemku p. č. 670, vše zapsáno na listu 

vlastnictví č. 1051 a 1052 pro katastrální území Mokrá u Brna, za cenu 630.000,- 
Kč. Dohoda je přílohou tohoto usnesení.
5. uzavření Dohody o narovnání a kupní smlouvy se zřízením předkupního 
práva a zákazu zcizení jako práv věcných č. 361/5, s Andreou Holoušovou, nar. 
28.7.1978, a Liborem Holoušem, nar. 25.1.1974, oba bytem Mokrá 361, 664 04 
Mokrá-Horákov, včetně převodu bytové jednotky č. 361/5 a podílu 5238/60181 
na společných částech domu č. p. 361 a pozemku p. č. 670, vše zapsáno na listu 
vlastnictví č. 1051 a 1052 pro katastrální území Mokrá u Brna, do rovnodílného 
podílového spoluvlastnictví jmenovaných, za cenu 670.000,- Kč. Dohoda je přílohou 
tohoto usnesení.
6. uzavření Dohody o narovnání a kupní smlouvy se zřízením předkupního 
práva a zákazu zcizení jako práv věcných č. 361/6, s Lukášem Michalovičem, nar. 
17.3.1995, bytem Mokrá 361, 664 04 Mokrá-Horákov, včetně převodu bytové 
jednotky č. 361/6 a podílu 5202/60181 na společných částech domu č. p. 361 a 
pozemku p. č. 670, vše zapsáno na listu vlastnictví č. 1051 a 1052 pro katastrální 
území Mokrá u Brna, za cenu 670.000,- Kč. Dohoda je přílohou tohoto usnesení.
7. uzavření Dohody o narovnání a kupní smlouvy se zřízením předkupního 
práva a zákazu zcizení jako práv věcných č. 361/7, se Zdeňkem Šrámkem, nar. 
20.1.1972, a Jáchymem Šrámkem, nar. 28.11.1994, oba bytem Mokrá 361, 664 
04 Mokrá-Horákov, včetně převodu bytové jednotky č. 361/7 a podílu 5260/60181 
na společných částech domu č. p. 361 a pozemku p. č. 670, vše zapsáno na listu 
vlastnictví č. 1051 a 1052 pro katastrální území Mokrá u Brna, do vlastnictví Zdeňka 
Šrámka, za cenu 680.000,- Kč. Dohoda je přílohou tohoto usnesení.
8. uzavření Dohody o narovnání a kupní smlouvy se zřízením předkupního práva 
a zákazu zcizení jako práv věcných č. 361/8, s manžely Jaromírem Kolářem, nar. 
26.4.1976, bytem Mokrá 361, 664 04 Mokrá-Horákov, a Sylvou Kolářovou, nar. 
16.1.1969, bytem Horákov 157, 664 04 Mokrá-Horákov, včetně převodu bytové 
jednotky č. 361/8 a podílu 5269/60181 na společných částech domu č. p. 361 a 
pozemku p. č. 670, vše zapsáno na listu vlastnictví č. 1051 a 1052 pro katastrální 
území Mokrá u Brna, do vlastnictví Jaromíra Koláře, za cenu 680.000,- Kč. Dohoda 
je přílohou tohoto usnesení.
9. uzavření Dohody o narovnání a kupní smlouvy se zřízením předkupního 
práva a zákazu zcizení jako práv věcných č. 361/9, s manžely Petrem Žaludem, 
nar. 7.5.1967, a Lenkou Žaludovou, nar. 11.4.1965, oba bytem Mokrá 361, 664 
04 Mokrá-Horákov, včetně převodu bytové jednotky č. 361/9 a podílu 4507/60181 
na společných částech domu č. p. 361 a pozemku p. č. 670, vše zapsáno na listu 
vlastnictví č. 1051 a 1052 pro katastrální území Mokrá u Brna, za cenu 610.000,- 
Kč. Dohoda je přílohou tohoto usnesení.

USNESENÍ Z 19. VEŘEJNÉHO JEDNÁNÍ ZO MOKRÁ-HORÁKOV

USNESENÍ Z 20. VEŘEJNÉHO JEDNÁNÍ ZO MOKRÁ-HORÁKOV

ZE DNE 16. 6. 2021 KONANÉHO V SÁLE MEDIATÉKY MOKRÁ, MOKRÁ 350

ZE DNE 30. 6. 2021 KONANÉHO V SÁLE MEDIATÉKY MOKRÁ, MOKRÁ 350
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Veřejné zakázky:
Rada obce Mokrá-Horákov schvaluje v rámci veřejné zakázky malého rozsahu na 
akci „Pořízení příkopového ramena“ jako nejvýhodnější nabídku od obchodní 
společnosti HITL, s.r.o., Dobelice 57, 672 01 Moravský Krumlov, IČ: 25321765 a 
pověřuje starostku obce k podpisu smlouvy o dílo.
Rada obce Mokrá-Horákov schvaluje v rámci veřejné zakázky malého rozsahu na 
akci „Výměna oken v DPS v Horákově jako nejvýhodnější nabídku od obchodní 
společnosti K-OKNA, s.r.o., Tleskačova 1703, 664 34 Kuřim, IČ: 29311802 a 
pověřuje starostku obce k podpisu smlouvy o dílo.
Rada obce Mokrá-Horákov schvaluje, v rámci veřejné zakázky malého rozsahu 
na akci „Oprava komunikace ke garážím na sídlišti v Mokré“ jako nejvýhodnější 
nabídku od obchodní společnosti SOUKUP MILOŠ, s.r.o., se sídlem Na láně 708, 
664 11 Zbýšov, IČ: 29351511, DIČ: CZ29351511 a pověřuje starostku obce k 
podpisu smlouvy o dílo. 
Rada obce Mokrá-Horákov schvaluje, na základě doporučení hodnotící komise 
v rámci veřejné zakázky malého rozsahu na akci „Doplnění herních prvků 
na dětském hřišti v Mokré u pošty“, jako nejvýhodnější nabídku s cenou díla 
285.523,70 Kč od obchodní společnosti MONOTREND s.r.o., se sídlem Jamné 34, 
666 01 Tišnov, IČ: 29320313 a pověřuje starostku obce k podpisu smlouvy o dílo.

Rada obce Mokrá-Horákov schvaluje, na základě doporučení hodnotící komise 
v rámci veřejné zakázky malého rozsahu na akci „Zateplení přístavby ZŠ Mokrá-
Horákov“, jako nejvýhodnější nabídku s cenou díla 477.458,74 Kč od obchodní 
společnosti JAPEZ, spol. s r.o., se sídlem Jiřího z Poděbrad 858, 664 62 Hrušovany 
u Brna, IČ: 60711795, DIČ: CZ60711795 a pověřuje starostku obce k podpisu 
smlouvy o dílo.
Rada obce Mokrá-Horákov schvaluje, na základě doporučení hodnotící komise 
v rámci veřejné zakázky malého rozsahu na akci „Komunikace ke garážím na 
sídlišti Mokrá - prolití asfaltového recyklátu“, jako nejvýhodnější nabídku s cenou 
díla 325.930,-Kč od obchodní společnosti SOUKUP MILOŠ s.r.o., se sídlem Na 
Láně 708, 664 11 Zbýšov, IČ: 293 51 511 a pověřuje starostku obce k podpisu 
smlouvy o dílo.

Rada obce Mokrá-Horákov doporučuje zastupitelstvu obce, na základě 
doporučení hodnotící komise v rámci veřejné zakázky malého rozsahu na akci 
„Oprava plochy zázemí pracovní skupiny“, schválit jako nejvýhodnější nabídku s 

cenou díla 643.515,81 Kč od obchodní společnosti VYSKOČIL RP s.r.o., se sídlem 
Koláčkovo náměstí 727, 684 01 Brno, IČ: 253 36 878 a pověřuje starostku obce 
k podpisu smlouvy o dílo.
Rada obce Mokrá-Horákov schvaluje, na základě doporučení hodnotící komise 
v rámci veřejné zakázky malého rozsahu na akci „Rekonstrukce autobusové 
zastávky v Mokré na sídlišti“, jako nejvýhodnější nabídku s cenou díla 149.730,-
Kč od obchodní společnosti TOPSTAV s.r.o., se sídlem U Svitavy 1077/2, 618 00 
Brno, IČ: 469 77 660 a pověřuje starostku obce k podpisu smlouvy o dílo.

Rada obce Mokrá-Horákov schvaluje, na základě doporučení hodnotící komise 
v rámci veřejné zakázky malého rozsahu na akci „Pumptrack Mokrá-Horákov“, 
jako nejvýhodnější nabídku s cenou díla 215 990,-Kč od obchodní společnosti 
BTCreators s.r.o., se sídlem Voříškova 290/4, 623 00 Brno, IČ: 03690547 a 
pověřuje starostku obce k podpisu smlouvy o dílo.
Rada obce Mokrá-Horákov schvaluje, na základě doporučení hodnotící komise 
v rámci veřejné zakázky malého rozsahu na akci „Předokenní žaluzie ZŠ Mokrá-
Horákov“, jako nejvýhodnější nabídku s cenou díla 461 025,-Kč vč. DPH od 
obchodní společnosti K-OKNA GROUP s.r.o., se sídlem Tleskačova 1703/22, 
664 34 Kuřim, IČ: 29311802 v předloženém znění a pověřuje starostku obce k 
podpisu smlouvy.

Převod obecního majetku - bytový dům Mokrá 361 :
Rada obce Mokrá-Horákov bere na vědomí informace o průběhu jednání s Mgr. 
Staňkovou k záměru převodu bytových jednotek v BD Mokrá 361 stávajícím 
uživatelům.
Rada obce Mokrá-Horákov bere na vědomí, v souladu s plněním usnesení č. 10.1 
přijatém na 75. schůzi rady obce dne 21. 4. 2021, vyjádření Mgr. Martiny Staňkové 
ke Společnému stanovisku Ministerstva vnitra, Ministerstva pro místní rozvoj a 
Ministerstva financí k řešení problému při převodech vlastnického práva k bytům, 
jejichž vznik byl spolufinancován ze státního rozpočtu, ze dne 1. 4. 2021, ve 
vztahu k postupu obce při řešení záměru převodu bytových jednotek v BD Mokrá 
361 stávajícím uživatelům. 
Rada obce Mokrá-Horákov pověřuje starostku obce k zaslání vyjádření Mgr. 
Martiny Staňkové dle usnesení č. 2.2 všem členům zastupitelstva obce. 
Rada obce Mokrá-Horákov bere na vědomí vzor návrhu Dohody o narovnání a 
Kupní smlouvy se zřízením předkupního práva a zákazu zcizení jako práv věcných 

DŮLEŽITÉ BODY Z JEDNÁNÍ RADY OBCE MOKRÁ-HORÁKOV 
Z DVANÁCTI JEDNÁNÍ OD 21.4. DO 23.7.2021, USPOŘÁDANÝCH DO SOUVISEJÍCÍCH CELKŮ
ČLEN RADY OBCE MOKRÁ-HORÁKOV   OLDŘICH DRÁPAL

10. uzavření Dohody o narovnání a kupní smlouvy se zřízením předkupního práva 
a zákazu zcizení jako práv věcných č. 361/10, s manžely Dušanem Kukosou, nar. 
5.12.1944, a Milenou Kukosovou, nar. 8.3.1951, oba bytem Mokrá 361, 664 04 
Mokrá-Horákov, včetně převodu bytové jednotky č. 361/10 a podílu 4241/60181 
na společných částech domu č. p. 361 a pozemku p. č. 670, vše zapsáno na listu 
vlastnictví č. 1051 a 1052 pro katastrální území Mokrá u Brna, za cenu 530.000,- 
Kč. Dohoda je přílohou tohoto usnesení.
11. uzavření Dohody o narovnání a kupní smlouvy se zřízením předkupního práva 
a zákazu zcizení jako práv věcných č. 361/12, s Ivetou Kalábkovou, nar. 7.9.1964, 
bytem Mokrá 361, 664 04 Mokrá-Horákov, včetně převodu bytové jednotky č. 
361/12 a podílu 5339/60181 na společných částech domu č. p. 361 a pozemku p. 
č. 670, vše zapsáno na listu vlastnictví č. 1051 a 1052 pro katastrální území Mokrá 
u Brna, za cenu 680.000,- Kč. Dohoda je přílohou tohoto usnesení.

1.5. založení Společenství vlastníků Mokrá 361, Mokrá-Horákov a členství obce v 
této právnické osobě, a to schválením stanov, ve znění přílohy „Stanovy Společenství 
vlastníků Mokrá 361, Mokrá-Horákov“, a pověřuje starostku k podpisu tohoto 
zakladatelského právní jednání a ke všem nezbytným krokům k založení a zápisu 
společenství do veřejného rejstříku.
1.6. účetní závěrku obce Mokrá-Horákov sestavenou k 31. 12. 2020.
1.7. závěrečný účet obce Mokrá-Horákov za rok 2020 včetně zprávy nezávislého 
auditora s vyjádřením souhlasu s celoročním hospodařením, a to bez výhrad.
1.8. rozpočtové opatření č. 2/2021, kterým se rozpočet navyšuje o částku 
5.020.300,- Kč. Příjmy se navyšují o 5.020.300,-Kč. Výdaje se navyšují o 5.020.300,-
Kč.
Upravený rozpočet po změnách: 61.176.100,-Kč.

1.9. uzavření smlouvy o poskytnutí dotace ve výši 332 000,-Kč z rozpočtu obce TJ 
Mokrá-Horákov, z.s. IČ: 44946414, se sídlem Mokrá 357, 664 04 Mokrá-Horákov v 
předloženém znění a pověřuje starostku obce k podpisu smlouvy.
1.10. uzavření smlouvy o poskytnutí dotace ve výši 220 000,-Kč z rozpočtu obce FC 
Mokrá-Horákov, z.s. IČ: 48481777, se sídlem Horákov 201, 664 04 Mokrá-Horákov 
v předloženém znění a pověřuje starostku obce k podpisu smlouvy.
1.11. ukončení členství obce Mokrá-Horákov v občanském sdružení Galaxie Hokeje, 
se sídlem Křídlovická 911/34, Staré Brno, PSČ: 60300 Brno, IČ: 02182467.
1.12. záměr prodeje pozemku p. č. 213/14 v k. ú. Mokrá u Brna o výměře cca 30 m².
1.13. souhlasí se záměrem  bezúplatného převodu krajské komunikace III/3835 z 
majetku JmK do majetku  a správy obce Mokrá-Horákov (komunikace Příhon).
ZO Mokrá-Horákov souhlasí se zahájením přípravy převodu výše uvedené 
komunikace do majetku a správy obce Mokrá-Horákov.
1.14. projednalo a schválilo budoucí odpis a vyřazení obecního majetku z účtu 021 
200, inv. č. ZP 16 Čekárna – zastávka Mokrá v pořizovací ceně 29.041 Kč z důvodu 
nepotřebnosti staré stavby. Čekárna bude vyřazena z evidence obecního majetku v 
měsíci, kdy ve skutečnosti dojde k odstranění stavby.

2. Zastupitelstvo obce Mokrá-Horákov NESCHVALUJE:
2.1. záměr prodeje pozemku p. č. 708/2 v k. ú. Horákov o výměře 167 m².

3. Zastupitelstvo obce Mokrá-Horákov BERE NA VĚDOMÍ:
3.1. ukončení jednání s původní majitelkou objektu Mokrá 353, včetně pozemku 
ohledně odprodeje.
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vypracovaný Mgr. Martinou Staňkovou.
Rada obce Mokrá-Horákov bere na vědomí informaci o podání žádostí o převod 
bytových jednotek č. 361/1 až 361/10 a č. 361/12 od všech jejich současných 
uživatelů v reakci na zveřejnění záměru č. 6/2021. 
Rada obce Mokrá-Horákov bere na vědomí informace Mgr. Martiny Staňkové o 
postupu při zakládání SVJ a schvalování stanov SVJ. 
Rada obce Mokrá-Horákov doporučuje zastupitelstvu obce schválit Dohody o 
narovnání a kupní smlouvy se zřízením předkupního práva a zákazu zcizení jako 
práv věcných s uživateli bytových jednotek v BD Mokrá 361 č. 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7, 8, 
9, 10 a 12 v předloženém znění.

Rada obce Mokrá-Horákov doporučuje zastupitelstvu obce schválit Stanovy 
Společenství vlastníků Mokrá 361, Mokrá-Horákov v předloženém znění.

Rozvoj obce:
Rada obce Mokrá-Horákov schvaluje uzavření nájemní smlouvy s obchodní 
společností euroAWK s.r.o, se sídlem Babákova 2390/2, Chodov, 148 00 Praha 14, 
IČ: 24196819 na pronájem části pozemku parc. č. 784/22, k. ú. Mokrá u Brna 
o výměře 14 m2 a části  pozemku parc. č. 790/2, k. ú. Mokrá u Brna o výměře 
15m2 za účelem umístění a provozování autobusových čekáren s integrovanými 
city-light vitrínami a přípojek elektrické energie k těmto čekárnám v předloženém 
znění a pověřuje starostku obce k podpisu nájemní smlouvy.
Rada obce schvaluje uzavření Smlouvy pro umístění Z-BOXU a spolupráci při jeho 
provozování s obchodní společností Zásilkovna s.r.o., Lihovarská 1060/12, Libeň, 
190 00 Praha 9 v předloženém znění a pověřuje starostku k podpisu smlouvy.

21. 4. 2021 proběhla schůzka s architekty, kteří připravují projekt pro opravu 
bazénu v ZŠ za účasti Mgr. Budzáka (dotace MF) a pana ředitele ZŠ. Na schůzce 
jsme řešili možnosti aktualizace projektu, termíny pro vydání stavebního 
povolení a termíny výběrového řízení.  Termín dodání aktualizované projektové 
dokumentace je od architektů přislíben na 15. 6. 2021. V současné době probíhá 
komunikace se specialisty na bazénové technologie, pro upřesnění zadávacích 
podmínek a kritérií pro výběrové řízení. Do pátku 18. 6. 2021 budou veškeré 
podklady předány firmě Deregio, která provede výběrové řízení. Pokud bude 
dotace obci přiznána, předpokládaný termín zahájení prací je 1. 8. 2021. Délka 
rekonstrukce bazénu je plánovaná na 6 měsíců. 90% způsobilých výdajů musí být 
profinancována do 30. 11. 2021.
Rada obce Mokrá-Horákov schvaluje uzavření Smlouvy o dílo, číslo zhotovitele 
02/21 na zpracování PD Úprava školního krytého bazénu Základní školy Mokrá-
Horákov s obchodní společností Architekti Tihelka – Starycha s.r.o., se sídlem 
Gargulákova 32, 614 00 Brno, IČ: 277 18 131 a pověřuje starostku obce k 
podpisu smlouvy o dílo.

Proběhla schůzka s jednatel ZIPPREAL – chystá doklady k předání komunikace a 
infrastruktury (včetně dětského hřiště), na základě kupní smlouvy odsouhlasené 
a minulém ZO.  Dále chystají smlouvu o smlouvě budoucí kupní pro II. a III. etapu 
výstavby a zrušení smlouvy o smlouvě budoucí darovací, která byla původně na 
celou stavbu.  Také mě informoval, že chystají podklady pro regulační plán na 
plochu Z 23, který budou předkládat na územní plánování, ale ještě před tím se 
studií seznámí stavební a dopravní komisi a radu obce.

Rada obce Mokrá-Horákov projednala seznam projektů zpracovaný a 
aktualizovaný MAS Slavkovské bojiště na programové období 2021 – 2027 včetně 
připomínek a návrhů zaslaných a předložených od členů zastupitelstva obce.
Rada obce Mokrá-Horákov schvaluje uzavření smlouvy o dílo s obchodní 
společnosti SÁTORA ARCHITEKTI s.r.o., se sídlem Křídlovická 23, 603 00 Brno 
dle předložené cenové nabídky pro zpracování projektové dokumentace – 
architektonický návrh Sportoviště pod Horákovem a pověřuje starostku k podpisu 
smlouvy.

Rada obce Mokrá-Horákov schvaluje vypsání veřejné zakázky na dodavatele 
akce „Projektová dokumentace na rekonstrukce havarijního mostku „Líchy““ v 
předloženém znění: Zadávací dokumentace s výzva k podání nabídky, Krycí list 
nabídky, Čestné prohlášení zadavatele, Smlouva o dílo – návrh a okruh firem k 
zasání výzev k podání nabídek dle předloženého seznamu.

Rada obce Mokrá-Horákov bere na vědomí termín slavnostního stříhání pásky na 
akci Přístavba ZŠ Mokrá-Horákov dne 30. 8. 2021 a předání pozvánky na tuto akci 
členům zastupitelstva obce na 19. zasedání zastupitelstva obce dne 16. 6. 2021.

Rozpočty, dotace, dary:

Rada obce Mokrá-Horákov schvaluje uzavření Smlouvy o poskytnutí 
Jihomoravským krajem, se sídlem Žerotínovo náměstí 449/3, 601 82 Brno, 
IČ: 70888337 v předloženém znění a pověřuje starostku k podpisu smlouvy 
(přidělení dotací ve výši 100.000,-Kč pro JSDHO Mokrá-Horákov (dovybavení 
zásahových oděvů a techniky) a 210 000,-Kč na rekonstrukci komunikace k 
požární zbrojnici).
Rada obce Mokrá-Horákov schvaluje, v souladu s doporučením sportovní komise, 
uzavřít Smlouvu o poskytnutí dotace na turnaje z rozpočtu obce s TJ Mokrá-
Horákov, z.s., se sídlem Mokrá 357, 664 04 Mokrá-Horákov v předloženém znění 
a pověřuje starostku obce k podpisu smlouvy.
Rada obce Mokrá-Horákov schvaluje poskytnutí finančních darů pro studenty 
VUT Brno – fakulty architektury v rámci architektonické soutěže „Novostavba 
polyfunkčního domu spojená s revitalizací náměstí za umístění v této soutěži (1. 
místo 5.000,-Kč, 2. místo 3.000,-Kč a 3. místo 1.000,-Kč, náklady na tisk á 1.000,-
Kč).   
Rada obce Mokrá-Horákov doporučuje zastupitelstvu obce schválit vyčlenění 
finančních prostředků ve schváleném rozpočtu obce pro rok 2021 částku 
400.000,-Kč na poskytnutí peněžních darů v rámci pomoci obcím na jižní Moravě 
postiženým přírodní katastrofou (tornádem dne 24. 6. 2021).

Život v obci: 
Rada obce Mokrá-Horákov schvaluje na základě žádosti stárek o poskytnutí 
technické a finanční pomoci při organizaci Krojovaných hodů 28. 8. 2021 (úhrada 
nákladů honoráře na kapelu, bezplatné zapůjčení pivních setů, přístřešku – party 
stan, osvětlení pro kapelu, sálu v mediatéce, tisk pozvánek). RO pověřuje paní 
Ivanu Brzobohatou, vedoucí knihovny zajištěním příprav a organizace těchto 
hodů)
Rada obce bere na vědomí, že nový majitel obchodu na sídlišti bude v termínu 
14. 7. 2021 - 1. 8. 2021 provádět modernizaci prodejny potravin a z toho důvodu 
bude zavřeno. V době uzavření prodejny je zajištěn náhradní prodej čerstvého 
pečiva na sídlišti.
Od 1. 7. 2021 bude opět v provozu noční spoj z Brna.

Rada obce Mokrá-Horákov, na základě dlouhodobě klesající návštěvnosti 
schvaluje úpravu otvírací doby obecní knihovny takto: Pondělí a Středa 9:00 – 
12:00 a 13:00 – 18:00. 

Komise RO a výbory ZO:
Rada obce Mokrá-Horákov bere na vědomí zápis ze schůze ekologické komise ze 
dne 20. 4. 2021., sportovní komise ze dne 4. 5. 2021. a kulturní komise ze dne 
7. 6. 2021.

Informace starostky obce.
16. 4. 2021 proběhla schůzku s vedoucím SÚS JMK – oblast střed, účelem které 
bylo zjištění, v jaké fázi se nachází oprava komunikace II/3833. SÚS projektově 
připravuje opravu příjezdové komunikace do obce, již je provedena diagnostika 
komunikace a oprava by měla proběhnout v nejbližších dvou letech, komunikace 
od lomu do Hostěnic by se měla opravit již letos nebo příští rok. Lokální opravy 
po zimě budou provedeny standardně dle klimatických podmínek, co nejdříve.

Zde publikovaná usnesení z jednání Rady obce jsou upravena z důvodu dodržení 
přiměřenosti rozsahu zveřejňovaných osobních údajů podle zákona č. 101/2000 
Sb., o ochraně osobních údajů, ve znění pozdějších předpisů a z důvodu délky 
obsahu i srozumitelnosti pro publikování.

Nahlížet do usnesení rady a pořizovat si z nich výpisy mají právo fyzické osoby 
od 18 let věku, které jsou státními občany České republiky a na území města 
jsou hlášeny k trvalému pobytu nebo vlastní na území města nemovitost (§ 16 
zákona o obcích). Toto oprávnění mají i fyzické osoby, které dosáhly věku 18 
let, jsou cizími státními občany a jsou zde hlášeny k trvalému pobytu, stanoví-li 
tak mezinárodní smlouva, kterou je ČR vázána a která byla vyhlášena (§ 17 zák. 
o obcích).

Jiné fyzické osoby a osoby právnické mají možnost získat informace o jednání 
zastupitelstva města na základě zákona č. 106/1999 Sb., o svobodném přístupu k 
informacím, ve znění pozdějších předpisů.
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INFORM ACE

Zapojte se do soutěže  

Quarry Life Award a pomozte 

přírodě v lomech a pískovnách

Skupina HeidelbergCement v ČR vás zve k účasti v soutěži Quarry Life Award, v níž můžete podpořit  

rozvoj přírody v lomech a pískovnách na celém světě. 

Specifické prostředí lomů a pískoven představují mnohdy stanoviště, která se v dnes uniformně obhospodařovaném  

území, nenacházejí. Jedná se často o ekosystémy s vysokou heterogenitou podloží a s tím spojenou biodiverzitou daného území.

Cílem soutěže Quarry Life Award je zvýšit obecné povědomí o ekologickém významu lomů a pískoven  

a podpořit jejich ekologickou a vzdělávací hodnotu.

Dále pak sdílet informace o nových postupech a metodách s vědeckou veřejností, nevládními,  

neziskovými organizacemi a lokálními zájmovými organizacemi.

SOUTĚŽ QUARRY LIFE AWARD V ČÍSLECH

Od prvního ročníku v roce 2012 dosáhla soutěž  

celosvětové popularity

  více než 100 těžebních lokalit otevřených pro výzkum

  více než 25 soutěžících zemí

  více než 1100 podaných soutěžních návrhů

   více než 300 uskutečněných projektů;  

více než 1000 účastníků

www.quarrylifeaward.cz

ZAREGISTRUJTE SE

Chcete se zapojit do soutěže Quarry Life Award? 

Postupujte následovně: 

1.  Vyberte si kategorii (Výzkumný projekt nebo Komunitní projekt).  

Zvolte si těžební lokalitu ve své zemi a vypracujte soutěžní návrh. 

2.  Do 18. listopadu 2021 zaregistrujte návrh  

na www.quarrylifeaward.cz. Národní porota vybere  

šest návrhů do 15. prosince 2021.

3.  Vybrané projekty budou realizovány v době od 1. ledna  

do 15. září 2022. Národní porota a mezinárodní porota vyhlásí 

vítěze na základě závěrečných zpráv v říjnu 2022. 

Rád bych Vaši obec, její zastupitelstvo  
a občany informoval o mezinárodní 

vědecké a vzdělávací soutěži Quarry Life Award, 
jejíž pátý ročník v květnu vyhlásila skupina 
HeidelbergCement.
Soutěž Quarry Life Award (QLA) vznikla s cílem 
podpořit nápady a opatření směřující k ochraně 
a zvýšení biodiverzity v lomech a pískovnách. 
Pořadateli soutěže v České republice jsou již 
tradičně společnosti skupiny HeidelbergCement, 
konkrétně Českomoravský cement, a.s.,  
a Českomoravský štěrk, a.s. Jednotlivci či týmy 
z Vaší organizace mají nyní možnost uplatnit své 
představy a nápady a pomoci nám k dosažení 
našeho cíle.
Soutěž je kromě České a Slovenské republiky 
vyhlášena v dalších 25 zemích světa, kde skupina
HeidelbergCement působí. Studenti a vědci, 
jednotlivci i týmy, neziskové, ekologické a jiné 
zájmové organizace se mohou přihlásit do 18. 
listopadu 2021 vložením návrhu projektu na 
webové stránky www.quarrylifeaward.cz.
V pátém ročníku jsou projekty rozděleny do dvou 

skupin, a to na 
projekty výzkumné 
a projekty veřejné 
komunitní. V rámci těchto skupin jsou vyhlášeny 
následující kategorie:
• Péče o biodiverzitu
• Výzkum druhů a jejich stanovišť
• Za hranicemi lomu
• Biodiverzita & vzdělávání
• Propojení lomů a místních komunit
• Přírodě blízká řešení
Do pátého ročníku soutěže jsou v České republice 
zapojeny tyto lokality: lomy Mokrá u Brna, 
Olšany u Rousínova a Stříbrná Skalice u Sázavy 
a štěrkopískovny Mankovice na hranici CHKO 
Poodří a Planá nad Lužnící u Tábora. Během léta 
a podzimu se uskuteční exkurze na tyto lokality. 
Na exkurze je nutné
se předem registrovat, termíny budou zveřejněny 
na webových stránkách soutěže. Prohlídku lze 
sjednat také individuálně dle Vašich možností.
V každé zemi postoupí šest porotou vybraných 
projektů (3 výzkumné a 3 veřejné komunitní)  

ZAPOJTE SE DO SOUTĚŽE

www.quarrylifeaward.cz

do realizační fáze soutěže, která bude probíhat od 
1. ledna 2022 do 15. září 2022. Projekty budou 
vybrány na základě posouzení inovativnosti, 
proveditelnosti, přidané hodnoty projektu, 
zapojení veřejnosti a výchovných a vzdělávacích 
hledisek. Každý z vybraných projektů bude pro 
období realizace podpořen částkou 12 500
Kč na pokrytí nákladů spojených s projektem 
(např. cestovné, pomůcky, tisky).

A VÍTĚZI JSOU…
Dva nejlepší projekty na národní úrovni budou vyhlášeny v listopadu 2022.  
Vítězný tým v kategorii Vědecký výzkumný projekt a Komunitní projekt bude oceněn 

finanční výhrou ve výši 5 000 EUR. 
Projekty soutěžící na mezinárodní úrovni posoudí mezinárodní porota z hlediska obecné 

aplikovatelnosti a přenositelnosti. Nejlepší projekt v každé ze šesti podkategorií bude 

oceněn částkou 10 000 EUR. Absolutní vítěz získá 30 000 EUR. 

PRO KOHO JE SOUTĚŽ URČENA A JAK SE PŘIHLÁSITMáte nápad, jak podpořit biodiverzitu v lomech a pískovnách? Pokud ano, je pro vás připravena soutěž.  

Přihlaste se, je to snadné!

Vyberte si kategoriiSoutěž Quarry Life Award 2022 proběhne ve více než dvaceti zemích světa. Přihlásit se mohou jednotlivci i týmy.  

Vybrat si můžete ze dvou kategorií
•  Kategorie Výzkumný projektCílem této kategorie je přinést nové poznatky o specifické ekologii lomů a pískoven, přispět ke zlepšení jejich biodiverzity,  

přijít s novými nápady v ochraně vodních zdrojů a managementu krajiny v lomech a pískovnách našich společností. 

Tato kategorie je vhodná pro vysokoškolské pracovníky, vědce, odborníky a nestátní neziskové organizace.
• Kategorie Komunitní projektCílem projektu je navázat/rozšířit komunikaci s obyvateli v okolí těžebních míst a zvýšit jejich povědomí o biodiverzitě lomů a pískoven.

Tato kategorie je vhodná pro jednotlivce i organizace, které nejsou vědecky zaměřené, ale jejichž členové mají hluboký zájem  

o přírodu; např. pro střední, vyšší i vysoké školy, nestátní neziskové organizace, organizace mládeže, zájmové skupiny  

a environmentální organizace. 

Zaregistrujte svůj návrhVyberte si ve své zemi lom nebo pískovnu a vypracujte návrh projektu – viz podkategorie níže.  

Chcete-li se zúčastnit soutěže i na mezinárodní úrovni, musí být návrh podán zároveň v angličtině. 
• Management biodiverzity • Biotop & druhová skladba • Za hranicemi lomu/pískovny • Biodiverzita & vzdělávání • Propojení mezi těžebními lokalitami a místními obyvateli 

• Řešení inspirovaná přírodou 
Podrobné informace o mezinárodní soutěži najdete na: www.quarrylifeaward.czRealizace výzkumuVybrané projekty budou realizovat svou výzkumnou, vzdělávací a propagační činnost v době od 1. ledna do 15. září 2022.  

Na konci této fáze předloží soutěžní týmy závěrečnou zprávu v rozsahu max 10 stran  

(pro mezinárodní soutěž musí být zpráva vypracována v angličtině).

1. 

2. 

3. 

Vyhrajte až  
30 000 €

NÁVRH ZAREGISTRUJTE DO 18. LISTOPADU 2021  
NA WWW.QUARRYLIFEAWARD.CZ
Do 16. prosince 2021 vybere porota v každé zemi šest nejlepších  
návrhů, tři v každé kategorii. Vybrané projekty budou soutěžit na národní  
i mezinárodní úrovni (pro mezinárodní soutěž musí být návrh projektu  
a závěrečná zpráva vypracovány v angličtině!).

ING. LUBOR LEICHMANN PH.D
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JAK SI SPLNIT SEN O BYDLENÍ? 
INZERCE

Pokud vyznáváte jednoduchý životní styl, 
chcete mít méně stresu a výdajů, pojďte se se 

mnou podívat na skok do zahraničí. Současným 
trendem je zde bydlení v pojízdných minidomcích 
určených pro celoroční bydlení. Jedná se o hnutí 
tiny houses (malinkatých domů), které má  
v některých zemích poměrně dlouhou historii. 
Motivace bydlet v malém je různá. Přesvědčení 
nevázat se hypotékou a žít podle vlastních představ 
teď a tady bez závazků bance. Cestování, které 
je možné z pohodlí vlastního malého domova.  
V současnosti převažují finanční důvody, protože 
bydlení se stává nedostupné díky vysokým cenám 
nemovitostí především v oblastech kolem velkých 
měst. Například na Novém Zélandu se realitní 
trh vyšplhal v posledních letech tak vysoko,  
že i pro běžnou rodinu vyšší střední vrstvy je velmi 
finančně náročné bydlet v domku nebo v bytě. 
Hnutí zde má proto velmi mnoho stoupenců, 
kteří si pronajímají kousek pozemku, kde bydlí 
ve svém tiny house. Situace je zde ale jednodušší 
legislativně. Domky se mohou bez problému 
pohybovat po silnici a mají díky síti kempů  
a tábořišť mnoho míst pro legální parkování  
i v případě, že seženete práci v jiném městě 
nebo nemáte po ruce vhodný pozemek. Často se 
vyhnou i úskalí běžnému v našich podmínkách, 
kterým je mrazivé zimní počasí. Nemusí tedy 
tak detailně řešit zateplení samotného domu  
a případný zámrz vody a topení. Domy jsou zde 
tedy mnohem častěji opravdu mobilní, ideálně 
přemístitelné za běžným osobním automobilem.  
A jak jsme na tom v našich podmínkách?
První tiny house by měl brzy vzniknout v Brně 
jako sdílené bydlení a inspirace. O jeho stavbu se 
snaží Mário Martinelli, který říká: „Při cestování 
jsem zjistil, že k životu toho moc nepotřebuji. 
Ba dokonce, že když vlastním méně věcí, svým 
způsobem mě to osvobozuje.“ A dodává: „Tiny 
house je v podstatě malá dřevostavba, která je 
většinou postavená na přívěsu, anebo s možností 

převozu na přívěsu. Od u nás populárnějších 
maringotek, se liší především tvarem (vypadá 
opravdu jako malý domek), ale i uzpůsobením 
k celoročnímu obývání. Je dobře izolovaná, 
má šikovně řešené vytápění, teplou vodu, 
sprchu, toaletu, kuchyňku, společenský prostor 
i „ložnici“ (většinou formou spacího loftu). 
Mobilheim je většinou širší, to znamená, že 
narozdíl od tiny house se jedná o nadrozměrný 
náklad. Jeho přeprava může být složitější  
a dražší, zatímco tiny house do šířky dva a půl 
metrů s délkou šest, sedm nebo osm metrů lze 
převézt za výkonnějším osobním autem.
A jaká je právní úprava pro mobilní 
domy v České republice? 
To už bude méně záživné čtení. Řeší ji Zákon  
č. 350/2012 Sb.  o územním plánování  
a stavebním řádu. Mobilní domy jsou považovány 
za výrobky, které plní funkci stavby. Dle novely § 
2 odst. 3 stavebního zákona se za stavbu považuje 
také výrobek plnící funkci stavby a stavbou se 
rozumí veškerá stavební díla, která vznikají 
stavební nebo montážní technologií, bez zřetele 
na jejich stavebně technické provedení, použité 
stavební výrobky, materiály a konstrukce, na účel 
využití a dobu trvání.
A jaký je tedy rozdíl mezi výrobkem 
plnícím funkci stavby a stavbou? 
Je to místo, kde vznikají. Stavba vzniká na 
staveništi a za její provedení je zodpovědný 
zhotovitel (stavební podnikatel), nebo stavebník 
u stavby svépomocí. Výrobek vzniká ve 
výrobním závodě a výsledné vlastnosti garantuje 
výrobce. Mobilní domy se nekolaudují a zápis  
do katastru nemovitostí se neprovádí, protože se 
do katastru nemovitostí zapisují pouze budovy 
spojené se zemí pevným základem. Přesto lze 
získat v mobilním domě trvalé bydliště s číslem 
orientačním.
A jak je to s místěním mobilních domů 
na pozemku? 

Požadavky na umístění mobilního domu posuzuje 
příslušný stavební úřad. Ale pozor! Připojením 
na vodu, elektřinu, jímku či kanalizaci mobilní 
dům „pevně spojíte se zemí“, a tím pádem musí 
splňovat podmínky stavby. Mimo jiné musí mít 
standartní výšku stropu 250cm a vzhledově 
korespondovat s okolní již existující zástavbou, 
což musí schválit architekt z odboru územního 
plánování. 
Konkrétní požadavky našeho stavební úřadu 
v Mokré a některé další podrobnosti, budou 
předmětem realitního článku v dalším čísle 
zpravodaje.
Pokud byste potřebovali poradit v oblasti realit, 
rádi Vám věnujeme svůj čas. Můžeme se potkat 
třeba u kávy a popovídat si o tom. Přejeme Vám 
krásný zbytek léta.

- realitní kancelář COMFORT REAL
Tel.: 777 148 332, 
www.monikasedlakova.cz, 
monika.sedlakova@comfortreal.cz

Monika Sedláková  
a Petra ŘeřuchováA VÍTĚZI JSOU…

Dva nejlepší projekty na národní úrovni budou vyhlášeny v listopadu 2022.  
Vítězný tým v kategorii Vědecký výzkumný projekt a Komunitní projekt bude oceněn 

finanční výhrou ve výši 5 000 EUR. 
Projekty soutěžící na mezinárodní úrovni posoudí mezinárodní porota z hlediska obecné 

aplikovatelnosti a přenositelnosti. Nejlepší projekt v každé ze šesti podkategorií bude 

oceněn částkou 10 000 EUR. Absolutní vítěz získá 30 000 EUR. 

PRO KOHO JE SOUTĚŽ URČENA A JAK SE PŘIHLÁSITMáte nápad, jak podpořit biodiverzitu v lomech a pískovnách? Pokud ano, je pro vás připravena soutěž.  

Přihlaste se, je to snadné!

Vyberte si kategoriiSoutěž Quarry Life Award 2022 proběhne ve více než dvaceti zemích světa. Přihlásit se mohou jednotlivci i týmy.  

Vybrat si můžete ze dvou kategorií
•  Kategorie Výzkumný projektCílem této kategorie je přinést nové poznatky o specifické ekologii lomů a pískoven, přispět ke zlepšení jejich biodiverzity,  

přijít s novými nápady v ochraně vodních zdrojů a managementu krajiny v lomech a pískovnách našich společností. 

Tato kategorie je vhodná pro vysokoškolské pracovníky, vědce, odborníky a nestátní neziskové organizace.
• Kategorie Komunitní projektCílem projektu je navázat/rozšířit komunikaci s obyvateli v okolí těžebních míst a zvýšit jejich povědomí o biodiverzitě lomů a pískoven.

Tato kategorie je vhodná pro jednotlivce i organizace, které nejsou vědecky zaměřené, ale jejichž členové mají hluboký zájem  

o přírodu; např. pro střední, vyšší i vysoké školy, nestátní neziskové organizace, organizace mládeže, zájmové skupiny  

a environmentální organizace. 

Zaregistrujte svůj návrhVyberte si ve své zemi lom nebo pískovnu a vypracujte návrh projektu – viz podkategorie níže.  

Chcete-li se zúčastnit soutěže i na mezinárodní úrovni, musí být návrh podán zároveň v angličtině. 
• Management biodiverzity • Biotop & druhová skladba • Za hranicemi lomu/pískovny • Biodiverzita & vzdělávání • Propojení mezi těžebními lokalitami a místními obyvateli 

• Řešení inspirovaná přírodou 
Podrobné informace o mezinárodní soutěži najdete na: www.quarrylifeaward.czRealizace výzkumuVybrané projekty budou realizovat svou výzkumnou, vzdělávací a propagační činnost v době od 1. ledna do 15. září 2022.  

Na konci této fáze předloží soutěžní týmy závěrečnou zprávu v rozsahu max 10 stran  

(pro mezinárodní soutěž musí být zpráva vypracována v angličtině).

1. 

2. 

3. 

Vyhrajte až  
30 000 €

NÁVRH ZAREGISTRUJTE DO 18. LISTOPADU 2021  
NA WWW.QUARRYLIFEAWARD.CZ
Do 16. prosince 2021 vybere porota v každé zemi šest nejlepších  
návrhů, tři v každé kategorii. Vybrané projekty budou soutěžit na národní  
i mezinárodní úrovni (pro mezinárodní soutěž musí být návrh projektu  
a závěrečná zpráva vypracovány v angličtině!).




